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غفلت از ساخت مسکن تعداد مستأجران را به ۸ میلیون نفر می رساند
صفحه5

وزیر کشور: 
مهاجر ستیز نیستیم، اما ظرفیت 

پذیرش اتباع را نداریم
اســکندر مؤمنی، وزیرکشــور در آئین تکریم و 
معارفه اســتاندار کرمان  با گرامیداشــت یاد و 
خاطره شــهدای انقلاب، دفاع مقد س، مدافعان 
حرم، جبهه مقاومت  و به ویژه شــهدای اســتان 

کرمان و حاج قاسم عزیز اظهار داشت ...

معاون اول رئیس جمهور در دیدار با 
»بن سلمان«: 

همکاری ما اسرائیل را ناکام 
می کند

محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور که 
برای حضور و سخنرانی در اجلاس اضطراری 
سازمان همکاری اســلامی و اتحادیه عرب با 

موضوع هم صدایی در محکومیت ...  22

داستان دنباله دار

ماجرای مردم و اینترنت و فیلترشکن، داستانی دنباله دار 
است که هر روز قســمت های جدید آن بارگزاری و وارد 
ابعاد تازه تری می شــود. وقتی به این داستان کارکترهای 
قدیمی اما با نقش جدید هم اضافه شــود داستان بسیار 
جذاب تر می شــود و بیشــتر کنجکاو می شــویم بدانیم 
ســرانجام شــخصیت اصلی که بر اثر تصادف صورتش را 
جراح پلاستیک کرده است، چه می شود. ناگهان در اواخر 
کار و هنگام رســیدن به قســمت های مهم، شبکه های 
داخلی از دســترس خارج می شــود و بار دیگــر باید از 
شــبکه هایی به اختیار در آن سکنی نگزیده ایم،  به دیگر 
شبکه های مجازی غیرایرانی کوچ کرده تا شاید موفق به 
تحویل کار شــویم در حالی آنها نه تنها از دسترس خارج 
نیستند بلکه به ســرعت بسیاری خوبی ما را یاد پیش از 
فیلتر می اندازند. یک زمان دیگر فارغ از فیلتر در حالی که 
در حال انجام امورات روزانه در شبکه های داخلی هستیم 
به ناگاه اینترنت قطع می شود و به طور کلی دسترسی مان 
از همه جا قطع می شود و ساعاتی بعد خبر منتشر می شود 
شــبکه اینترنت با اختلال مواجه شــد، از این رو از همه 
کاربران عذرخواهی می شــود. و اما زمانــی که به دلیل 
برخــی الزامات و کوچ نکردن برخی ســازمان های دولتی 
به شــبکه های داخلی و پافشــاری به ارسال خبر در پیام 
رســان های غیرایرانی لاجرم باید به آنجا هم سری بزنیم 
ناگهان پیامی می رســد که فیلترشکن را باید تمدید کرد 
و باید در ســاعات غیرمعمول بــرای تمدید با اپراتورهای 
غیرقانونــی تماس گرفت و در خواســت تمدید داد. این 
همه آن چیزی اســت که در بیش از دو ســال اخیر در 
هرروز در حال اتفاق اســت و به خصوص در یک ســال 
گذشته روزهای خوش اینترنتی به آن صورت یعنی همان 
صورت قبل از یک سال پیش نداشتیم. این روزها سرعت 
کم اینترنت ملی، فیلترشــکن، جدال میان اســتفاده از 
 شبکه ها داخلی و خارجی قصه اینترنتی مان شده است و 
موازی بــا همه اینها ظهور فناورهــای جدید که موجب 
تشدید شــرایط اختلالات شده است داســتان مان را دو 

چندان جذاب کرده است. 

سخنگوی دولت: 
واردات بنزین سوپر آزاد شد

فاطمــه مهاجرانی، ســخنگوی دولت ضمن 
تقدیر از رســانه ها برای کمــک به حکمرانی 
صحیح و پاسخگو شــدن مسئولان، شهادت 
5 تن از مرزبانان شــریف و حافظان امنیت را 
تســلیت گفت و اظهار کرد: در هفته جهانی 

علم در خدمت علم و توسعه هستیم ... 2
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اثرگذاری 39 درصدی افزایش مالیات در بودجه 1404بر زندگی مردم؛

حقوق های معاف 
از مالیات

مالیات در بودجه 1404 چه تأثیری بر زندگی ما دارد 
چراکه بخشــی از درآمدهای دولتــی از محل تأمین 
مالیات مردمی است. بطوری که درآمد های مالیاتی در 
لایحه بودجه 1404 نسبت به قانون 140۳ معادل ۳۹ 
درصد افزایش داشته اســت. اما یکی از نکات کلیدی 

مالیت ستانی در بودجه، معافیت برای حقوق ها کمتر 
از 24 میلیون تومان اســت. افزون بر مالیات بر درآمد 
حقــوق و واردات، موارد زیر نیــز از نکات درخورتوجه 
لایحه بودجه در حوزه مالیات ها اســت. نرخ مالیات بر 

صفحه۳ارزش افزوده همچنان مانند سال...

استاندار فارس در کمیسیون کشاورزی مجلس با تأکید 
بر ضرورت مدیریت منابع:

مصرف آب در استان فارس 
دو برابر میانگین 

صفحه 7کشور است

قیمت بنزین سوپر به زودی اعلام 
می شود

صداوسیما- مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی گفت: بنزین ســوپر وارداتی با نرخ آزاد بین المللی 
عرضه خواهد شــد و جزئیات بیشــتر آن به زودی اعلام 

می شود.
کرامــت ویس کرمــی، مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی در رابطه با جزئیات قیمت بنزین سوپر 
گفت: نرخی که درباره بنزین ســوپر در رسانه ها و فضای 
مجازی در حال نشــر است، مورد تأیید نیست. وی بیان 
کرد: بنزین ســوپر وارداتی با نرخ آزاد بین المللی عرضه 

خواهد شد و جزئیات بیشتر آن به زودی اعلام می شود.
گفتنی اســت، بر اســاس مصوبه دولت فروش این نوع 
بنزین به صورت غیر یارانه ای و مجزا از زیرســاخت های 
توزیع سوخت یارانه ای خواهد بود. واردات و توزیع بنزین 
ویژه یا ســوپر توســط اشــخاص حقوقی دارای مجوز از 
وزارت نفت بدون اختصاص ارز یارانه ای در هیئت دولت 

مصوب شد.

پرداخت متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان آغاز شد

مهر- رئیس کانون عالی بازنشســتگان تأمین اجتماعی 
با تأکید بر پرداخت متناسب ســازی همراه با حقوق این 
ماه بازنشستگان گفت: حداقل 71۶ هزار تومان به حقوق 

حداقل بگیران افزوده می شود.
اســدی، رئیس کانون عالی بازنشستگان تأمین اجتماعی 
بــا تأکید بر اینکــه مبالــغ مربوط به متناسب ســازی 
حقوق بازنشســتگان از امروز 2۳ آبــان همراه با حقوق 
بازنشســتگان واریز می شــود، گفت: افرادی که مشمول 
سایر سطوح بودند میزان ۹0 درصد افت ضریب به آن ها 
پرداخت خواهد شد که 40 درصد آن امسال و دو تا ۳0 
درصد هم در ســال های آینده اضافه می شود. وی افزود: 
کسانی که مشمول قانون حداقل بگیری هستند حداقل 
71۶ هــزار تومان به حقوق آن ها اضافه می شــود. یعنی 
کســی پایه حقوقش 7 میلیون و 1۶0 هزار تومان باشد 
این میــزان به حقوقش اضافه می شــود. برخی افراد که 
افت ضریب بیشــتری داشته باشند تا 2 یا ۳ میلیون هم 
امکان افزایش حقوق برایشان فراهم شده است. اسدی در 
ادامه اظهار کرد: کســانی که زیر حداقل بگیر هستند به 
تناسب سال پرداخت با توجه به میزان حقوقشان دریافت 

می کنند.
رئیــس کانون عالــی بازنشســتگان تأمیــن اجتماعی 
همچنین بیان کرد: در بحــث حداقل بگیران از آنجایی 
کــه قانون مجلس تنها به غیر حداقــل بگیران پرداخته 
بــود و از طرفی مجلــس لایحه جدید را هــم رد کرد، 
ارفاق ســازمان تأمین اجتماعی، وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی و کانون عالی بازنشستگان به اتفاق بر این مبنا 
قرار گرفت که این پرداخت برای حداقل بگیران نیز انجام 
شود. حداقل بگیران مشمول قانون نمی شدند اما افزایش 
10 درصدی که بر اســاس پایه حداقل بگیری پرداخت 
می شــود فراتر از قانون بود برای سایر سطوح هم قانون 
افــت ضریب متفاوتی را در نظر گرفتــه بود که در حالا 

حاضر یک مقدار بیشتر از آن پرداخت خواهد شد.

ایســنا- رئیس جمهور گفت: در آغــاز فعالیت رســمی به عنوان 
رئیس جمهور گفتم که باور دارم باید با دوســتان مروت و با دشمنان 

مدارا داشته باشیم و امروز بیش از گذشته به این نظر اعتقاد دارم.
مسعود پزشکیان در نشســتی با جمعی از وزرای سابق امور خارجه، 
در ابتدای جلســه ضمن ارائه تحلیلی از عملکرد دولت چهاردهم در 
این حوزه، اظهار کرد: ما در مدت کوتاهی که دولت چهاردهم سر کار 
آمده تلاش های زیادی کردیم که برخی مســائل و مشکلات سیاست 
خارجی را حل کنیم. در حال حاضر ارتباط ما با همســایگان مطلوب 

است و توافقاتی هم در جلسات و دیدارها داشته ایم.
وی بــه دیدارها و گفت و گوهای خود و رایزنی های مقامات بخش های 
مختلف با طرف های چینی و روســی در راســتای تسریع در اجرای 
توافقات فیمابین و ارتقای ســطح روابط اشــاره کرد و افزود: تبادل 
هیئت هــا میان ایــران با چین و روســیه در جریان اســت و تلاش 
داریــم موانع پیــش روی اجرای توافقات با این دو کشــور را برطرف 
کنیم. چینی ها علاقمند هســتند در اجــرای پروژه هایی زیربنایی و 
عمرانی در ایران فعال تر شــوند و در ارتباط با روســیه نیز گسترش 
 و تکمیــل خطوط ترانزیتــی و نیز خط انتقال گاز به شــکل جدی 

در حال پیگیری است.
پزشــکیان به مذاکرات با نخســت وزیر هند و ابراز تمایل آنها برای 
تسریع در اجرای طرح توسعه بندر چابهار اشاره و تصریح کرد: علاوه 
بر اصرار هندی ها برای فعال شــدن مســیر بندر چابهار، کشورهای 

جنوب خلیج فارس نیز به دنبال گســترش روابط و به خصوص فعال 
شدن مسیرهای ترانزیتی با ایران هستند.

رئیس جمهور با اشــاره به اینکه از ابتدا اعلام کرده بودم که به دنبال 
گســترش روابط با همه کشورهای جهان از جمله کشورهای اروپایی 
هســتیم، گفت: مذاکره با کشورهای اروپایی در حال انجام است، اما 
رژیم صهیونیســتی با شــیطنت های اخیرش سعی در ایجاد اخلال و 

پیچیده کردن مسائل در این مسیر دارد.
رئیس جمهــور خاطرنشــان کرد: در مدت کوتاه ســپری شــده از 
آغــاز فعالیت دولــت چهاردهم، حــدود ۹5 نشســت و گفت وگو با 
رؤسای جمهور، نخســت وزیران و مقامات سایر کشــورها داشته ایم 

کــه نتایج خوبــی به همراه داشــته اســت؛ بــه عنــوان مثال در 
دیــداری که بــا رئیس جمهور مصر داشــتم آقای السیســی تمایل 
کشــورش برای گســترش روابط با جمهوری اســلامی ایران را ابراز 
 کــرد و وزرای خارجــه دو کشــور برای پیشــبرد روابط دو کشــور 

مأموریت یافته اند.
پزشکیان همچنین پس از شــنیدن نظرات حاضران، ضمن تشکر از 
حضور و نظرات ارائه شــده آنان اظهار کرد: در آغاز فعالیت رسمی به 
عنوان رئیس جمهور هم گفتم که باور دارم باید با دوستان مروت و با 
دشمنان مدارا داشته باشیم و امروز بیش از گذشته به این نظر اعتقاد 
دارم. ما برای رســیدگی به مشکلات داخلی و توسعه کشور علاوه بر 
ســامان دادن امور داخلی، باید روابط بین المللی کشور را سامان داده، 
تنش هــا را رفع و زمینــه را برای تعاملات و مراودات با کشــورهای 

منطقه و جهان نیز بهبود ببخشیم.
رئیس جمهــور گفت: به نظــرم حتی در رابطه با آمریــکا نیز ما چه 
بخواهیم و چه نخواهیم بالاخــره در عرصه منطقه ای و بین المللی با 
این کشور مواجهه خواهیم داشت و بهتر است این عرصه را خودمان 
مدیریت کنیم؛ البته دولت در نهایت، کلیت سیاســت خارجی را در 

چارچوب استراتژی و رویکردهای کلان نظام پیش خواهد برد.
عــلاوه بر چنــد تن از وزرای ســابق امور خارجه، معــاون راهبردی 
رئیس جمهــور، رئیس دفتــر رئیس جمهور و معاون سیاســی دفتر 

رئیس جمهور نیز در این جلسه حضور داشتند.

رئیس جمهور: 

عرصه مواجهه با آمریکا را خودمان مدیریت کنیم
نفت ایران گران شد

فارس- نفت ایران در اکتبر )مهر 140۳( بیش از 74 دلار 
به ازای هر بشــکه فروخته شد؛ جدیدترین گزارش ماهانه 

اوپک این را نشان می دهد.
نفت ایران در ســپتامبر )شــهریور ماه( بشکه ای 7۳/5۹ 
دلار فروخته شــده بود که به ایــن ترتیب، نفت ایران 47 
ســنت گران شده است. متوســط قیمت سبد نفتی اوپک 
هم در این ماه ۸۶ ســنت افزایش یافته و بشکه ای 74/45 
دلار فروخته شــده اســت. متوســط قیمت نفت ایران در 
10 ماه نخســت امســال ۸1/0۳ دلار به ازای هر بشــکه 
 بوده که 2 دلار و 2۸ ســنت کمتر از مدت مشــابه ســال 

گذشته است.
متوســط قیمت نفت ایران در مدت مشــابه سال گذشته 
۸۳/۳1 دلار بوده است. نفت ســبک عربستان هم در این 
 ماه 7۳ ســنت افزایش یافته و به بشــکه ای 75/۸۹ دلار 

رسیده است.
نفت مِرِی ونزوئلا با قیمت 5۳/۳0 دلار به ازای هر بشــکه 
ارزان ترین نفــت اوپک در ماه اکتبر بوده اســت؛ این نوع 
نفت بیشــترین کاهش یعنی ۳ دلار و ۳۹ سنت را به خود 
اختصاص داده است. نفت بونی لایت نیجریه هم با افزایش 
۶7 ســنتی 77/75 دلار فروخته شده که گران ترین نفت 

این سازمان بوده است.
بر اســاس این گزارش، نفت برنت دریای شــمال به طور 
متوسط در این ماه 75/5۸ دلار در هر بشکه فروخته شده 
که یک دلار و ۳2 ســنت افزایش را نسبت به ماه پیش از 
آن نشان می دهد. نفت خام آمریکا هم با افزایش یک دلار 
و ۹۳ سنتی به 71/۶0 دلار در هر بشکه کاهش یافته است.  

ایرنــا- شــیخ الازهــر مصر بــا انتقــاد از عملی نشــدن 
وعده هــای نهادهــای بین المللی بــزرگ از جملــه اتحادیه 
اروپا، شــورای امنیــت و ســازمان ملل متحد بــرای پایان 
دادن بــه جنایــات و نســل کشــی رژیم صهیونیســتی در 
منطقــه گفت که هرکــس امــروز در برابر ایــن جنایات و 
 کشــتارها ســکوت کند، فردا یا پس فردا خودش گرفتار آن 

خواهد شد. 
یک شکاف بزرگ میان اظهارات و اعمال وجود دارد

احمد الطیب، شــیخ الازهر در دیدار با شــارل میشل، رئیس 
شورای اروپا اظهار داشــت: آنچه ما در غزه در مدت بیش از 
400 روز دیده ایم چیزی جز انحراف از شریعت ادیان و خروج 
از ارزش ها و زیرپا گذاشتن عهد و پیمان های انسانی و اخلاقی 
نبوده است. وی گفت: امید بود که نهادهای بین المللی بزرگ 
از جمله اتحادیه اروپا، شورای امنیت و سازمان ملل متحد در 
این درگیری نقش مهمی ایفا کنند اما واقعیات ثابت کرد که 
بین اظهارات آن ها و آنچه انجام می دهند، یک شکاف بزرگ 

وجود دارد.
 چشــمان خود را در برابر جاری شــدن ســیل خون 

در غزه بسته اند
شــیخ الازهر افزود: در حالی که برخی کشــورهای اروپایی 
در بیانــات خــود جنایــات اســرائیل را در غــزه محکــوم 

می کننــد، کشــورهای دیگر همچنان به صادرات ســلاح به 
این رژیم اشــغالگر دســت می زنند و با حمایت بی نهایت از 
این رژیم اشــغالگر در کشــتار بیگناهان در غزه مشــارکت 
 می کنند و چشــمان خود را در برابر جاری شدن سیل خون 
در غــزه می بندند. وی اشــاره کرد که ایــن موضع متناقض 
اروپا در قبال تجاوز رژیم اشــغالگر اســرائیل به غزه برخلاف 
موضع مردمی است که در بزرگترین میدان های پایتخت های 
اروپایی و دانشگاه های آمریکا برای پایان دادن به کشتار زنان، 
کودکان و سالمندان بی گناه که تعداد آن ها از 40 هزار شهید 
فراتر رفته اســت، به میدان آمدند. احمد الطیب اظهار داشت 
که هرکس امروز در برابر این جنایات و کشتارها سکوت کند، 

فردا یا پس فردا خودش گرفتار آن خواهد شد.
تنها راه برقراری صلح، اســتفاده از زور برای مقابله با این 

متجاوز است
وی گفت: عدم حمایت از فلســطینی ها باعث شده است که 
بسیاری به باور برســند که هیچ راه حلی برای برون رفت از 
ایــن هرج و مرج حاکم بر جهان وجــود ندارد و هیچ قدرتی 
نیست که در مقابل این رژیم اشغالگر بایستد و او را از ریختن 
خون بیگناهان باز دارد و امروز تنها راه برقراری صلح، استفاده 
از زور برای مقابله با این متجاوز اســت. شــیخ الازهر گفت: 
متوقــف کردن زمان در هفتم اکتبر 202۳ میلادی )15 مهر 

1402( و به تصویر کشــیدن آن به عنوان اینکه هفتم اکتبر 
آغاز درگیری فلسطین و اسرائیل بوده و آنچه پس از این روز 
روی داده صرفا یک نوع پاســخ )از جانب رژیم صهیونیستی( 
بوده اســت و جنگی برابر بین دو ارتش در نوار غزه در جریان 

است، ظلمی آشکار به مسئله فلسطین و مردم آن است.
وی افــزود: رویدادهای نوار غزه تجاوز ارتشــی اســت که با 
ســنگین ترین سلاح ها که استفاده از آن ها از نظر بین المللی 
و اخلاقاً ممنوع اســت، علیه مردم بی دفاعی اســت که غذای 
روزانه خود را ندارند. هدف همه این تجاوزگریها آشــکار شده 
و دیگر مخفی نیســت و آن کشتن مردم بیگناه برای تصرف 

سرزمین است.

شیخ الازهر: 

اگر سکوت کنید جنایات اسرائیل دامن شما را هم می گیرد

صفحه3

بازی با سلامت شهروندان 
در شهربازی 
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ايرنا- فاطمه مهاجرانی، ســخنگوی دولت ضمن 
تقدیر از رسانه ها برای کمک به حکمرانی صحیح و 
پاسخگو شدن مسئولان، شهادت ۵ تن از مرزبانان 
شــریف و حافظان امنیت را تسلیت گفت و اظهار 
کرد: در هفته جهانی علم در خدمت علم و توســعه 
هســتیم. مردم ایران همواره به دنبال صلح بوده اند 
و در ســال های اخیر برای دفاع از خود هزینه های 
بســیاری پرداخته اند. مهاجرانی همچنین خبر داد: 
واردات و توزیع بنزین ویژه )سوپر( توسط اشخاص 
حقوقی دارای مجوز از وزارت نفت بدون اختصاص 

ارز یارانه ای در هئیت دولت مصوب شد.
وی تأکید کرد: در بین دوگانه قطع برق و سوزاندن 
مازوت تأکید دولت سلامت مردم است و با تأیید همه 
اعضای دولت قرار شد که مازوت سوزی کم شود که 
 البته در کنار ایــن موضوع قطع برق اجتناب ناپذیر 
است. در این میان رئیس جمهور به شدت پشتیبان 

و حامی تولید انرژی پاک است و جلسات متعددی 
بــا ســرمایه گذاران برگــزار کرده انــد و در نتیجه 
 تولیــد ۳۰ هزار مــگاوات برق توســط نیروگاه ها 

خورشیدی، بادی و اتمی حاصل خواهد شد.
ســخنگوی دولت از پیگیری شخص رئیس جمهور 
برای حل مشــکل ناترازی برق خبــر داد و گفت: 
با تصمیم هئیت وزیران مازوت ســوزی در کشــور 

کاهش یافته است.
زیرساخت ها، طرح  فراهم شــدن  در صورت   

کالابرگ الکترونيک ادامه می یابد
سخنگوی دولت درباره ادامه اجرای طرح کالابرگ 
الکترونیک، گفت: این طرح در اسفند۱۴۰۱ مطرح 
شد و شش گام برای آن تعریف شده است که قریب 
 به ۱۴ میلیون خانوار را تحت پوشش قرار خواهد داد.  
مهاجرانی افــزود: برای اجرای این طرح محدودیت 
منابع و محدودیت زیرساختی داریم، اما آنچه مهم 
اســت اینکه این طرح یک راهبرد اســت و هدف 
اصلی جلوگیری از ایجاد مشــکل برای معیشــت 
افراد کم درآمد است. وی تأکید کرد:طرح کالابرگ 
الکترونیک پس از فراهم شــدن زیرساخت ها اجرا 
خواهد شــد، امــا هدف اصلی دولت رســیدگی به 
وضعیت معیشت اقشار کم درآمد است و از راهبرد 
مناســب برای رسیدن به این هدف استفاده خواهد 

شد.
 بودجه 1404 بدون افزایش قيمت بنزین طراحی 

شده است

ســخنگوی دولت با تأکید بر اینکــه اولویت دولت 
توجه به معیشــت اقشــار کم درآمد است، گفت: 
بودجه ســال آینده بــدون افزایــش قیمت بنزین 
طراحی شــده اســت، امــا واقعیت این اســت که 
در حــوزه بنزین ناترازی داریــم و ناچار به واردات 
هســتیم. مهاجرانی افزود: نکته مهم این است که 
دولت بدون کار کارشناســی و همراهی مردم هیچ 
کاری برای افزایش قیمت بنزین انجام نخواهد داد.

وی تأکیــد کرد: بودجه کشــور بــرای برخورد با 
ســناریوهای مختلف تدوین شده و آمادگی هر نوع 
سناریویی را داریم. سخنگوی دولت در رابطه با حضور 
رئیس جمهور در اجلاس کاپ ۲۹ به میزبانی کشور 
آذربایجان و لغو این سفر با توجه به حضور نماینده 
رژیم صهیونیســتی نیز، گفت: بــا توجه به منافع و 
مصالح ملی کشــور تصمیم براین شــد که رئیس 
 سازمان محیط زیست در این اجلاس شرکت کند.

مهاجرانی همچنین با تأکید بر اینکه باید مهاجران 
قانونــی را از اتباع غیرقانونی جــدا کرد، بیان کرد: 
در تمام دنیا مهاجران قانونی پذیرفته شده هستند 
و مهاجران غیرقانونــی در بهترین حالت به عنوان 

پناهنده به حساب می آیند.
وی افزود: دیوارکشــی در مرزهای کشور آغاز شده 
 است و تا نیمه اول سال آینده دیوار کشی ۹۰ کیلومتر 

از مرزها به پایان می رسد. 
کار دوم شناســایی و ســاماندهی اتباع است و در 
مرحله آخر اســتفاده از تجهیزات نوری و اپتیکی و 

انسداد بدون دیوارکشی انجام خواهد شد.

تسنیم-  اسکندر مؤمنی، وزیرکشور در آئین تکریم 
و معارفه استاندار کرمان  با گرامیداشت یاد و خاطره 
شــهدای انقلاب، دفاع مقد س، مدافعان حرم، جبهه 
مقاومت  و به ویژه شهدای استان کرمان و حاج قاسم 
عزیز اظهار داشــت: بسیار خوشــحالم که امروز به 
زیارت مردم این اســتان نائل شــدم؛ استان کرمان 
ســمبل استکبارســتیزی و نماد حماسه و مقاومت 
است؛ شهید سلیمانی حق بزرگی بر گردن ما دارد و 
مردم ما در تشییع جنازه شهید سلیمانی سنگ تمام 
گذاشــتند.  وزیر کشــور با اشــاره به شــعار دولت 
چهاردهم و پزشــکیان افزود: در جلسه امروز شاهد 
یک وفاق ملی هستیم؛ نباید مردم این استان دچار 
مشــکلات اقتصادی باشــند و پیام مردم این استان 
را بــه دولت منتقل خواهم کــرد و تلاش می کنیم 
به این دیــار کمک کنیم تا مــردم کرمان به آنچه 
شایسته آن هستند برســند؛ هرگز به جایگاهی که 
شایســته مردمان ایران است نرسیده ایم و این وعده 
را می دهیــم تا بتوانیم با همراهی هم، به جایگاه والا 
نزدیک تر شــوند، کرمان ظرفیت های فراوانی دارد و 
 همه باید با تلاش این تحول را در کرمان  رقم بزنیم.
ایران متعلق به همه ایرانيان با هر نوع مذهب و   

قوميت است
وزیر کشور در بخش دیگری از سخنان خود با بیان 
اینکه رئیس جمهــور در دوران انتخابات دیدگاه ها و 
شعارهایی را مطرح کرد که از مهم ترین آنها وفاق و 
همبستگی ملی بود و معتقد بود ایران متعلق به همه 
ایرانیان با هر نوع مذهب و قومیت اســت و پیشرفت 
و توسعه بدون استفاده از همه ظرفیت ها، دیدگاه ها، 
اقــوام و مذاهب قابل تحقق نیســت، اضافه کرد: در 
وزارت کشــور ما عهد بسته ایم به این رویکرد کمک 
کنیم، چرا که معتقدیم پاســداری از رأی مردم تنها 
در صندوق هــا خلاصه نمی شــود، البته این موضوع 

مهمی اســت که همان رأی که مــردم می دهند از 
صندوق بیرون بیاید که خوشبختانه از اول انقلاب تا 
کنون همین گونه بوده اســت؛ اما پس از آن نیز باید 
تلاش کنیم همان شعارها و رویکردهایی را که مردم 
به آن اعتماد کردنــد و رأی دادند، دنبال کنیم و از 

نگاه های شخصی فاصله بگیریم.
وزیر کشــور گفت: بر همین اســاس برای انتخاب 
را تعییــن کردیــم و  اســتانداران شــاخص هایی 
کارگروهی متشــکل از معتمدیــن و مجرّبین ایجاد 
شــد تا شــاخص ها را با افراد تطبیق دهند. ملاک 
اصلی ما در این شــاخص ها، شایستگی و کارآمدی 
بود و تأکید شــد هرکس از هــر قومیت، مذهب و 
نگاه سیاســی بر اساس این شاخص ها انتخاب شود، 
باید در فهرســت بیاید. این میثاق ما با همکارانمان 
در وزارت کشــور بــود و خوشــبختانه بــر همین 
میثاق ماندیم. سه اســتاندار سیستان و بلوچستان، 
کردستان و خوزســتان بر اساس شایستگی انتخاب 
شدند و درخصوص سایر اســتانداران هم به همین 

شکل است.
 حق و شأن مردم استان کرمان  بيشتر از این است

وزیر کشور در بخش دیگری از سخنان خود با توجه 
به انتخاب استاندار کرمان تصریح کرد: معتقدیم این 
اســتان که آن حدی که  باید پیشرفت و توسعه پیدا 
کند نبوده است و حق و شــأن مردم استان کرمان 
 بیشــتر از این اســت و کل کابینه و استاندار جدید 
 تلاش می کنیم که کارهای گذشته ادامه پیدا کند و 
برنامه های متنوعی برای شرایط اقتصادی بهتر مردم 

پیش بینی شده است که اجرا خواهد شد.
مؤمنــی اضافه کــرد: طبیعــی بود بــرای انتخاب 
استاندار این دیار دقت بیشــتری صورت بگیرد که 
بین گزینه های زیادی که مطرح شــد با بررســی ها 
و مشــاوره ها به محمدعلی طالبی رسیدیم؛ استاندار 

جدید دارای تحصیلات متناســب و تجربیات بسیار 
خوبــی بود و از بیــن  گزینه های فراوان به ایشــان 
رســیدیم؛ در پایتخت مقاومت ایران دنبال آزمون و 
خطا نبودیم؛ ایشان در مسئولیت های قبلی کارنامه 
قابل قبولی داشت  و    در چند استان دیگر به ویژه یزد 
مســئولیت داشــتند  بنابراین تجربه لازم برای اداره 
اســتان را دارد؛ همه کســانی که از نظر سیاســی، 
نگاهی روبه روی اســتاندار جدید کرمان داشــتند، 
شــهادت دادند که طالبی می توانــد نماد وفاق ملی 
شود و پس از امتیازبندی ها متوجه شدیم که فرزند 

شهید هم است که انتخاب ما را کامل کرد.
مؤمنی با ابراز اینکه لازم بود مسئولی  برای این استان 
انتخاب  شود که ضمن احراز شــرایط، توسعه محور 
باشــد، ادامه داد:  بنابراین بر اســاس شــاخص های 
تعیین شده اســتاندار جدید به هیئت دولت معرفی 
شــد و برنامه های خود را با تســلط کامل در دولت 
ارائه داد؛ تشریح خوبی از چالش های کرمان داشتند 
و تسلط خوبی به استان داشتند و برنامه های تحولی 
خود را ارائه کردند که مورد اســتقبال بسیار خوبی 
قرار گرفت و با اجماع رأی کابینه به عنوان اســتاندار 

انتخاب شد.

سخنگویدولت:

واردات بنزین سوپر آزاد شد
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معاوناولرئیسجمهوردرديداربا»بنسلمان«:

همکاری ما اسرائيل را ناکام می کند
تســنیم- محمدرضــا عــارف، معــاون اول 
رئیس جمهــور که برای حضور و ســخنرانی در 
اجلاس اضطراری ســازمان همکاری اسلامی و 
اتحادیه عرب با موضوع هم صدایی در محکومیت 
تجاوزات رژیم صهیونیستی به ریاض سفر کرده 
 بــود، در دیداری دوجانبه با محمدبن ســلمان،
ولیعهد عربســتان ســعودی به بررسی اقدامات 
صورت گرفتــه برای تعمیق روابط حســنه دو 
کشــور و راهکارهای توقف تجاوزات وحشــیانه 
رژیم اشــغالگر و امدادرسانی به مردم فلسطین 

و لبنان پرداختند.
عارف گفت: در ماه های اخیر، مسیر جدیدی برای 
توسعه و گسترش ارتباط و تعامل دو کشور گشوده 
 شده که این راه، مســیری برگشت ناپذیر است.

همبستگی  و   منطقه ای  همکاری های  توسعه   
هرچه بيشتر ملت های اسلامی

وی افزود: تردیدی نیست که  منافع این تعمیق 
روابط، تنها شــامل  ایران و عربســتان سعودی 
نخواهــد شــد و مطمئناً با توجه بــه ویژگی ها 
و تأثیرات دو کشــور بزرگ بــر منطقه و جهان 
اســلام، این اقدام باعث توســعه همکاری های 
منطقه ای و  همبســتگی هرچه بیشتر ملت های 

اسلامی خواهد بود.
معــاون اول رئیس جمهور در ادامــه این دیدار 
که در فضایی صمیمانه برگزار شــد، ضمن ابلاغ 
ســلام پزشــکیان، از ولیعهد عربستان سعودی 

برای سفر به ایران دعوت کرد.
عارف افزود: توســعه روابط سیاســی دو کشور، 
در شرایط کنونی مســیر درست و صحیحی را 
دنبال می کنــد و امیدواریم که این رابطه خوب 
اقتصــادی، فرهنگی،  سیاســی، در زمینه های 
علمی و فناوری هم با جدیت از ســوی طرفین 
دنبال شــود. وی گفت: اطمینان دارم برگزاری 
این دیدار در بالاترین سطح، گشایش های جدی 
در روابط فیمابین دو کشــور ایجاد خواهد کرد، 

چــرا که ایران و عربســتان، به عنــوان دو عضو 
تأثیرگذار ســازمان همکاری های اسلامی، نقش 
مهمی در حل مشــکلات گریبان گیر ملت های 
اســلامی به ویژه در مسئله فلســطین و لبنان 

خواهند داشت.
 رابطه جمهوری  اســلامی ایران و عربستان 
ســعودی را ضرورتی مهم برای توسعه ثبات و 

امنيت در منطقه می دانيم
معــاون اول رئیس جمهــور افزود: کشــورهای 
منطقه باید با اتخاذ موضع واحد و قاطع و انجام 
اقدامات هماهنگ، مانع تداوم نسل کشی در غزه 
و گســترش تجاوزگری رژیم صهیونیســتی در 
منطقه شــوند. عارف ادامه داد: رابطه جمهوری 
اسلامی ایران و عربســتان سعودی را ضرورتی 
مهــم برای توســعه ثبات و امنیــت در منطقه 
می دانیم و خرســندیم که در چارچوب سیاست 
راهبردی جمهوری اســلامی ایران در توســعه 
روابط با همسایگان و نیز با تدابیر مقامات عالی 
ســعودی، روابط دو کشــور نه تنها از سرگرفته 

شده، بلکه با سرعت در حال توسعه است.
به توسعه همکاری های نزدیک و حداکثری   

چشم اميد دوخته ایم
وی افزود: اگرچه دشــمنانی مانند اســرائیل و 
حامیانش، ممکن اســت از رابطه حســنه ایران 
و  عربســتان ناخرســند بــوده و در مســیر آن 
سنگ اندازی کنند، اما این ارتباط را برای مردم 
دو کشور و همچنین منطقه و جهان اسلام مهم 
و ضــروری می دانیم و به توســعه همکاری های 

نزدیک و حداکثری چشم امید دوخته ایم.
معــاون اول رئیس جمهــور افــزود: موقعیــت 
جغرافیایی ایران، بهترین فرصت را برای ترانزیت 
و انتقال کالا از خلیج فارس به شمال ایران فراهم 
می آورد و همانگونه که در ملاقات وزرای خارجه 
دو کشــور در نیویورک توافق شد اکنون زمان 
آن فرارســیده است تا  گسترش »همکاری های 
اقتصــادی« فیمابین در دســتورکار قرار گیرد.
عارف افزود:  معتقدیم رشد روابط متقابل، منجر 
به نزدیک تر شــدن کشــورها بــه یکدیگر و در 

نهایت زمینه ساز دســتیابی به صلح و ثبات در 
منطقه خواهد بــود و امیدواریم که موانع پیش 
روی همکاری های اقتصادی و تجاری، با تدابیر 

مسئولان دو کشور برطرف شود.
وی بــا قدردانی از مواضع محمدبن ســلمان در 
نشســت ریاض در محکومیت حمله اســرائیل 
بــه ایران، با اشــاره به جنایات اســرائیل در به 
شهادت رســاندن ســرداران حزب ا... و حماس 
گفت: تجاوزات وحشــیانه رژیم صهیونیســتی، 
هزینه های انســانی فراوانی را بــه مردم منطقه 
تحمیل کــرده ولی خوشــحالیم کــه علیرغم 
وحشــی گری های صورت گرفته از ســوی رژیم 
اشــغالگر، موقعیت جنبش حمــاس و حزب ا ... 

هرگز تضعیف نشده است.
امت واحده  به صورت  اســلام  دنيای  اگر   
این  جرأت  اسرائيل،  هيچگاه  می کردند،  عمل 

وحشی گری ها را نداشت
معــاون اول رئیس جمهور افــزود: اعتقاد داریم 
کــه اگر دنیای اســلام به صــورت امت واحده 
عمل می کردند، هیچگاه اســرائیل، جرأت این 
وحشی گری ها را نداشت و در شرایط کنونی نیز 
ما جنگ را بــه نفع منطقه نمی دانیم و هیچگاه 
هم شــروع کننده جنگ نبوده و نخواهیم بود اما 
با قاطعیــت از تمامیت ارضی کشــورمان دفاع 
خواهیم کرد. عارف گفت: در مســیر گســترش 
روابط، اگر هم اختلاف نظرهایی بین دو کشــور 
وجود داشته باشد، منطقی ترین راه برای حل این 
اختلافات، مذاکره و گفت وگو است و مسیری که 
با تدبیر دو کشور شروع شده و مبتنی بر منافع 
کشــورهای اسلامی است، با قدرت ادامه خواهد 
یافت.وی ادامه داد: هدف اسرائیل، درگیر کردن 
کل منطقه در جنگی ویرانگر است اما همکاری 
نزدیک ایران و عربســتان می تواند این نقشه را 
نقش برآب کند و دو کشور نقش مهمی در ثبات 

و صلح منطقه ایفا کنند.

 پيش بينی بن ســلمان برای روابط ایران و 
عربستان: 2025 در بالاترین سطح

سعودی  عربســتان  ولیعهد  محمدبن ســلمان، 
نیــز با قدردانی از مواضــع حکیمانه معاون اول 
رئیس جمهــور کشــورمان از تلاش هــای وزیر 
امور خارجه ایــران در جریان مذاکــره با وزیر 
خارجه عربستان تشــکر کرد. ولیعهد عربستان 
ســعودی در ادامه با اشاره به ســخنان معاون 
اول رئیس جمهور مبنی بر برگشــت ناپذیر بودن 
روابط آغاز شــده دو کشــور گفت: نقطه ای که 
امروز در گســترش و تعمیــق رابطه با ایران، به 
آن رسیده ایم، مطلوب پادشاهی عربستان است.

محمدبن ســلمان با تأکید بر ضرورت گسترش 
روابط و همکاری های دو جانبه به ویژه در حوزه 
اقتصــادی و فرهنگی گفت: حــوادث و اتفاقات 
یک سال اخیر منطقه هیچ گاه خلل و مانعی برای 
توسعه روابط فیمابین دو کشور نبوده و نخواهد 
 بــود و تردیدی ندارم که تا پایان ســال ۲۰۲۵
روابط این دو کشــور بزرگ منطقه در بالاترین 

سطح قرار خواهد گرفت.
ولیعهد عربســتان افزود: مــا از تجارب تاریخی 
درس می گیریــم و از این تجربیات، برای ایجاد 
روابط مســتحکم تر و طولانی بین دو کشــور و 

تحکیم هرچه بیشتر آن استفاده خواهیم کرد.
محمدبن سلمان گفت: همانند ایران، ما نیز  برای 
توسعه روابط خصوصاً در عرصه اقتصادی بسیار 

جدی و پیگیر هستیم.
ولیعهد عربســتان سعودی که کشورش میزبانی 
نشست اضطراری کشــورهای همکاری اسلامی 
و اتحادیه عــرب را برعهده داشــت در ادامه با 
محکومیت تجاوزگری رژیم صهیونیستی گفت: 
ایــن رژیم به هیــچ یک از موازیــن بین المللی 
پایبند نیســت و در این شــرایط، بــرای اینکه 
منطقــه در صلح و ثبات باشــد باید تصمیمات 

حکیمانه و درستی اتخاذ کنیم.

رئیسمجلسشورایاسلامی:
کميسيون های مجلس مکلف به بررسی گزارش 

تفریغ بودجه هستند
ايرنا-محمدباقرقالیباف، 
شــورای  مجلس  رئیس 
اســلامی پــس از قرائت 
گــزارش تفریــغ بودجه 
توســط   ۱۴۰۲ ســال 
دســتغیب،  احمدرضــا 
رئیس دیوان محاســبات 
کل کشور، گفت: اقدامات 
دیوان محاســبات کشور 
پیشینی  موضوعات  برای 

و پسینی بســیار مهم اســت و حتماً معاونت نظارت قوانین مجلس 
دقت کند که باید در جلسه غیرعلنی وقت ۳۰ دقیقه ای به دستغیب 
داده شود تا اقداماتی که دیوان محاسبات در حوزه پسینی انجام داده 
به نمایندگان گزارش دهند. البته برخی نکات پیشــینی را امروز در 

گزارش خود قرائت کردند.
رئیس مجلس شــورای اسلامی افزود: زمانی بود که این گزارش ها را 
دقیق در دســترس نداشتیم و امروز این گزارش ها به صورت دقیق و 
مرتب در مجلس قرائت می شود. اما آیا اقدامی درمورد این گزارش ها 
انجام می شــود؟وی یادآور شد: بر اســاس قانون، کمیسیون برنامه و 
بودجه، کمیسیون اصلی اســت و این گزارش تفریغ را به کمیسیون 
اصلی ارجاع می دهیم و کمیسیون اصلی مکلف است اقدامات لازم را 
درباره این گزارش انجام دهد و هر کدام از احکامی که مشکلاتی دارد 
و به کمیسیون تخصصی مربوط اســت، به کمیسیون های تخصصی 
ارجاع می دهیــم. رئیس قوه مقننــه تصریح کرد: کمیســیون های 
تخصصی هم مکلف هســتند در مدت ســه ماه بر اساس آئین نامه 
داخلی مجلس، گزارش آن را آماده کرده و به صحن مجلس شــورای 
اســلامی ارجاع دهند.قالیباف با بیان اینکه بخشــی از پیگیری این 
موضوع در مســیر مجلس و کمیســیون های تخصصی مجلس انجام 
خواهد شــد، گفت: از روسای کمیسیون ها و نمایندگان می خواهم به 
طور ویژه به این موضوع رســیدگی کنند. چرا که به عنوان نمونه در 
کمیســیون تلفیق در موضوع شرکت ها، مصوب شده که ۱۷ شرکت 
زیان ده بوده و ســقف ۱۰ هزار میلیارد تومان برای جبران این زیان 
پرداخت شده است. درحالی که در عمل ۱۳۴ شرکت زیان ده بودند 
و ۸۱ هزار میلیارد تومان برای جبران این زیان پرداخت شده است.

وی خاطرنشــان کرد: در موضوع اوراق نیز برخی از بانک ها از خرید 
اوراق خودداری کردند که ســبب تورم شد و این اشکلات اگر اصلاح 
نشود، در برنامه هفتم توسعه و بودجه سال آینده این اشکالات ادامه 
خواهد یافت و باید کمیســیون های تخصصی و کمیســیون برنامه و 

بودجه این موضوع را دنبال و پیگیری کنند.



حجــت ا... رضایی، سرپرســت معاونت سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتانداری فارس  در همایش طرح ملی یاس که با مشــارکت کمیته 
امدادامام خمینی)ره( اســتان فارس و جمعیت هلال احمراستان برگزار 
 شــده بود، گفت: ازظرفیت بانوان در پست های مدیریتی استان استفاده 

خواهیم کرد.  
رضایی در آئین اختتامیه همایش طرح ملی یاس با اشاره به توانمندسازی 
جامعه هدف نهاد های حمایتــی افزود: امروزه مدیران کارآمدی در نهاد 
انقلابی کمیته امداد پیشــتاز و پیشرو در زمینه  توانمندسازی هستند و 

در این مسیر در حرکت هستند. 

وی درخصــوص زندگی بشــری از قول علمای جامعه شــناختی اظهار 
داشــت: انســان ها در طول زندگــی  موج هــای از دوران  را در مرحل  
مختلفی را پشت ســر گذشته و طی می کنند که پس از سال ها با عبور  
از این مراحل به موج چهارم هوش مصنوعی می رسند که ضروری است 
برای توانمندســازی و کســب مهارت زندگی با برنامه ریزی آینده بستر 

هوش مصنوعی را مهیا کنیم. 
سرپرســت معاونت سیاســی، امنیتــی و اجتماعی اســتانداری فارس 
همچنین گفت: باید مهارت مسئولیت پذیری و مسئولیت های اجتماعی  
برای زندگی پیدا کنید  نکته مهمی که مقام معظم رهبری تأکید داشته 
و دارند و همین طور مســئولین عالی رتبه نظام از جمله رئیس جمهور 

که در شعارهای انتخاباتی خودشان هم تأکید کرد. 
رضایــی با بیان این مطلب که ازظرفیت بانوان در پســت های مدیریتی 
استان استفاده خواهیم کرد، بیان داشت:  نیمی از جمعیت این کشور را 
زنان  و دختران تشــکیل می دهند و جایگاه زنان  و دختران توانمند در 
آینده  نه تنها  در مدیریت های اجتماعی بلکه در مدیریت های سیاســی 

کشور نیز قرار دارد.
 در همین خصوص هم مدیریت ارشــد اســتان اعتقاد دارند از ظرفیت 

بانوان در جایگاه های مدیریتی استان باید استفاده شود. 
وی در پایان افزود: در برنامه های آتی همایشــی تحت عنوان زندگی در 
بستر هوش مصنوعی رو برای شما جوانان و آینده سازان خواهیم داشت.
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گزارش خبری- لیلا غضنفری

گزارش خبری- لیلا غضنفری

شهردار صدرا:
باوحدتوانسجامسرعتخدمترسانی

شتاببیشتریمیگیرد

اعضای شــورای اسلامی شــهر صدرا با 
اکثریت آرا از پاســخ شهردار درخصوص 
طرح سوال از وی درمورد مسائل اجرایی 
شهرداری، قانع شدند. مجتبی پارسایی، 
شــهردار صدرا به دعوت شورا در جلسه 
علنی حضور یافت و پس از ارائه گزارش 
عملکرد و اقدامات مثبت انجام شده در 
خصوص موضوعات مورد سوال، اعضای 

شورا از پاسخ ارائه شده قانع شدند. 
در این جلسه شــهردار صدرا به تفصیل درباره هر سوال پاسخ شفاهی و 
مکتوب به همراه مســتندات مرتبط ارائه نمود و اعضای شــورا نظرات و 

دید گاه های خود را درباره گزارشات شهردار مطرح نمودند. 
در ادامــه جلســه با انجــام رأی گیــری، اکثریت اعضا بــا رأی مثبت، 
 پاسخ های پارســایی را قانع کننده دانسته و شهردار صدرا را مورد تقدیر 

خود قرار دادند.
مجتبی پارســایی شهردار صدرا در این خصوص اظهار داشت: از همراهی 
اعضای شــورای شهر برای پیشبرد اهداف و برنامه های شهرداری تقدیر و 
تشکر کردند. وی اظهار امیدواری کرد: با وحدت و انسجام ایجاد شده در 
شورای شــهر و شهرداری سرعت خدمت رسانی به مردم شتاب بیشتری 

خواهد گرفت.

اطلاعیهشهرداریشیرازدرخصوصاعمال
محدودیتترافیکیکنارگذرساحلیجنوبی

 شــهرداری شــیراز طی اطلاعیــه ای از اعمال محدودیــت ترافیکی در 
مسیرهای ورودی کنارگذر ساحلی جنوبی حد فاصل سازمان نظام وظیفه 

تا پل امام علی)ع( خبر داد.
در بخشــی از متن این اطلاعیه آمده اســت: به اطلاع همشهریان گرامی 
می رســاند در راســتای اجرای عملیات لوله گذاری عرضــی در کنارگذر 
امام علی)ع( خیابان ســاحلی جنوبی )مســیر ورودی هــای اول و دوم، 
حدفاصــل ســازمان نظام وظیفه تا پــل امام علی)ع( از روز چهارشــنبه 
 ۲۳ آبــان ماه ســاعت ۲۴ لغایت شــنبه ۲۶ آبان ماه ســاعت ۵ صبح، 

مسدود می شود. 
 از همشــهریان گرامی تقاضا می شود از مسیرهای جایگزین جهت ادامه 
مســیر خود استفاده کنید. مســیرهای جایگزین: بولوار شهدای اصناف-

بولوار سلمان فارسی-خیابان تختی.

کسبرتبههایششموچهاردهمپژوهشگرانپراستناد
دنیاتوسطاساتیددانشگاهشیراز

احمد عریان، اســتاد پاتوبیولوژی دانشــگاه شــیرازنفر ششــم جهان و 
حمیدرضا پورقاســمی، اســتاد علوم و مهندســی خاک دانشگاه شیراز 
 نفــر چهاردهــم جهــان در میان پژوهشــگران پــر اســتناد ۲ درصد 

معرفی شدند.
طبق گزارش سالانه الزویر از عملکرد استنادی پژوهشگران که به گزارش 
پژوهشــگران پراستناد ۲ درصد مشهور اســت، ۵۰ پژوهشگر از دانشگاه 
شیراز در شمار پژوهشگران پراستناد ۲ درصد برتر جهان در سال ۲۰۲۴ 

قرار گرفتند.
 از میان این ۵۰ پژوهشــگر پراســتناد، احمد عریان، استاد پاتوبیولوژی 
دانشــگاه شیراز، نفر ششم جهان و د حمیدرضا پورقاسمی، استاد علوم و 
مهندسی خاک دانشگاه شیراز،  نفر چهاردهم جهان براساس ریزامتیازات 

مکتسبه برگزیده شده اند.

تورهایشهروندیعمرانوپیشرفت
روایتگرجهادعمرانیشهرداریشیراز

تورهای شــهروندی عمران و پیشرفت که به گامی در عرصه جهاد تبیین 
خدمت رسانی و امیدآفرینی تبدیل شده و روایتگر جهاد عمرانی شهرداری 
شــیراز اســت، در این هفته میزبان دانشجویان دانشــگاه مهارت واحد 
فارس)شهید باهنر شیراز( و بازدید از روند عملیات اجرایی پروژه ایستگاه 

استقلال در خط ۲ مترو بود.
تورهــای شــهروندی عمران و پیشــرفت که به گامــی در عرصه جهاد 
تبیین خدمت رســانی و امیدآفرینی تبدیل شــده و روایتگر جهاد عمرانی 
شهرداری شیراز اســت، در این هفته میزبان دانشجویان دانشگاه مهارت 
واحد فارس)شهید باهنر شیراز( بود. تورهای شهروندی عمران و پیشرفت 
در ســال جاری میزبان اقشار مختلف است که دانش آموزان، دانشجویان، 
رابطین و یاوران شــورای اسلامی شــهر در مناطق یازده گانه شهرداری 
شیراز و اقشــار مختلف مردمی در این بازدیدها با دانش فنی و تخصصی 
در حوزه ساخت وســاز، نحوه اجرای پروژه های عمرانی و موانع پیش روی 
آن در ابعاد مختلف که به صورت شــبانه روزی در حال فعالیت هســتند، 

آشنا می شوند. 
بنا بــه اعــلام اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری شــیراز؛ 
تورهــای شــهروندی عمران و پیشــرفت بــا محوریت ایــن اداره کل 
و همــکاری بخش هــای مختلــف شــهرداری ایــن کلان شــهر برگزار 
می شــود کــه عملیــات اجرایی پــروژه ایســتگاه اســتقلال در خط ۲ 
 مترو شــیراز این هفته مورد اســتقبال دانشجویان دانشــگاه های شیراز

قرار گرفت. 
گفتنی اســت؛ علاقه مندان جهت شــرکت در این بازدیدها می توانند در 
تمــاس با مرکز ارتباطات مردمــی ۱۳۷ علاقه مندی خود را برای حضور 

اعلام و نام نویسی کنند.
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حادثه ســقوط تاب زنجیری در پارک کوهپایه 
شیراز منجر به مصدوم شدن پنج نفر شد که در 
پی آن مدیرکل استاندارد فارس گفت که پرونده 
قضایی برای بهره بردار این وسیله بازی تشکیل 
شده چون بدون داشــتن تأییدیه ایمنی و فک 
پلمب اقدام به بهره برداری کرده اســت. محمد 
مهدی رزمجو، مدیرکل استاندارد فارس در این 
باره گفت: بهره بردار بدون تائیدیه ایمنی نسبت 
به بهره برداری اقدام کرده بود که در این رابطه 
پرونده قضایی تشکیل شده و این موضوع در حال 
رسیدگی است و پرونده در حال حاضر در دست 
 دادســتان امور جنایی و در حال بررسی است.
رزمجو افزود: تاکنون حدود ۳۱ پرونده در رابطه 

با شهربازی های به دادسرا ارسال شده است. 
او ادامه داد: برای رسیدگی به مسائل مربوط به 
استانداردســازی شهربازی در وهله نخست این 
موضوع مهم باید مورد توجه قرار بگیرد که یک 
پارک متعلق به یک نفر نیســت بلکه شهرداری 
پیمانکارهای  بــا  تجهیزات  به کارگیــری  برای 
مختلــف قــرارداد منعقد می کند کــه یکی از 
بندهای قرارداد این اســت کــه این تجهیزات 
باید پروانه استاندارد و گواهی ایمنی را دریافت 
کنند؛ این در حالی است که برخی بهره برداران 
بدون دریافت تأییدیه شــروع بــه بهره برداری 

می کنند. 
پلمبتجهیزاتبازیغیراستاندارد

مدیرکل استاندارد فارس اضافه کرد: اگر نامه ای 
از شهرداری برای اداره کل استاندارد ارسال شود 
که این تجهیزات بدون تائیدیه نصب شده اند به 
صورت مستقیم دخالت و اقدام به پلمپ تجهیز 

و وسیله مورد نظر می کنیم. 

وی گفت: بهره بردار در پــارک کوهپایه با فک 
پلمپ بهره برداری کرده؛ در واقع این شــخص 
دو جرم مرتکب شــده؛ هم گواهینامه نداشته و 
هم فک پلمب کــرده که  هر دو جرم در مرجع 
قضائی در دست بررسی است. رزمجویی افزود: 
امســال در زمینه نظارت بر تجهیزات شهربازی 
حدود هزار تجهیز پلمب شده و استفاده از این 
تجهیزات امکان پذیر نیســت مگر اینکه فردی 
مرتکب جرم شود و این تجهیزات را بدون اخذ 

تأییدیه ایمنی فک پلمب کند.
۹۰درصدکنترلهابااستانداردهایموجود

منطبقبودهاست
 آن طــور که مدیرکل اســتاندارد فارس گفت 
بازدیدهای ادواری به صورت مستمر از این اماکن 
انجام می شــود و تاکنون ۹۰درصد کنترل ها با 
اســتانداردهای موجود منطبق بوده است. او در 
رابطه با نیروهای بکارگرفته شده در امر نظارت 
گفــت: دولت علاقــه ای به توســعه بدنه خود 

ندارد؛ فعالیت ها در امــر نظارت، نمونه برداری، 
بازرســی و آزمــون کردن بــا اجــرای قانون 
 برون سپاری و ســپردن این امور به ۸۰ شرکت  
بازرسی و آزمایشگاه های همکار در استان فارس 
انجام می شــود. رزمجویی گفت: در ســامانه ما 
حدود هزار و ۳۰۰ تجهیز شــهربازی گواهینامه 
دارای اعتبار دارد که شرکت بازرسی این موارد 
را کنترل می کند. ســالانه هم حــدود ۲۰۰ تا 
۳۰۰ توقیف  انجام می شود و با بهره بردار، تولید 
کننده و یا ارائه دهنــده خدمتی که تخلفی را 
مرتکب شــود نیز برخورد قانونی انجام می شود. 
مدیــرکل اســتاندارد فــارس گفت: ســازمان 
اســتاندارد مطابق قانون یک دستگاه حاکمیتی 
اســت که نظارت عالیه بر نظارت دستگاه های 
اجرایی دارد و مطابق قانون هر دستگاه اجرایی 
که مشــمول ماده ۵ قانــون مدیریت خدمات 
کشــوری باشــد برای بهتر انجام دادن وظایف 
نظارتی خود با همکاری و تفاهم، تحت نظارت 

اداره کل استاندارد قرار می گیرد. 
او افزود: اداره کل استاندارد در قالب راست آزمایی 
در بازار، کنترل هایــی را برای کالاها و خدمات 
انجام می دهد و با عدم انطباق ها برخوردی جدی 
می کند.رزمجویی ادامه داد: در ســال های اخیر 
هم در زمینه آموزش و هم در حوزه اجرا و نظارت 
اقدامــات قابل توجهی صورت گرفته اســت. از 
 ابتدای سال ۱۴۰۳ تاکنون ۱۴ هزار و ۱۸۰ نفر 
ســاعت آموزش در زمینه شناســایی، ترویج و 

مسائل مربوط به استاندارد انجام شده است. 
2هزارو۷۰۰بازدیدفنیونظارتی

وی گفــت: همچنیــن در طــول ایــن مدت 
حدود۲هــزار و ۷۰۰ بازدید فنــی و نظارتی از 
مراکز ارائه خدمات و تولیدی صورت گرفته که 
در این بازدیدها حدود ۲هزار و ۶۲۹نمونه برداری 
انجام شده؛ این نمونه ها برای کنترل و برخورد 

با عدم انطباق به آزمایشگاه ها ارائه می شوند. 
 طبق گفته مدیرکل استاندارد فارس در سال ۱۴۰۳ 
 حــدود ۱۲۵پرونــده در صنعــت ســاختمان

۴۹ پرونــده درخصــوص تخلفــات واحدهای 
صنفی و خدماتی به دادســرا ارائه شده و افزون 
بر پرونده هایی که به دادســرا ارسال شده حدود 
۴۳ پرونده در کمیســیون قانونی ماده ۴۲ مورد 
ارزیابــی قرار گرفته و جرائمی هم به مبلغ ســه 
میلیارد و ۴۵۰ میلیــون ریال به این ۴۳ پرونده 
تعلق گرفته؛ البته این پرونده ها جزو پرونده هایی 
محسوب می شوند که دارای تخلف کمی هستند 
و پرونده هایی که دارای جرم هســتند مستقیم 
به دادسرا ارســال می شود و جریمه توسط خود 

قاضی مشخص می شود. 
جدیتاســتانداردآسانسورهادرمراکز

دولتیوخصوصی

رزمجو درخصوص اســتاندارد آسانســورها نیز 
عنوان کرد: خوشــبختانه حوادث در این زمینه 
کاهشــی اســت، چرا کــه جدیت اســتاندارد 
آسانســورها در مراکز دولتی و خصوصی انجام 
می شــود، همچنیــن مراقبــت از کارخانه های 
تولیدی آسانســور به صورت مستمر در دستور 

کار قرار دارد. 
از طریق معاون دادســتان و ســازمان بازرسی 
مکاتبــه به تمــام ادارات انجام شــده تا برای 

آسانسورها، گواهینامه ایمنی بگیرند.
مدیــرکل اســتاندارد فارس خاطرنشــان کرد: 
امســال ۲۷۶۱ مورد آزمون از وسایل سنجش 

سبک و سنگین نیز انجام شده است.
 به گفته رزمجو، در تدوین اســتانداردها استان 
فــارس با انجام بازنگری ۱۳۱ اســتاندارد، جزو 
اســتان های توانمند و برتر در کشور محسوب 

می شود. 
وی عنوان کرد: به دلیل عرصه وســیعی که در 
نظــارت وجود دارد فعالیت مــا در بحث بنزین 
پالایشــگاه شیراز موجب شــد تا با کمک سایر 
در شهریورماه دستگاه های  دولتی  دستگاه های 
جدیــدی نصــب شــود و در بعضــی از نمونه 
برداری های آخر هم مطابق با اســتاندارد ملی، 

بنزین وارد چرخه مصرف شود. 
مدیرکل اســتاندارد فارس همچنین با اشــاره 
به وجــود ۴۱ درصــد کم فروشــی در فروش 
صنعتــی محصــولات واحدهــای تولیدی در 
ســال ۱۴۰۱، گفــت: بــه دلیــل فعالیت های 
 انجام شــده، این عــدد اکنون بــه ۱۶ درصد 

رسیده است. 
رزمجو به کم فروشی نوع دو که مربوط به ترازو 
است نیز اشــاره کرد و گفت: جرائم این پرونده 

مربوط به تعزیرات حکومتی است.

مالیات در بودجه ۱۴۰۴ چه تأثیری بر زندگی ما دارد چراکه 
بخشــی از درآمدهای دولتی از محــل تأمین مالیات مردمی 
است. بطوری که درآمد های مالیاتی در لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
نسبت به قانون ۱۴۰۳ معادل ۳۹ درصد افزایش داشته است. 
امــا یکی از نکات کلیدی مالیت ســتانی در بودجه، معافیت 

برای حقوق ها کمتر از ۲۴ میلیون تومان است. 
افزون بــر مالیات بر درآمد حقــوق و واردات، موارد زیر نیز 
از نکات درخورتوجه لایحه بودجه در حوزه مالیات ها است. 

نــرخ مالیات بــر ارزش افــزوده همچنان مانند ســال قبل 
۱۰درصد تعیین شــده که یک درصد از ایــن مبلغ به منظور 
اجرای برنامه های مرتبط با متناسب سازی حقوق بازنشستگان 

در برنامه هفتم اختصاص می یابد. 
مالیــات بر درآمد اشــخاص حقوقی )شــرکت ها( ۲۵درصد 
تعیین شــده اســت، اما برای حمایت از تولید، این نرخ برای 

تولیدکنندگان بورسی به ۲۰درصد کاهش می یابد. 

خودرو های سواری با ارزش بیش از ۵میلیارد تومان، مشمول 
مالیات ســالانه با نــرخ یک درصد برای مازاد بــر این مبلغ 
خواهند بود. بخش درآمد هــای مالیاتی در بودجه، هم برای 
دولت اهمیت زیادی دارد و هم برای مردم. به دنبال افزایش 
تحریم ها و کاهش فروش نفت از یک ســو و دســت انداز های 
صادرات کالا از ســوی دیگر درآمد های مالیاتی در سال های 
اخیر به یکی از ارکان اصلی و پایدار منابع مالی دولت تبدیل 

شده است.
از ســوی دیگر به ویژه برای شــهروندانی که خــود به عنوان 
پرداخت کننده مالیات ها در این فرایند نقش دارند، بررســی 
دقیق جزئیــات مالیاتــی لایحــه بودجه اهمیــت فراوانی 
دارد. ابتــدا بگوییم که درآمد هــای مالیاتی در لایحه بودجه 
 ۱۴۰۴ نســبت به قانون ۱۴۰۳ معــادل ۳۹ درصد افزایش 

داشته است. 
در این مطلب با استناد به گزارش مرکز پژوهش های مجلس 
به تحلیل تغییرات و پیش بینی های درآمدی در لایحه بودجه 
ســال۱۴۰۴ و تفاوت آن با ســال۱۴۰۳ پرداخته شده است. 

از جمله تغییرات کلیــدی در بخش مالیات بر درآمد حقوق 
در لایحــه ۱۴۰۴، افزایش معافیت مالیاتی اســت. طبق این 
لایحه، افرادی که ماهانه تا ۲۴میلیون تومان درآمد دارند، از 
پرداخت مالیات بر حقوق معــاف خواهند بود؛ این در حالی 
اســت که این سقف در سال۱۴۰۳، ۱۲ میلیون تومان بوده و 

اکنون دوبرابر شده است. 
افزون بر این، در صورتی که فرد از چند منبع درآمد حقوقی 
داشته باشد، مجموع حقوق و مزایا به عنوان مبنای محاسبه 
مالیات در نظر گرفته خواهد شــد. تعییــن نرخ های مالیاتی 
نیز بر اســاس پلکان های تعریف شده در لایحه انجام می شود 
که برای درک بهتر، به ماهیانه تبدیل شــده اســت. یکی از 
نکات برجســته در لایحه بودجــه۱۴۰۴، پیش بینی افزایش 

۸۵درصدی درآمد های گمرکی است. 
این افزایش عمدتاً به تغییر نرخ محاسبه ارزش محموله های 
وارداتی برمی گردد. امسال از نرخ ۲۸۵۰۰تومان برای تبدیل 
دلار به تومان اســتفاده می شــد، اما در سال۱۴۰۴ این نرخ 
به صورت شــناور و بر اســاس نرخ مرکز مبادلــه طلا و ارز 

تعیین خواهد شــد. بــا توجه به نرخ فعلــی ۵۰هزار تومان، 
هزینه هــای واردکنندگان به مراتب بالاتــر خواهد رفت و از 
این رو انتظار مــی رود درآمد های گمرکی به شــدت افزایش 
یابد؛ بنابراین افزایش قیمــت کالا های وارداتی دور از انتظار 
نیســت. همچنین، زمین های بدون اعیانی و املاک مسکونی 
با ارزش بیش از ۵۰میلیارد تومان، مشــمول مالیات ســالانه 
با نرخ ۰.۲درصد نســبت به مازاد ایــن مبلغ خواهند بود. در 
مجموع، لایحه بودجه سال ۱۴۰۴، با رویکردی درخورتوجه 
به گســترش پایه های مالیاتی و افزایش درآمد های گمرکی، 
تلاش دارد منابع درآمــدی دولت را تقویت کند. اگرچه این 
سیاســت ها می تواند به رشد درآمد های دولت منجر شود، اما 
باید دید تا چه حد بر ســایر شاخص های اقتصادی و رفاهی 

تأثیر خواهد داشت.

اثرگذاری 39 درصدی افزایش مالیات در بودجه ۱۴۰۴بر زندگی مردم؛

حقوق های معاف از مالیات

علی حســین عباســی، رئیس ســازمان عمران و بازآفرینی 
فضاهای شــهری شهرداری شــیراز از پیشرفت پروژه تقاطع 
غیرهمســطح قائم-رحمت-احمدی خبــر داد و اجرای این 
پروژه را گام مهمی  در راســتای تســهیل حمل ونقل و رونق 

گردشگری زیارت دانست. 
عباســی با تقدیر از حمایت های شــورای اســلامی  شهر و 
شــهردار کلان شهر شــیراز افزود: پروژه های سازمان عمران 
شهرداری شــیراز به صورت متوازن در راستای سیاست های 

محرومیت زدایی و رســاندن شــیراز به جایگاه سومین حرم 
اهل بیت)ع( اجرا می شــوند. وی هدف از اجرای پروژه تقاطع 
غیرهمســطح قائم-رحمت-احمــدی را اتصــال محورهای 
 هم جوار و تســهیل دسترســی به مرکز شــهر و حرم مطهر

احمد بن موسی)ع( معرفی کرد. 
رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری 
شیراز با اشاره به نقش ارزنده این پروژه در ایمن سازی مسیر 
بیان داشت: با اجرای پروژه تقاطع غیرهمسطح قائم-رحمت-
احمدی شــاهد گره گشــایی ترافیکی در این منطقه مهم از 
کلان شهر شــیراز خواهیم بود. عباسی با تشریح جزئیاتی از 
این پروژه بیان داشــت: تقاطع غیرهمســطح قائم-رحمت-
احمــدی دارای دو عرشــه مجزا به طول هــر یک ۲۲۷ متر 

و عرض۱۱/۵متر اســت و طول هر یک از رمپ های شــمالی 
و جنوبی به ۱۵۰متر می رســد. وی از تلاش خستگی ناپذیر 
کارکنان ســخت کوش و متعهد ســازمان عمران شهرداری 
شــیراز در راستای پیشــرفت پروژه ها قدردانی کرد و افزود: 
این پروژه شامل ۸۹ شمع تا قطر ۱۶۰ سانتیمتر و ۴۸ ستون 
است و هم اکنون عملیات اجرای شمع ها، ستون ها و بتن ریزی 
دیوارهای رمپ ورودی و خروجی این پروژه به پایان رســیده 

است. 
به گفته عباسی؛ سیستم ســازه ای عرشه های پل از نوع دال 
مجــوف درجاریز در شــمال و جنوب بلوار رحمت اســت و 
دهانه عبوری از بلوار رحمت متشــکل از ۱۲ تیر پیش تنیده 
پیش ســاخته و دال بتنی است و طی روزهای آینده عملیات 

اجرایی عرشه ها و خاک ریزی رمپ ها انجام خواهد شد. 
رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری 
شــیراز اظهــار امیدواری کــرد بــا بهره بــرداری از تقاطع 
غیرهمســطح قائم-رحمت-احمــدی شــاهد ارتقای ایمنی 
شــهروندان، پایداری هوای پاک شــیراز، رونــق اقتصادی و 

شکوفایی گردشگری زیارت در پرتو بقاع متبرکه باشیم. 
وی در ادامه از صبر و شــکیبایی شــهروندان در پیشــبرد 
پروژه های عمرانی قدردانی کرد و افزود: در راســتای احداث 
تقاطــع غیرهمســطح قائم-رحمت-احمــدی جنوبی، باند 
شــمالی و جنوبی بولوار رحمت از ســاعت ۲۳ روز یک شنبه 
۲۰ آبان ماه لغایت به مدت ۴ شــب جهــت اجرای عملیات  
تیرگذاری مسدود می شود و از شهروندان گرامی  تقاضا داریم 

از مسیرهای جایگزین جهت ادامه مسیر استفاده کنند. 
عباسی با تشریح مسیرهای جایگزین بیان کرد: تردد در باند 
جنوبی از طریق ورود به بلوار قائم و اســتفاده از دوربرگردان 
بعد از کارگاه جنوبی و تردد در باند شمالی از طریق ورود به 
خیابان احمدی و استفاده از دوربرگردان بعد از کارگاه شمالی 

امکان پذیر است.

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز خبر داد: 

 رونق گردشگری زیارت با پروژه های عمرانی

در بازدید میداني مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي 
فارس از شهرک صنعتي سروســتان ۲، وضعیت اجراي 
پروژه هاي عمراني و زیرساختي و مسائل برخي واحد هاي 

صنعتي مستقر این شهرک صنعتي بررسي شد. 
در این برنامه که معاونان فني و برنامه ریزي شــرکت نیز 
حضور داشتند، عملیات اجرایي طرح زیرسازي و آسفالت 
بخشي از فاز عملیاتي شهرک صنعتي با اعتبار ۲۴میلیارد 

تومان آغاز شد.
مدیرعامل و معاونان شــرکت شهرک هاي صنعتي فارس 
همچنین از مجموعه صنعتي دیرگداز مهر آریان بازدید و 

مسائل این واحد صنعتي را بررسي کردند.
 شرکت دیرگداز مهر آریان در شهرک صنعتی سروستان ۲، 
ظرفیت تولید ســالانه ۱۲۰۰۰تن فیوز منیزیت و ۳۰۰۰ 
تن کلســینه که مواد اولیه آجرهای نســوز است را دارد. 
مدیرعامل شــرکت شــهرک هاي صنعتي فارس در این 
بازدید با اشــاره بــه برنامه راهبردي  این شــرکت براي 
تبدیل شهرک صنعتي شماره ۲سروستان به قطب جدید 
صنعتي در اســتان فارس که بسترساز توسعه صنعتي و 
ایجاد اشــتغال پایدار در استان خواهد بود،گفت: در این 
راســتا تکمیل زیرســاخت هاي این شــهرک صنعتي از 

اولویت ویژه اي برخور دار است. 
سید مسعود عظیمی گفت: شــهرک صنعتي سروستان 

دو  باتوجــه به نزدیکــي به مرکز اســتان،قرارگیري در 
امتداد بزرگراه مواصلاتي شــیراز به جنوب و شرق کشور 
و نیز وسعت شــهرک صنعتي و قابلیت اجراي طرح هاي 
توسعه اي به چند برابر ظرفیت فعلي،داراي ظرفیت هاي 
بي نظیر براي تبدیل شــدن بــه یکي از قطب هاي اصلي 

صنعتي در استان است. 
وي افزود:در زمینه اجرا و تکمیل زیرساخت هاي داخلي 
تاکنــون ۴۲پــروژه در بخش هــاي شــبکه هاي داخلي 
آب،بــرق،گاز و فاضلاب و نیز زیرســازي و آســفالت  به 
پایان رســیده است و سایر پروژه ها نیز در مراحل برآورد 
قــراردارد. عظیمــي با تاکیــد بر اهمیت اجــراي طرح 
توسعه این شــهرک صنعتي براي ظرفیت سازي در افق 
توســعه صنعتي استان گفت: ضرورت دارد در این زمینه 
دستگاه هاي اجرایي همکاري داشته باشند تا برنامه هاي 

این شرکت به سرعت عملیاتي شود.
مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي فارس با اشاره  آغاز 
عملیات اجرایي پروژه عملیات اجرایی احداث پســت ۶۶ 
به ۲۰ کیلوولت شــهرک صنعتی سروستان ۲با اعتباری 
افزون  بر ۳ هــزار میلیارد ریال گفت: این طرح به منظور 
تأمین برق پایدار شهرک صنعتي سروستان ۲ و با مشارکت 
شرکت برق منطقه اي فارس، شرکت شهرک هاي صنعتي 
و ســازمان مدیریت و برنامه ریزي استان  در مدت ۱۸ماه 

انجام مي شود.
 وي با بیان اینکه زیرساخت های داخلی برق شهرک صنعتی 
آماده است و هم اکنون نیز برق واحد های صنعتی از طریق 
خط دومداره با ظرفیت ۶ مگاوات تأمین می شود، گفت: با 
توجه به تکمیل شــدن ظرفیت این خط، تسریع در بهره 
 برداری از  این پست برق می تواند روند جذب سرمایه گذار 
و بهره برداری از طرح های صنعتی درحال ساخت را شتاب 

بخشد. 
او  ادامه داد: شــهرک صنعتی شــماره ۲ سروستان، ۷۱۵ 
هکتار مساحت دارد و ظرفیت استقرار ۳۵۰ واحد صنعتی 
درفاز نخســت آن پیش بینی شده اســت که برنامه ریزی 

برای اجرای طرح های توسعه ای نیز در حال انجام است.

شهرك صنعتي شماره 2سروستان، بسترساز توسعه صنعتي و ایجاد اشتغال پایدار سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس: 

از ظرفیت بانوان در پست های مدیریتی استان استفاده خواهیم کرد 

بازیباسلامتشهرونداندرشهربازی
 مدیرکل استاندارد فارس تأکید کرد: 

تشکیل 3۱ پرونده در رابطه با شهربازی های غیراستاندارد
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ایالات متحده

ایالات متحده

تایمز:
 ترامپ با الحاق کرانه باختری موافقت نخواهد کرد

فارس- روزنامه اسرائیلی »تایمز« به نقل از منابع آگاه گزارش کرد 
که مسئولان سابق دولت دونالد ترامپ که هم اکنون به عنوان چهل 
و هفتمین رئیس جمهور آمریکا برگزیده شــده، به وزرای اسرائیلی 
هشــدار داده اند که گمان نکنند که ترامپ در دوران جدید ریاســت جمهوری خود 
بــا الحاق کرانه باختــری موافقت کند. پیش از این ســازمان رادیو و تلویزیون رژیم 
صهیونیستی گزارش داد که به محض روی کار آمدن دونالد ترامپ، بنیامین نتانیاهو 
مســئله الحاق کرانه باختری را مطرح خواهد کرد. ســه منبع آگاه به روزنامه تایمز 
اســرائیل گفتند که دستکم دو مقام ســابق دولت پیشین ترامپ به اسرائیل هشدار 
داده اند که امید نداشته باشند که ترامپ در دور جدید ریاست جمهوری خود با الحاق 
کرانــه باختری موافقت کند. طبق این گزارش، مقام های ســابق دولت ترامپ حتی 
قبل از پیروزی ترامپ در انتخابات ریاســت جمهوری 2024، چنین پیامی را به رژیم 
صهیونیســتی ابلاغ کرده بودند اما با این حال، وزیر دارایی رژیم صهیونیســتی بزالل 
اسموتریچ گفت: امیدوارم که دولت ترامپ تحرکات اسرائیل برای اعمال حاکمیت بر 
کرانه باختری در ســال 202۵ را به رسمیت بشناسد. از طرف دیگر، هفته گذشته، 
وزیر امنیت داخلی رژیم صهیونیســتی ایتمار بن گویر گفته بود که زمان حاکمیت 
فرارســیده است. یک مقام اسرائیلی به روزنامه تایمز گفت که مقام های سابق دولت 
ترامــپ در دیدار با وزرای اســرائیلی، حمایت ترامپ از اقدامات اســرائیل را منتفی 
ندانســتند اما تصریح کردند که تصمیمی هنوز در این زمینه اتخاذ نشده است. یک 
مقام دیگر اســرائیلی تصریح کرد که الحاق کرانه باختــری می تواند واکنش منفی 
متحدان آمریکا در منطقه خلیج فارس، عربســتان سعودی و امارات متحده عربی را 
به همراه داشته باشــد و ترامپ که بر روی این متحدان در مسائل سیاست خارجی 
حســاب کرده، به دنبال چنین چیزی نیست. پیش از این، مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا جوزپ بورل روز دوشــنبه هشدار داد که رژیم صهیونیستی نیتی برای 

الحاق تدریجی کرانه باختری دارد و این موضوع به صلح منجر نمی شود.

مدودف؛ اروپایی ها عمداً به جنگ اوکراین دامن می زنند
ایســنا- دیمیتری مدودف، رئیس جمهور سابق روســیه در پستی در تلگرام 
عنوان کرد که سران کشورهای اروپایی به عمد به جنگ اوکراین دامن می زنند 
و مایلند تا اوضاع بدتر شــود اما این وضعیت باعث می شــود تا جنگ به داخل 

قلمروهای خودشان نفوذ کند.
مدودف در ادامه نوشــت اقدامات کشورهای اروپایی بر اساس مانورهای قبل از 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا و تمایل به جلب رضایت ایالات متحده انجام 

شده تا به نفع منافع شهروندانشان.
به نقــل از پایگاه خبری پراودا، مدودف همچنین هشــدار داد که این اقدامات 
تنهــا باعث طولانی شــدن درد و رنج مــردم اوکراین و افزایش خطر تشــدید 
اوضاع می شــود. وی در پیام تلگرامی خود نوشت: بعد از پیروزی دونالد ترامپ، 
کاندیدای جمهوری خواهان، رهبــران اروپایی اقدامات خود را در قبال اوکراین 
شــدت داده اند. هدف این است که درگیری با روسیه را به یک مرحله غیرقابل 
بازگشــت سوق دهند. فرانســه فریاد می زند که در صورت عقب نشینی آمریکا، 
از کی یف حمایت می کند، ســپس سران ناتو در مورد این صحبت می کنند که 

چطور جنگ علیه روسیه را شدت ببخشند.
وی افــزود: حالا هم کاندیدای فردریش مرتس، صدراعظمی آلمان به روســیه 
اولتیماتوم داده اســت. اقدامات سران کشــورهای اروپایی در ارسال تسلیحات 
بیشــتر بــه اوکراین تنها بــه طولانی تر شــدن جنگ می انجامد. تشــدید این 
 جنــگ تنهــا مرحلــه خطرناکتــری را بــرای افزایش حملات موشــک های 

کروز ایجاد می کند.

 مخالفت صریح پاکستان با افزایش اعضای 
دائم شورای امنیت

ایرنا- پاکســتان »بی کفایتی« شورای امنیت ســازمان ملل متحد برای توقف 
جنــگ در غزه و همچنین پاســخگویی به تهدیدات علیه صلــح بین المللی را 
ســرزنش و اعلام کرد که ناکارآمدی شورای امنیت جایی برای افزایش اعضای 
دائم آن نمی گذارد و اسلام آباد اصلاحات عادلانه را در این شورا خواستار است.

منیر اکرم، نماینده دائم این کشــور طی سخنرانی در نشست بررسی نمایندگی 
عادلانه و افزایش اعضای شــورای امنیت و سایر موارد مرتبط با این شورا تأکید 
کرد که اضافه شــدن اعضای دائمی جدید تنها باعث تشدید شرایط فلج ماندن 

شورای امنیت خواهد شد و این ایده نمی تواند راه حل مشکلات باشد.
وی با اعلام مخالفت صریح پاکســتان با هرگونه افزایش اعضای دائم شــورای 
امنیت سازمان ملل متحد افزود: ناتوانی و شکست اعضای دائمی فعلی این شورا 
در توقف جنایات رژیم اســرائیل در غزه و پاســخگویی به تهدیدات علیه صلح 

و امنیت بین المللی، جایی برای افزایش اعضای دائم در این شورا نمی گذارد.
نماینده دائم پاکســتان در ســازمان ملل متحد تأکید کرد: عضویت دائمی که 
از بدو تأســیس ســازمان ملل متحد موضوعی بحث برانگیز بوده است، توسط 
فاتحان جنگ جهانی دوم به منشور ملل متحد تحمیل شد که امروز نه اجبار و 

نه توجیهی برای ایجاد موارد جدید باقی مانده است.
وی گفت: هر کشوری که به دنبال حضور مکرر در شورای امنیت است، باید این 
کار را با قرار دادن خود در فرآیند دموکراتیک انتخابات دوره ای توســط مجمع 

عمومی سازمان ملل متحد انجام دهد.
منیر اکرم اظهار داشت: این اتفاق نظر وجود دارد که »بی عدالتی تاریخی« علیه 
آفریقا، آمریکای لاتین، آســیا، اعضای سازمان همکاری اسلامی و گروه عرب از 
نظر نمایندگی منطقه ای در شــورای امنیت صورت گرفته است که به نفع قاره 
اروپا اســت؛ بنابراین یک رویکرد منطقه ای بهترین چشم انداز برای توافق بر سر 

اصلاحات در شورای امنیت سازمان ملل متحد است.

وزیر خارجه رژیم صهیونیستی؛ باید حمایت کردها و بقیه 
اقلیت های منطقه را جلب کنیم

ایسنا- گدعون ساعر، وزیر امور خارجه جدید رژیم صهیونیستی گفت که این 
رژیم باید به کردها و دیگر اقلیت های منطقه که »متحدانی بی طرف« هســتند، 

روی بیاورد و به آن ها نزدیک شود.
میدل ایست آی با انتشار این مطلب نوشت: گدعون ساعر که جایگزین یسرائیل 
کاتس، وزیر جنگ فعلی شده، گفت که اسرائیل باید برای جلب حمایت به سراغ 

کردها، دروزی ها و دیگر اقلیت ها در کشورهای همسایه برود.
او با گفتن این که کردها ملت بزرگی هستند و یکی از بزرگ ترین ملت های بدون 
استقلال سیاسی اند، کردها را متحدان بی طرف رژیم صهیونیستی توصیف کرد.

ساعر افزود: کردها اقلیتی ملی در چهار کشورند که در دو مورد از آن ها حکومت 
خودمختار دارند؛ به طور غیررســمی در سوریه و به طور رسمی در عراق. وزیر 
امور خارجه رژیم صهیونیســتی مدعی شــد که کردها قربانی سرکوب و تجاوز 
هســتند و اســرائیل باید روابط خود با آن ها را تقویت کند و این امر جنبه های 

سیاسی و امنیتی دارد.
ساعر افزود که به اقلیت های دروزی در لبنان و سوریه نیز باید نزدیک شد.

دروزی هــا از اقلیت های قومی مذهبی اراضی اشــغالی نیز هســتند که مانند 
شهروندان فلسطینی، تبعیضاتی شامل حال آن ها نیز می شود.

اظهارات وزیــر امور خارجه رژیم صهیونیســتی در حالی مطرح می شــود که 
سیاســت های اشغالگرانه آن در منطقه و تداوم جنایات جنگی این رژیم در غزه 
منجر به تنش  در روابط کشــورهایی از منطقه، با تل آویو شــده است که با آن 

روابط دیپلماتیک دارند.
در این میان، عربســتان ســعودی نیز که طبق گزارش ها، با میانجیگری آمریکا 
در آســتانه عادی سازی روابط با این رژیم بود، شروطی را برای آن تعیین کرده 
که پذیرش آن برای کابینه راســت افراطی رژیم صهیونیســتی دور از ذهن به 
نظر می رسد، از جمله به رسمیت شناختن کشور فلسطین و آتش بس کامل در 

جنگ غزه و تبادل اسرا.

رئیسپارلمانلبنان:

اسرائیل جز ترور و کشتار به هیچ چیز نرسید
تســنیم- نبیه بری، رئیس پارلمان 
لبنان طی ســخنانی درباره اطلاعات 
مربــوط به تحــرکات خارجــی برای 
آتش بس در لبنان، گفت که موضع ما 
کاملًا روشــن است، برقراری آتش بس 

کامل و اجرای قطعنامه 1701.
نبیــه بــری اظهــار داشــت: در ماه 
ابتکاری  فرانسوی ها  گذشته،  سپتامبر 
را مطرح کردند که آمریکایی ها هم از 
آن حمایت می کردنــد و گروه بزرگی 
از کشــورها ایــن ابتــکار را در قالب 
فراخوانی برای پایــان دادن به جنگ 
اما رژیم صهیونیســتی  امضاء کردند. 
 پاســخی به ایــن ابتکار نــداد و مانع
آتش بس شد. وی افزود: موضع روشن 
ما اجــرای آتش بس و اجرای قطعنامه 
1701 بدون کم یا اضافه شــدن هیچ 
مفادی به آن اســت و ما بر ســر این 
مسئله، با آموس هوکشتاین، فرستاده 

آمریکا توافق کردیم.
رئیــس پارلمان لبنــان در واکنش به 
ادعای اســرائیل کاتــس، وزیر جنگ 
اینکه  بــر  رژیم صهیونیســتی مبنی 

اســرائیل بر حزب ا... پیروز شده است، 
گفــت: آنها درباره کدام پیروزی حرف 
می زننــد؟ آیــا آنها توانســتند بعد از 
گذشــت 13 ماه جنــگ ویرانگر علیه 
غزه پیروز شوند؟  کاملًا روشن است که 
دشمن اسرائیلی به اهداف خود در غزه 
نرســید و نه توانست اسرای خود را از 
غزه برگرداند و نه حماس را نابود کند، 
همچنان  برعکس، حماس  کاملًا  بلکه 
می جنگــد و به مقاومت ادامه می دهد 
و اسرای صهیونیست هم همچنان در 

غزه مانده اند.
نبیــه بــری ادامــه داد: در لبنان هم 
 اســرائیلی ها رهبــران و فرماندهــان 
حــزب ا... را ترور کردنــد، خانه ها را 
ویران و غیرنظامیان را قتل عام کردند، 
آیا واقعاً این پیروزی اســت؟ بیش از 
4۵ روز از جنگ رژیم صهیونیســتی 
علیه لبنان می گذرد و دشمن با وجود 
اینکه از همه قدرت خود استفاده کرد، 
نتوانســت در لبنان پیشروی کند و یا 
حتی یک مکان در یک روستا را تحت 

اشــغال خود در بیاورد؛ بلکه برعکس، 
نیروهای دشمن بلافاصله بعد از تلاش 
خود برای نفوذ در لبنــان، مجبور به 

فرار می شوند.
این مقام لبنانــی تأکید کرد: بنابراین 
روشــن اســت که اســرائیلی ها هیچ 
چیزی را در میدان نتوانســتند تغییر 
دهند و این میدان اســت که مشخص 
می کند چه کسی حرف آخر را می زند.
وی در واکنــش به آنچه کــه درباره 
نگرانــی رژیم صهیونیســتی از صدور 
قطعنامــه علیه این رژیم در شــورای 
اظهار داشت:  امنیت گفته می شــود، 
اســرائیل چه زمانی بــه قطعنامه های 
شورای امنیت احترام گذاشته که حالا 
علیه خودش  قطعنامــه  نگران صدور 
باشــد. اســرائیل اگر بــه قطعنامه ها 
احترام می گذاشــت و نگران بود، باید 
قطعنامه هایی که پیــش از این صادر 
شده، به ویژه قطعنامه 242، قطعنامه 
338 و نیــز قطعنامــه 1701 را اجرا 
می کــرد که بیش از 30 هزار بار آن را 

نقض کرده است.

آسیای  شرقی

وزیرخارجهژاپن:
تحریم  سخت علیه روسیه ادامه خواهد داشت

فارس- گرچه رئیس جمهور روســیه بــرای بهبود روابط با ژاپن 
اعلام آمادگی کرده اما وزیر خارجه ژاپن گفته اســت تا زمانی که 
در وضعیت اوکراین تغییری ایجاد نشــود، تحریم ها علیه مســکو 
را ادامــه می دهد. تاکشــی ایوایا در جریان یک کنفرانــس خبری تصریح کرد که 
اظهارنظر رئیس جمهور روســیه، ولادیمیر پوتین در خصوص روابط بین روســیه و 
ژاپن، »تاحدود اندکی مثبت« بود اما همچنان تا زمان تغییر اوضاع جنگ اوکراین، 
ژاپن به همراه کشورهای گروه هفت، به تحریم هایی سخت علیه مسکو ادامه خواهد 
داد. بر اســاس گزارش خبرگزاری روسی »ریانووستی«، پیش تر در نشست باشگاه 
والدای، پوتین تصریح کرده بود که مســکو آماده برقراری روابط با ژاپن برای پنج 
ســال آینده و ۵0 ســال آینده است و از طرف ژاپنی خواســت تا در این زمینه به 
نتیجه برســد و بازگردد.رئیس جمهور روسیه همچنین تصریح کرد که مسکو هیچ 
بدی در حق ژاپن نکرده اســت و این در حالی است که توکیو تحریم هایی را علیه 
روســیه وضع کرده و روســیه را به عنوان یکی از تهدیدات برای امنیتش مشخص 
کرده اســت.پوتین همچنین در ادامه افزود که روسیه، تهدیدی برای ژاپن نیست 
و هیــچ مانعی برای بازگشــت همــکاری با ژاپن وجود ندارد و و روس ها عاشــق 
فرهنگ و غذاهای ژاپنی هســتند. ایوایا در خصوص اظهارات پوتین گفت »من از 
رسانه ها درباره اظهارات پوتین در نشست باشگاه والدای شنیدم. از این گزارش های 
رسانه ها، تا جایی که می توان قضاوت کرد، حس می شود که این اظهارات تاحدودی 
مثبت اســت«. وی سپس ادامه داد: اگر منظور این حرف ها این بوده که روابط بین 
ژاپن و روســیه به خاطر ما اســت که گســترش نمی یابد، چنین چیزی با واقعیت 
سازگار نیست«. وزیر خارجه ژاپن سپس به سیاست فشار به روسیه از طریق وضع 
تحریم به منظور توقف جنگ اوکراین گفت: به منظور دســتیابی هرچه سریع تر به 
یک صلح منصفانه و پایدار در اوکراین، کشــور ما به همراه کشــورهای گروه هفت 
و جامعه جهانی به کمک های مقتدرانــه به اوکراین ادامه می دهد و تا زمان تغییر 

اوضاع، ما مجبوریم که تحریم های سختی علیه روسیه وضع کنیم.

اخبار کوتاه جهان

فارس- در فاصله 69 روز تا مراســم تحلیف دونالد 
ترامپ، مصاحبه ضد ایرانی کش پاتل گزینه احتمالی 
او برای ریاســت بر اصلی ترین نهاد جاسوسی آمریکا 

خبرساز شده است.
کش پاتل گزینــه احتمالی ترامپ برای ریاســت بر 
اصلی ترین نهاد جاسوسی آمریکا در مصاحبه با شبکه 
فاکس نیوز، بر لزوم بازگشت کارزار »فشار حداکثری 
علیه ایران« تأکید کرد.طبق گزارش نیویورک پست، 
پاتل 44 ســاله که در دولت اول ترامــپ، به عنوان 
مقام شــورای امنیت ملی و مشــاور ارشد سرپرست 
ســازمان اطلاعات ملی فعالیت داشت، برای تصدی 
چند پســت امنیت ملی از جمله مدیر ســیا در نظر 
گرفته شــده اســت. او در مصاحبه بــا فاکس نیوز 
مدعی شــد: رئیس جمهور ترامپ یک بــار قبلًا این 
 کار را کرده اســت. او در دوره اولش از وقوع چندین 
جنــگ جهانــی جلوگیــری کــرده بــود. او تنهــا 
رئیس جمهــور در تاریخ مدرن اســت که یک جنگ 

جدید شروع نکرده است.
به روایت پاتل، ترامپ با ولودیمیر زلنســکی صحبت 
کرده و گفته که خواهان پایان دادن به جنگ اوکراین 
است. او با چندین رهبر جهانی حرف زده است. کاری 

کــه باید بکنید همان کاری اســت که رئیس جمهور 
ترامپ در دوره قبلی انجــام داد. موضوع محرمانه ای 
اســت.گزینه ریاســت بر سیا ســپس ادعا کرد: باید 
بــه برآوردهــای اطلاعاتی )ســازمان های اطلاعاتی 
آمریــکا( علیه دشــمنانمان اولویت بدهیــم تا ما از 
شکســت تهدیدات اطمینان حاصل کنیم که همان 
مقامات ایران، کشــور شــماره یک حامی تروریسم 
اســت و همچنین ما باید مانع حمله دشمنانمان در 
حزب کمونیست چین و روسیه به زیرساخت هایمان 
شــویم اما شــما نمی توانیــد ایــن کار را بکنید اگر 
 اولویت جامعه اطلاعاتی مــا تغییرات اقلیمی و مواد 

مخدر باشد. 
وی اضافه کرد: رئیس جمهور ترامپ به طور شــفاف 
گفتــه که اولویت هــا، مرزها، تروریســم، برگرداندن 
گروگان هــا بــه خانه و پایــان دادن بــه جنگ های 
همیشــگی اســت و این دســتورکار )در دولت دوم 
ترامپ( ادامه خواهد یافت. مجری شبکه فاکس نیوز 
گفت: کارزار فشار حداکثری دولت اول ترامپ بسیار 
موفــق بود و مقامات ایرانی را از نظر اقتصادی به زانو 
به  درآورده بود...آیــا رئیس جمهور می خواهــد فوراً 

کارزار فشار حداکثری علیه ایران برگردد؟«

وی بــا تمجید از مواضع ضد ایرانی دولت اول ترامپ 
گفت: چیزی که کارســاز بود ترکیبی از چند موضوع 
بــود، برنامه کامــل تحریم ها علیه اقتصــاد ایران به 
منظور خفه کردن آنها تا آنها نتوانند پولی دربیاورند. 
مــن فکر نمی کنم که رئیس جمهــور 7 میلیارد دلار 
دیگر به ایــران بدهــد، کاری که)کامالا هریس کرد 
و آنها بــا این یک جنگ جهانــی را راه انداختند. او 
همچنین با متحدان و دشــمنانمان درباره تعاملات 
تجاری بــا ایران صحبت خواهد کــرد تا یک ائتلاف 
جهانی داشته باشــد چرا که ما به تنهایی نمی توانیم 
از پس ایران بر بیاییم و مطمئن شــویم که آنها یک 
کار را نکنند و آن، رســیدن به سلاح اتمی است. وی 
در پایان مدعی شــد که ترامــپ یک تندروی جنگ 
طلب نیست که برخی ها او را تصور می کنند. کارنامه 
او مشخص است. در زمان دولت او جهان دارای صلح 
بود و فکر می کنم او یک بار دیگر و به سرعت این کار 

را دوباره خواهد کرد.

رئیساحتمالی»سیا«:

 ایران حامی اول تروریسم است
ایالات متحده

آگهی دعوت ) نوبت اول ( 
بهاطلاعکلیهســهامدارانشرکتراهوســاختمانحاشیهرودراه)سهامی
خاص(بهشــمارهثبت10514وشناسهملی10530230162میرساندجلسه
مجمععمومیعادیمورخ1403/0۹/06ساعت۹صبحدرمحلقانونیشرکت

تشکیلمیگرددازکلیهسهامداراندعوتبهعملمیآید.
دستورجلسه:مجمععمومیعادیمورخ1403/0۹/06ساعت۹صبح

1-انتخابروزنامهکثیرالانتشارمحلیشرکت
هیات مدیره شرکت راه و ساختمان حاشیه رود راه )سهامی خاص(

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره140360311001002۹۹0مورخ1403/0۷/26هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایمحمدســیفیفرزندکریم
بشمارهشناسنامه468وکدملی22۹81۷46۹5صادرهازشیرازدر
ششــدانگیکقطعهباغبهمساحت2۹۷0مترمربعپلاک۹4فرعی
از103۹اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک۹1فرعیاز103۹اصلی
واقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداری
ازمالکسهممشاعیخودشمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاع
عموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرا
بهاینادارهتســلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تسلیم،اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.
بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/23
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۹/08

9۱4/م الف 
محسن مظفری نیا

 رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره140360311001003301مورخ1403/08/05هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیخانمرقیهفیروزیدالوندفرزند
ابوالقاسمبشمارهشناســنامه81وکدملی22۹6663346صادرهاز
شیرازدرششدنگیکبابخانهبهمساحت1۷6/85مترمربعپلاک
۷3۹36فرعیاز1652اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک۹166فرعی
از1652اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشیرازناحیه
یکخریداریازمالکســهمآقایجلالمهربدمحرزگردیدهاست
لذابهمنظوراطــلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهی
میشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشــتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدت
دوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرف
مدتیکماهازتاریختســلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجع
قضاییتقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکورو

عدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/23
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۹/08

9۱6/م الف
محسن مظفری نیا

 رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره140360311001002830مورخ1403/0۷/1۷هیات
اولموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه
1تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایجانحسینشاهینفرزند
غلامحسینبشمارهشناسنامه3268وکدملی23۷1141240صادره
ازشیرازدرششــدانگیکبابخانهبهمساحت10۷/23مترمربع
پــلاک۷3880فرعیاز1652اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک
505فرعیاز1652اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملک
شــیرازناحیهیکخریداریازمالکسهممشاعیآقایشعباننجف
پورمحرزگردیدهاســت.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت
بهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدور
سندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپس
ازاخذرسید،ظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضای
مدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر

خواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/08
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/23

89۳/م الف -محسن مظفری نیا 
رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره140360311001002۹8۹مورخ1403/0۷/26هیات
اولموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه
1تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایمینوشسیفیفرزندکریم
بشمارهشناســنامه504وکدملی22۹8۷18202صادرهازشیرازدر
ششدانگیکقطعهباغبهمساحت22۹6مترمربعپلاک۹5فرعی
از103۹اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک۹1فرعیاز103۹اصلی
واقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداری
ازمالکسهممشاعیخودشمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاع
عموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرا
بهاینادارهتســلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تسلیماعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند
بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/23
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۹/08

9۱5/م الف 
محسن مظفری نیا

 رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی تحدید حدود اختصاصی
آگهیتحدیدحدوداختصاصیپــلاک4830/520اصلیمتخذهازپلاک
4830/6مشــهوربهچشمهانجیرواقعدرقطعه8بخش22فارسحوزه

ثبتملکبختگان
نظربهاینکهتحدیدحــدودپلاک4830/520اصلــیمتخذهازپلاک
4830/6واقعدرقطعه8بخش22فارسحوزهثبتملکبختگانملکی
آقایعلیرضاعلیمردانیفرزندعلیبهشناسنامهشماره255005۷260
کدملی255005۷260صادرهازنیریزدرششدانگیکقطعهباغتحت
پلاک4830/520بهاســتثناءثمنعرصهواعیانبهمساحت1045۷/45
متــرمربعواقعدربخش22فارسحوزهثبتملکبختگانکهبهموجب
رأیشــماره140360311018000320مــورخ1403/0۷/30صادرهقانون
تعیینتکلیفوضعیتاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیدرمالکیت
نامبردهاستقراریافتهبعملنیامده.لذاحسبتبصرهماده13قانونتعیین
تکلیفوقتتحدیدحدودمــورخ1403/0۹/14تعیینوعملیاتتحدید
حدودازساعت8صبحدرمحلشروعوبهعملخواهدآمد.بدینوسیله
ازمتقاضــیمزبوروکلیهصاحباناملاکمجــاوربرطبقماده14قانون
ثبتدعوتبعملمیآیدکهدروقتمقرردرمحلحضوربههمرســانند
واخواهیمجاوریننســبتبهحدودوحقوقارتفاقیطبقماده20قانون
ثبتازتاریختنظیمصورتمجلستحدیدیتاســیروزپذیرفتهخواهد
شدومعترضبایستیضمندرخواستکتبیازاینادارهظرفمدتیکماه
بامراجعهبهمرجعذیصلاحقضاییوتقدیمدادخواستگواهیلازماخذ
وبهاینادارهتسلیمنماید.بدیهیاستدرصورتعدموصولاعتراضو

درپایانمهلتقانونیسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/08/23

9۱۳/م الف 
سید محی الدین صادقی - رئیس ثبت اسناد و املاک بختگان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 

برابررایشــماره14036031100100260۹مورخ1403/0۷/12هیات
اولموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدســندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز
ناحیــه1تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضــیخانمتورانعبدالی
فرزندباباخانبشمارهشناسنامه26163وکدملی1۷50۹88۹68
صادرهازآغاجاریدرششدانگیکبابخانهبهمساحت14۹/4۷
مترمربعپلاک۷38۷۹فرعیاز1652اصلیمفروزومجزیشــده
ازپلاک۹5۹فرعیاز1652اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزه
ثبتملکشــیرازناحیهیکخریداریازمالکسهمآقایحسن
حقیقتبراساسکد۹۷۷مجموعهبخشنامههایثبتیمحرزگردیده
اســت.لذابهمنظوراطلاععموممراتــبدردونوبتبهفاصله15
روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشــخاصنسبتبهصدورسند
مالکیتمتقاضیاعتراضیداشــتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهــیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیم
وپسازاخذرســیدظرفمدتیکماهازتاریختســلیماعتراض
دادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/08
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/23

892/م الف -محسن مظفری نیا 
رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

 اظهارات ضد ایرانی سفیر 
دولت ترامپ در سازمان ملل

باشگاهخبرنگاران-ســاعاتی پس از اعــلام تصمیم دونالد ترامپ رئیس جمهور 
منتخب آمریکا درباره انتصاب الیس اســتفانیک به عنوان ســفیر واشــنگتن در 

سازمان ملل اظهاراتی علیه ایران مطرح کرد. 
استفانیک در حساب خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت، آمریکا آماده بازگشت 

به فشار حداکثری رئیس جمهور ترامپ ضد ایران است. 
اســتفانیک در ادامه گفته، ایران به خاطــر ضعف دولت جو بایدن و کامالا هریس 
جسورتر شده است. رئیس جمهور منتخب اعلام کرد که به نماینده جمهوری خواه 
کنگره الیس اســتفانیک پیشــنهاد داده است که مسئولیت ســفیر جدید ایالات 

متحده در سازمان ملل را در دولت آتی او برعهده بگیرد.
استفانیک 40 ســاله، در نامه ای به نیویورک پست تأیید کرد که این مسئولیتی را 

که ترامپ به او محول کرده با افتخار می پذیرد.
الیس اســتفانیک، نماینده منتخب حوزه انتخابیه بیست ویکم نیویورک در مجلس 
نمایندگان آمریکا اســت. او جوانترین زنی اســت که به عنــوان نماینده مجلس 

نمایندگان آمریکا انتخاب شده است.



ایرنا - مســعود بختیاری، رئیس ســندیکای کنسرو ایران 
گفت: در کشورهای توسعه یافته دنیا بین ۷۰ تا ۸۰ درصد 
محصولات کشاورزی فرآوری می شود که این رقم در کشور 

ما حدود ۴۰ درصد است.
مســعود بختیاری در همایش سند کنسرو در تأمین امنیت 
غذایی همزمان با اولین نمایشــگاه تخصصی صنعت کنسرو 
و صنایع وابسته ایران که در محل هتل المپیک برگزار شد، 
گفت: امروزه صنعت کنسرو با فراهمی، دسترسی، سلامتی 
و پایداری در تولید در امنیت غذایی کشــورها نقش کلیدی 

دارد که باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.
رئیس سندیکای ســند کنســرو ایران اظهار داشت: طبق 
آمارها تولید محصولات کشــاورزی ایران ۱۳۵ میلیون تن 
اســت که حداقــل ۳۰ میلیون تن آن بــه ضایعات تبدیل 

می شود.
وی تصریــح کرد: اگر بتوانیم از ضایعات بخش کشــاورزی 
پیشگیری کنیم معادل غذای ۱۵ میلیون نفر است و معادل 

سالانه ۱۶ میلیارد دلار ذخیره سازی است.
بختیاری اضافه کرد: اگر بتوانیم از ضایعات بخش کشاورزی 

پیشگیری کنیم حدود ۲۵ درصد درآمد نفتی خواهد بود.
وی گفت: در ســال ۱۴۰۲ از محــل صادرات ۲۶۷ هزار تن 
را بــه گوجه فرنگــی ۱۴۴ میلیون دلار ارز به کشــور وارد 
شــد که این رشد در مقایسه با ســال ۱۴۰۱ به ۷۰ درصد 

رسیده است.
بختیاری تبلیغات منفی درخصوص مصرف کنسرو در کشور 

را یکی از معضلات این بخش دانست و گفت: شایعاتی مبنی 
بر اســتفاده از مواد نگهدارنده در صنعت کنسرو و سرطانی 
بودن مصرف زیاد این محصــول نگرانی هایی را برای مردم 

ایجاد می کند که هیچ یک از این ها صحیح نیست.
وی افزود: زیرا در صنعت دو اصل بسته بندی در ظروف غیر 
قابل نفوذ و حرارت دهی در مدت زمان یک ساعته و شوک 
حرارتی باعث شــده که نه تنها از مواد نگهدارنده اســتفاده 

نشود بلکه زمان نگهداری کنسرو به ۲ سال افزایش یابد.
بختیاری قیمت گذاری دســتوری کنســرو را یکی دیگر از 
مشــکلات این صنعــت عنوان کرد و گفــت: قیمت گذاری 
دســتوری هیچ تأثیری در کنترل قیمت ها ندارد و می تواند 

باعث برهم زدن توازن بازار و آثار منفی در بازار شود.
وی تصریح کرد: طی ۱۴ ماه اخیر قیمت کنسرو ماهی ثابت 

مانده و افزایشی نداشته است.
رئیس سندیکای ســند کنســرو ایران درباره شاخص های 

ســهولت کســب و کار گفت: ایران در بین ۱۹۰ کشور دنیا 
رتبه ۱۲۷ را داراســت که نشــان دهنده فاصله زیاد ایران با 
کشورهای امارات، ترکیه، پاکستان و نوار غزه است زیرا نوار 

غزه در سال ۲۰۲۰ رتبه ۱۰۸ جهان را داشت.
وی بر این باور است که ایران از لحاظ شاخص کسب و کار 
از اکثر کشورهای دنیا عقب است و باید تمهیداتی عاجل در 
این خصوص اندیشید که امیدواریم رویکرد دولت چهاردهم 
که شنیدن صدای تشکل ها است در این راستا به این صنعت 

کمک کند.
رئیس سندیکای صنعت کنسرو ایران اصلاح قانون تعزیرات 
حکومتی، اصلاح قانون حمایــت از حقوق مصرف کنندگان 
و قانــون برنامه هفتم پیشــرفت توســعه در قیمت گذاری، 
معافیت کنســرو ماهی از مالیات بر ارزش افزوده و مدیریت 
یکپارچه این بخش را از راهکارهای رفع مشــکلات صنعت 

کنسرو کشور دانست.

۴۰درصدمحصولاتکشاورزیدرایرانفرآوریمیشود

با ابلاغ وزیر نیرو؛
صرفه جویی مصرف انرژی در زیر مجموعه وزارت نیرو 

آغاز شد

ایرنا- عباس علی آبادی، وزیر نیرو با صدور بخشنامه ای خطاب به مدیران عامل 
شرکت های تابعه و وابســته زیرمجموعه وزارت نیرو، رؤسای ساتبا و مؤسسات 

آموزشی و پژوهشی وابسته خواستار صرفه جویی برق، گاز و آب شد.
در این بخشنامه آمده اســت: با توجه به تأکید رئیس جمهور برای صرفه جویی 
در مصارف آب، برق و گاز از ســوی دســتگاه های اجرایی و بــا عنایت به لزوم 
پیشــگام و پیشــتاز بودن شــرکت های زیرمجموعه وزارت نیرو در این زمینه 
ضروری اســت شــرکت ها مصــارف آب و برق خــود را به گونــه ای مدیریت 
کننــد که میــزان مصــارف دوره ای آنهــا با تأیید شــرکت توانیر و شــرکت 
 مهندســی آب و فاضلاب کشــور از میزان مصارف دوره مشــابه سال گذشته 

کمتر شود.
این بخشنامه لازم الاجراست و مدیران شرکت هایی که میزان مصرف آب و برق 
آنها نسبت به دوره های مشابه سال گذشته از روند کاهشی قابل قبول برخوردار 

باشد مورد تشویق قرار خواهند گرفت.

محدودیت گازی کارخانجات سیمان به ۸۰ درصد رسید

تســنیم- علی اکبر الوندیان، دبیر انجمن سیمان با اشاره به اینکه محدودیت 
گازی کارخانجات ســیمان از ۱۵ مهرماه آغاز شده است، گفت: این محدودیت 

گازی از ابتدا۲۰درصد و امروز به ۸۰ درصد رسیده است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر گاز برخی از کارخانجات ســیمان قطع شــده 
است، افزود: تعدادی از واحدهای تولیدی سیمان از جمله سیمان تهران، سیمان 
فارس، ســیمان اصفهان، ســیمان درود و گیلان سبز به دلیل نزدیکی به کلان 
شهرها مجاز به اســتفاده از مازوت هم نیستند و محدودیت گازی آنها به بیش 

از۵۰ درصد رسیده است.
دبیر انجمن ســیمان تصریــح کرد: البته نکته مهم دیگر اینجاســت امســال 
واحدهای سیمان نتوانسته اند مازوت کافی ذخیره سازی کنند و باید فقط با ۵۰ 
درصد ذخیره مازوتی که دارند فعالیت خود را انجام دهند. اخیراً هم اعلام شده 
خودمان از بندرعباس یا بندر ماهشــهر مازوت مورد نیاز را تأمین کنیم که این 

موضوع برای افزایش۲ تا ۳ برابری هزینه های حمل و نقل را دارد.
الوندیان با اشــاره به اینکه نگرانیم اصلًا به ما سوخت مازوت نرسد، گفت: دولت 
باید فکر اساســی برای تأمین سوخت کارخانجات سیمان کند تا چرخه فعالیت 

برای آنها مختل نشود.
به گفته وی، تولید ســیمان در ۷ ماهه امسال ۴۱ میلیون و ۷۰۰ هزار تن بوده 
اســت. اما با مشــکلات تأمین ســوخت تمام تلاش خود را می کنیم که بازار با 

کاهش تولید روبه رو نشود.

 
۵ میلیارد دلار بنزین تا پایان سال باید وارد کنیم

تسنیم- جبارعلی ذاکری، مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی ایران در مراسم 
امضای تفاهم نامه ســرمایه گذاری ساخت خط ریلی اظهار کرد: در برنامه هفتم 
توســعه اتصال چشمه های بار تکلیفی است که بر عهده شرکت های حمل ونقل، 

شرکت های دارای بار و راه آهن جمهوری اسلامی ایران است.
وی ادامه داد: در جلســه اخیر هیئت مدیره ۷ پروژه اتصال چشمه باز به شبکه 

ریلی را مصوب کردیم. 
وی اضافــه کرد:۷۰ درصد بار شــبکه ریلی در ۵ اداره کل راه آهن اســت که 
اصفهان یکی از این استان هاســت. وجود چشــمه های بــار در اصفهان کمک 
می کند انتقال بار از جــاده به بار صورت بگیرد که اثرات مهمی را برای اقتصاد 

کشور خواهد داشت.
مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی ایران گفت: امیدوارم اثرات این تفاهم نامه 

در کاهش تلفات جاده ای مشهود باشد.
معاون ناوگان راه آهن جمهوری اســلامی ایران نیز در این مراسم یادآور شد: با 
توجه به برنامه پنجم و ششم توسعه، رویکرد راه آهن اتصال مراکز بار به شبکه 

ریلی با هدف افزایش سهم حمل ونقل ریلی بوده است.
محمدهادی ضیایی مهر ادامه داد: در ماده ۵۶ برنامه هفتم توســعه تکلیف شده 
۳۲۰۰ کیلومتر خط ریلی در کشــور ساخته شــود که سهم خطوط صنعتی و 

تجاری۴۰۰ کیلومتر است.
وی افــزود: با ســاخت این خــط آهــن ۸۳ کیلومتری ســالانه ۵ میلیون تن 

فرآورده های نفتی جابجایی می شود.
به گفته وی، با بهره برداری از پروژه مذکور حمل ونقل جاده ای ۳۵ درصد معادل 

۴۰۰ کامیون در شبانه روز کاهش می یابد.
میزان سرمایه گذاری برای ســاخت این خط ریلی حدود ۷۰۰۰ میلیارد تومان 

است که بخش خصوصی آنرا تأمین خواهد کرد.
حاجی دلیگانی، عضو کمیسیون اصل ۹۰ نیز در این مراسم اظهار کرد: در بحث 
برق موانع متعددی برای سرمایه گذاری داریم. فقط باید موانع را برداریم؛ قانون 

و دستورالعمل داریم و باید در عمل مشکلات را برطرف کنیم.
وی افزود: زمانی صادرکننده بنزین بودیم، اما تا پایان ســال باید ۵ میلیارد دلار 
واردات داشــته باشیم. این اتفاق به دلیل مصرف بالای گاز، بنزین، گازوئیل روی 

داده است.
وی گفت: مازوت ســوزی در چند نیروگاه متوقف شده، اگر این مازوت مصرف 
نشود دیگر آلاینده جوی نداریم. وی بیان کرد: قطعی برق برای ما زشت است.

سفیر ایران در روسیه: 
سخنگوی »پوتین« نیستم اما سیاست روسیه 

دلارزدایی است

فارس- کاظم جلالی، ســفیر ایران در روسیه در حاشیه آئین افتتاحیه اتصال 
شبکه های شــتاب ایران و میره روســیه در جمع خبرنگاران گفت: فدراسیون 
روســیه از دو جهت برای ما مهم اســت و روابط ما بر پایه این دو پایه است که 
یکی از این ها همســایگی است که یک همسایه بزرگ ما است. نکته دوم نیز به 
رویکرد مشــترک ما و روسیه در حوزه وسایل منطقه ای و بین المللی با یکدیگر 
داریــم. وی ادامه داد: چهار پنج مانع در تجارت ایران و روســیه وجود دارد از 
جمله عدم شــناخت طرفین از بازارهای یکدیگر اســت ترانزیت و لوجستیک، 

گمرک به بحث پولی و بانکی است. 
جلالی بیان کرد: تجارت دو کشور در بحث پولی و بانکی نیاز به حل این مسائل 
دارد. در بحث گردشــگری نیز این موضوع مهم اســت. اتصال شبکه های میر و 
شتاب به یکدیگر می تواند در بحث گردشگری استفاده خوبی داشته باشد. سفیر 
ایران در روسیه با بیان اینکه در بحث تجارت موانع دیگری نیز وجود دارد گفت 
که بانک مرکزی در حال برطرف کردن آنها اســت که بتوانیم از ارزهای ملی دو 

کشور در تجارت خود استفاده کنیم.
وی در خصــوص این موضوع کــه پوتین بعد از انتخاب ترامپ گفته اســت ما 
نمی خواهیم از دلار دســت بکشیم، گفت: بعضی ترجمه هایی که در داخل ایران 
انجام می شود ترجمه های درستی نیست ما بارها این را گفته ایم. من سخنگوی 

آقای پوتین نیستم اما می دانم که برخی از این ترجمه ها غلط است.
وی ادامه داد: در یک رویداد اقتصادی که بنده هم در آن حضور داشــتم آقای 
پوتین گفت در تقابل با با دلار نیستیم اما در جهت تقویت ارزهای ملی خودمان 

در حال حرکت هستیم. 
نکته دوم این اســت که شــما سیاست اعلامی کشــورها را باید با سیاست های 
اعمالــی یکی ندانید ممکن اســت در جاهایــی افرادی ســخنانی بگویند که 
بخواهنــد از لحــاظ اعلامی موضعــی بگیرند امــا در اعمال این اســت که ما 
روســیه و بسیاری از کشــورها به دنبال این هستیم که از ارزهای ملی خودمان 
 اســتفاده کنیــم و اینکه آمریکایی ها ایــن را در تقابل بــا دلار بدانند یا ندانند 

بحث دیگریست.

آگهی ثبتی و دادگستری

اقتصاد کلان

صنعت

 کشاورزی

سوخت خودرو
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ایرنا - سیدشــمس الدین حســینی، رئیس 
کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
در نشســت علنــی روز سه شــنبه - ۲۲ آبان 
ماه - مجلس شورای اســلامی در نطق میان 
دســتور خود گفت: مجلس به رغم تفاوت در 
سلایق سیاســی به همه وزیران مشفقانه رأی 
اعتماد داد تا جایی که رهبر معظم انقلاب آن 

را موفقیتی بزرگ خواندند.
وی بــا بیــان اینکــه دولــت در وزرا خلاصه 
نمی شــود و معاونــان رئیس جمهــور و وزرا، 
استانداران، رؤسای سازمان ها و مدیران ارشد و 
میانی، شاکله دولت را کامل می کنند، تصریح 
کرد: انتخاب این مقامات و مدیران نیز بســیار 
مهم بوده لذا شایسته این است که شعار دولت 

وفاق در این امر نیز محقق شود.
نماینده مردم تنکابن در مجلس، تغییر مقامات 

و مدیران را مبتنی بر ارزیابی عالمانه و عادلانه 
و انتخــاب جایگزین های شایســته مبتنی بر 
شــاخص های اصیلی چون تعهــد، تخصص و 
کارایی دانست و یادآور شد: تغییر و واگذاری 
مناصــب حکمرانــی باید در جهــت اعتلای 
آن باشــد، از این رو وابســتگی های سیاسی، 
دلبســتگی های عاطفــی یــا همکاری هــای 
اصلــی  شــاخص های  نبایــد   انتخاباتــی 

را خرد کند.
حســینی با تأکید بر اینکه ناترازی های مرکب 
در کشــور وجود دارد، گفــت: یکی از دلایل 
آن ناتــرازی حکمرانی اســت کــه منجر به 
فراگیری ناترازی شــده و دلیل دیگر ماهیت 
ســرایت پذیری ناترازی هاست. رفع ناترازی در 
حکمرانی در گروی انتخاب حکمرانان شایسته 

و اصلاح انگاره های ناشایست حکمرانی است.
وی بــا بیان اینکــه ناکارآمــدی در حمایت، 
قیمت گــذاری و نظــارت به ناتــرازی اقتصاد 

منجــر خواهــد شــد، تصریــح کــرد: این 
ناکارآمدی ســبب خواهد شــد تا بــه بهانه 

حمایت به قیمت گذاری های دســتوری دامن 
زده شده و برای پیشــگیری از رانت به جای 
 نظــارت کارآمــد، در دام دخالت های مخرب 

گرفتار شود.
ایــن نماینده مجلس اضافه کــرد: انگاره های 
نادرســت حکمرانی در این سه موضوع، ریشه 
ناترازی در حوزه هــای کالایی همچون دارو و 
انرژی، مالی، پولی و ارزی شده که یکدیگر را 

تشدید کرده اند.
حسینی برنامه هفتم توسعه را فرصت مناسبی 
برای ریشــه یابی و احصاء راهکارها دانست و 
خاطرنشــان کرد: مهم تر از آن، اجرای احکام 
برنامه و بودجه اســت که بودجه سال ۱۴۰۴ 
می تواند شروع آن باشــد اما باید بدانیم برای 
اجرای احــکام برنامه در قانون بودجه نیازمند 

صرف وقت وسیعی داریم.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

ناکارآمدی در حمایت، قیمت گذاری و نظارت به ناترازی اقتصاد منجر می شود

اقتصاد کلان

مسکن

انرژی

مهر- محمدرضا رضایی کوچی، رئیس کمیســیون 
عمران مجلــس بر لزوم اجرای قانــون برنامه هفتم 
توســط وزارت راه و شهرســازی تأکید کرد و گفت: 
معیار ارزیابی عملکرد وزارت راه و شهرسازی و سایر 
دستگاه های اجرایی در حوزه مسکن، اجرای قوانین 
مجلس از جمله قانون جهش تولید مســکن و برنامه 
هفتم است و همه سیاست گذاری ها و اعتبارات باید 

به این مسیر هدایت شود.
رضایی کوچــی افــزود: رئیس جمهور نیز در شــعار 
انتخاباتی خود بر اجرای برنامه هفتم تأکید داشــته 
و وزیــر راه در زمان اخــذ رأی اعتماد از مجلس به 
این امر را متعهد شــده اســت. هرگونــه انحراف از 
برنامــه هفتــم و قوانیــن مجلس نادرســت بوده و 
 مجلس به وظایف نظارتی خود در این خصوص عمل 

خواهد کرد.
وی برای حل مشــکلات مســکن، احداث شهرهای 
جدید در نوار ســاحلی را مهــم و اولویت دار ارزیابی 
کــرد و افزود: تأمیــن آب در این مناطق چالشــی 
نــدارد و با رونق اقتصاد دریا، ضمن ایجاد اشــتغال، 
درآمدهای پایدار برای کشــور نیز تقویت می شــود. 
خشکسالی مداوم بحران های تأمین آب برای شهرها 
ایجــاد کرده و باید با هدایت جمعیت به شــهرهای 
ســاحلی و کاهش هزینه های زندگــی، به پایداری 

جمعیت کمک کرد.
رئیس کمیسیون عمران مجلس خاطرنشان کرد که 
در داخل شــهرها نیز می تــوان از زمین های دولتی 
برای ســاخت مسکن اســتفاده کرد. لذا استفاده از 
بافت های فرســوده و زمین های رها شــده در داخل 

شهرها باید مورد توجه قرار بگیرد.
وی بــا تأکیــد بــر اینکــه وزارت راه بایــد نقش 
سیاست گذاری و تسهیل گری را داشته باشد، تصریح 
کرد: باید قرارگاهی برای مسکن در وزارت راه ایجاد 
شود تا دستگاه های مختلف در حوزه مسکن که زیر 
مجموعه وزارت راه هســتند از جمله شــرکت مادر 
تخصصی عمران شهرهای جدید، سازمان ملی زمین 
و بازآفرینی شــهری و معاونت مسکن در آن فعالیت 
کننــد و بخش خصوصی نقش اصلی را در ســاخت 

مسکن برعهده گیرد.
رضایی کوچی به مســئله تســهیلات بانکی اشــاره 
کرد و گفــت که حتی با وجــود پرداخت وام ۸۰۰ 
میلیون تومانی طرح نهضت ملی مســکن، مشــکل 
متقاضیــان این خانه ها حل نمی شــود تصریح کرد: 
هزینه تمام شــده یک واحد مسکونی امروزه به بیش 
از ۱/۵میلیارد تومان رســیده و بسیاری از مردم قادر 
به تأمین آورده اولیه و پرداخت اقســاط سنگین آن 
نیســتند. به همین دلیل بایــد زمین های موجود به 
مردم واگذار شود تا خودشان اقدام به ساخت کنند، 
البته باید متناســب با شرایط هر منطقه برنامه ریزی 
کــرد و این نســخه واحد برای همه مناطق کشــور 

نیست.
رئیس کمیســیون عمران مجلس تأکید کرد: دولت 
باید بــرای دهک هــای پایین، با همــکاری بخش 
خصوصی یا بانک ها اقدام به ســاخت مسکن کرده و 
سپس ســهم خود را به دهک های ۱ تا ۳ اختصاص 
دهد که توان پرداخــت هزینه های مرتبط را ندارند. 
برخی راهکارهای جدید برای خانه دار کردن اقشــار 

کم درآمد وجود دارد که در آینده تشریح خواهد شد.
رضایی کوچی عنوان کرد: در جریان بررســی لایحه 
بودجه ۱۴۰۴ تلاش داریم با کاهش قیمت تمام شده 
مســکن و افزایــش کمک های دولــت و بهرمند از 
ظرفیت های بخش خصوصی با شیوه های مانند تهاتر 

روند ساخت مسکن را سرعت دهیم.
این نماینده مردم در مجلس بیان کرد: اکنون بیش 
از ۶ میلیون نفر فاقد مســکن در کشــور هستند و 
ممکن اســت در صورت بی توجهی به خانه دار کردن 
این افراد تعداد مســتأجران به بیش از ۸ میلیون نفر 
برســد که این امر علاوه بر تبعات اجتماعی، مسائل 

امنیتی نیز در پی دارد.
وی تأمیــن منابــع مالی برای ســاخت مســکن را 
مهم تریــن حلقــه مفقوده سیســت های ســاخت 
مســکن دانســت و گفت: برای حل این بحران، باید 
سرمایه های بخش خصوصی را به سمت تأمین مالی 
مســکن هدایت کرده و از طریــق صندوق ها، منابع 
مالی را فراهم کنیم. بانک ها هم اکنون همراهی لازم 
را در ســاخت مسکن ندارند و ما باید با جلب اعتماد 
مردم، ســرمایه های خرد را جذب و ســود واقعی و 

بازپرداخت مناسب مردم را تضمین کنیم.
رئیس کمیســیون عمران مجلــس در حوزه تأمین 
مالــی، پیش فروش مســکن و اســتفاده از ظرفیت 
اســتارتاپ ها راهکارهــای دیگری دانســت که نیاز 
بــه قانون گذاری دقیق دارند و ســپس تصریح کرد: 
قانونی برای تأمین مالــی از طریق صندوق ها وجود 
دارد و افراد می توانند با سرمایه گذاری در این بخش 
به صــورت متری خانه خریداری کننــد، اما این امر 
نیازمند نظارت کافی دستگاه های مربوطه است تا در 
آینده مردم با مشکلات متعدد حقوقی مواجه نشوند.

وی در پایان تأکید کرد که باید از صندوق ها مراقبت 
شــود تا اعتماد مردم مانند بورس از دســت نرود و 

منابع مالی به سمت تولید مسکن هدایت شود.

تســنیم- کارت های اجاره ای سال هاست که در معاملات 
اقتصادی وجود دارد و با وجود هشدارهای متعدد مسئولان 
بانکی و مالیاتی همچنان عــده ای بخاطر دریافت مبلغی به 
صورت ماهانه یا هفتگی، حاضر بــه اجاره کارت های بانکی 

خود می شوند.
این موضــوع به صورت مصداقی در معاملات مســکن، طلا 
و خودرو اخیراً به کرات مشــاهده شــده است. در برخی از 
طلافروشی ها به دلیل ترس از پرداخت مالیات، کارتخوان ها 
جمع شــده و به مشــتری هنگام خرید شماره کارت بانکی 

فردی غیر از مالک طلافروشی داده می شود.
بعد از جدی شــدن ثبت اطلاعات و معاملات طلافروش ها 
در ســامانه جامع تجارت طی سال گذشته، تعداد زیادی از 
طلافروش های بزرگ در بازار تهران، کارتخوان های خود را از 
مغازه ها برداشتند و به جای آن معاملات را با طلای آب شده 
و ... انجام می دهند. برخی هم شــماره کارت بانکی افرادی 

غیر از مالک را به خریدار جهت واریز وجه می دهند.
علت اصلی حذف کارتخوان از معاملات طلافروش های بزرگ 
نگرانی از مالیات است. به  همین دلیل هم مثل سایر بازارها، 

در این بخش هم شاهد ترویج کارت های اجار ه ای هستیم.
این اقدام اگر چه به نوعی فرارمالیاتی یا پولشــویی محسوب 
می شــود ولی زیان اصلی آن متوجه اجاره دهندگان حساب 
یا صاحبان کارت های بانکی خواهد شــد که از ســر آگاهی 
یــا ناآگاهی بــه چنین مشــکلی دچار می شــوند چرا که 
اکنون هر پولی که به حســاب فردی واریز شود و منشأ آن 
 نامشخص و نامعلوم باشد، صاحب کارت یا حساب بانکی باید 

جوابگوی آن باشد.
البته مدت هاست هشــدارهای لازم از سوی مسئولان بانک 
مرکــزی و ســازمان امــور مالیاتی به مردم بــرای تفکیک 
حساب های تجاری از غیر تجاری داده شده است و از طرفی 

بارها اعلام شــده که به هیچ عنوان و تحت هیچ شــرایطی 
کارت یا حســاب های بانکی و حتی رمــز کارت ها نباید در 
اختیــار دیگــران قرار گیرد. بــا این حال امــا هم چنان در 

معاملات رایج شاهد تکرار این ماجرا هستیم.
در معاملات مســکن نیز اخیراً به دفعات مشــاهده شده که 
هنگام پرداخت بیعانه و واریز وجه، مالک شــماره کارت فرد 
دیگری را می دهد و تأکید می کند که باید وجوه به حســاب 

نفر سوم واریز شود.
نگرانــی از دریافــت مالیات موجب شــده تا کســبه ای که 
شغل شــان خرید و فروش است و طبعاً تراکنش مالی بالا با 
ارقام کلان دارند، از کارت های بانکی اجاره ای استفاده کنند 

تا از پرداخت مالیات فرار کنند.
این ماجرا در بازار معاملات خودرو نیز حاکم اســت؛ هنگام 
معاملات خودرویی نیز بعضاً مشــاهده می شــود که پول در 
معاملات به حســاب نفر سومی واریز می شود که هویت آن 
مشخص نیست و صرفاً مالک تأکید دارد خریدار وجوه را به 

حساب او بریزد.
مصــداق آماری بــرای کاهش پرداخت مســتقیم از طریق 
کارتخوان هــای فروشــگاهی در معامــلات خــرد و کلان 

اقتصادی، آمار جدید تراکنش های شاپرک است.
بررسی  میزان تراکنش ها در شــبکه شاپرک نشان می دهد 
درصد رشــد تعداد تراکنش های خرید که بین ســال های 
۱۳۹۶ تا  ۱۴۰۰ هموار ســالانه بــالای ۲۰درصد بوده، در 
سه ســال اخیر و به ویژه طی سال ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ به شدت 
افت کرده، به طوریکه در ۶ ماهه نخســت امسال درصد رشد 

تراکنش هــا تنها ۶ درصد و این میزان در ســال ۱۴۰۲ نیز 
۲/۱۱ درصد بوده است.

به اعتقاد کارشناســان، هرچند ممکن است الزام پذیرندگان 
به پرداخــت کارمزد در کاهش تراکنش هــا تأثیرگذار بوده 
باشد اما مهم ترین دلیل کاهش تراکنش های شبکه پرداخت، 
مهاجرت آنها به ســایر روش های پرداخت همچون استفاده 
از پول نقــد و تراکنش کارت به کارت بوده که پس از اجرای 
طرح اتصال ابزارهای پذیرش شــاپرکی به سامانه مؤدیان و 

غیرفعال سازی پایانه های غیرمالیاتی رخ داده است.
گرچه ممکن اســت با مرور زمان و با اجرایی شــدن اعمال 
مالیات بر همه وجوه واریزی به حساب های تجاری، فرارهای 
مالیاتی ازطریــق تراکنش های کارتی کاهــش یابد اما این 
موضوع در دو سال اخیر به یک رویه برای دور زدن سازمان 

مالیاتی تبدیل شده است.
بازار کارت های اجار ه ای درحالی همچنان داغ است که طبق 
قوانین و مقررات، مسئولیت همه تراکنش ها و مبادلاتی که 
از طریق حساب و کارت بانکی شهروندان انجام می شود، به 
عهده دارنده صاحب حســاب اســت و هیچ ادعایی مبنی بر 
اجاره دادن حســاب برای مراجع قانونی، مالیاتی، انتظامی و 

قضائی قابل قبول نیست.
طبــق قانون، اگر فــردی کارت خود را بــه دیگری واگذار 
کنــد و وجهی را که منشــأ آن از اعمــال مجرمانه بوده را 
در حســاب بانکی خود نگهداری و یــا جابه جا کند، علاوه 
بــر معاونت در جرم اصلی و تحمل مجــازات مقرر برای آن 
جرم، به پول شــویی نیز محکوم می شــود کــه مجازات آن 

اســترداد تمام وجوه تراکنش شــده، به اضافه ســود بانکی 
 مقــرر و جزای نقدی بــه میزان یک چهــارم مبلغ تراکنش 

شده است.
هم چنین طبق ماده ۲۷۴ قانون مالیات، دارندگان حساب ها 
و کارت های بانکی اجاره ای، چه از طریق وکالت رسمی و چه 
از طریق واگذاری کارت های بانکی به افراد غیر، به عنوان فرار 

مالیاتی مجرم محسوب می شوند.
پلیس هم بارهــا اعلام کرده که اجــاره، واگذاری و فروش 
حساب بانکی، کارت بانکی و حتی اینترنت بانک جرم است 
و اگر جُرمی کشف شود، اولین کسی که مورد پیگرد قانونی 

قرار می گیرد صاحب حساب است.
کارت های اجــاره ای می توانند در موارد متعددی اســتفاده 
شوند و متخلفان از آن ها به منظور پولشویی، فرار مالیاتی یا 
انجام فعالیت های غیرمجاز و غیرقانونی مثل قمار، شرط بندی 

و خرید و فروش مشروبات الکلی استفاده می کنند.
بانــک مرکزی بارها به مردم هشــدار داده که به هیچ عنوان 
و تحت هیچ شــرایطی، پیشنهاد سپردن مدارک و اطلاعات 
هویتی )اجاره کارت ملی/ حســاب بانکی( را با هیچ مبلغی 
نپذیرند، تا از عواقب جدی ناشــی از فعالیت هایی که از این 

طریق رخ می دهد در امان باشند.

گمرگ ایران خبر داد:

جزئیاتجدیدازپروندهخودروهای
وارداتیقاچاقدرسال۹۶

باشــگاه خبرنــگاران-  بــه نقل از گمــرک ایــران؛ گمرک ایــران در 
رابطــه با حواشــی اخیــر دربــاره پرونده خودرو هــای وارداتــی قاچاق در 
ســال ۱۳۹۶، برای نخســتین بار جزئیات بیشــتری از پرونــده معروف به 
قاچــاق خودرو را منتشــر و اعلام کرد: در خصوص کشــف فســاد و اعلام 
جرم در این پرونده، نخســتین بــار گمرک تخلفات ثبت ســفارش خودرو 
 را اعــلام جــرم و به عنــوان شــاکی پرونــده در جلســات دادگاه از حقوق 

دولت دفاع کرد.
در توضیحــات گمــرک ایــران آمده اســت: در مــورد پرونــده مربوط به 
تخلفــات ثبــت ســفارش خــودرو در ســال ۱۳۹۶ خــود گمــرک اولین 
بــار در خصــوص تخلفــات صــورت گرفته اعلام جــرم و پیگیــری کرده 
اســت؛ لذا هیچ یــک از مســئولین گمرک جمهــوری اســلامی ایران در 
 ایــن پرونــده متهم نبــوده و حتی هیچ گونــه قراری نیــز در این خصوص 

صادر نشده است.
بر اساس این گزارش، گمرک به عنوان یک سازمان تخصصی و شاکی پرونده 
در ارائه مســتندات لازم با مراجع قضایی همکاری و همراهی مطلوب دارد و 
در جلســات دادگاه به عنوان شــاکی پرونده از حقوق دولت دفاع می کند که 
کشــف و اقدام به موقع گمرک در اعلام جرم با همکاری بسیار خوب مراجع 
قضایی، نقطه درخشــانی در قاطعیت یک ســازمان دولتی در مبارزه با فساد 

به شمار می رود.

غفلتازساختمسکنتعدادمستأجرانرابه۸میلیوننفرمیرساند

کارتهایاجارهایدرمعاملاتمسکن،خودرووطلا

کارتخواننداریم!



 کیانوش عیاری، کارگردان پیشکسوت سینما گفت: 
فیلــم »خرِ لنَگ« مربوط به دوره تاریخیِ محمدعلی 
شاه و مظفرالدین شاه است، زمانی که اولین چاه نفت 

خاورمیانه در مسجد سلیمان فوران کرد.
عیاری اظهار داشت: پروژه سینمایی »خرِ لنَگ« تاریخی 
و مربوط به زمان محمدعلی شــاه و مظفرالدین شــاه 
اســت. زمانی که اولین چاه نفت خاورمیانه در مسجد 

سلیمان فوران کرد.
وی افزود: همه بازیگران این کار باید بدون استثناء 
متعلق به مسجد ســلیمان و حوالی آن یعنی 
قوم بختیاری باشــند و در خوزســتان 
به خاطر  فیلم برداری می شــود. 
مخارج کار، برخی صحنه هایی 
هــم در تهران فیلم برداری 

خواهد شد.

عیاری درباره تأمین سرمایه کار گفت: هزینه این فیلم حدود 
۸۰ میلیارد تومان اســت که به محض تأمین آن، کار شروع 

خواهد شد.
کارگردان مجموعه »روزگار قریب« درباره اینکه »خرِ لنَگ« 
به جشنواره فجر امسال خواهد رســید؟ توضیح داد: امکان 

ندارد بتوانم این فیلم را به جشنواره فجر امسال برسانم.
عیاری با اشــاره بــه اینکه این کار پربازیگر و پر از احشــام 
 اســت، گفت: احتمالا بــرای فیلم بــرداری به آبــادان هم 

برویم. 
فیلم صحنه هایی در کنــار رودخانه دارد که می تواند به غیر 
از آبــادان در جای دیگری که دارای رودخانه عریض باشــد 

فیلمبرداری کنیم.
وی خاطرنشان کرد: سال ها پیش که در اهواز فیلم »آن سوی 
آتــش« را می ســاختم به این موضوع فکــر می کردم و چاه 
شــماره یک را در مسجد سلیمان دیده بودم و فکر می کردم 

باید از این استفاده ای شود. 
فکر می کردم زمانی من را وسوســه می کند تا فیلمی بسازم. 
بعد از مدتی که در اهواز کار می کردم در دهه ۱۳۶۰ بود که 

از آرشیو وزارت نفت تعدادی عکس گرفتم.
عیــاری گفت: در یکی از عکس هــا، پیرمردی بود که خری 
مقابلش ایســتاده بود و نفت از بدن حیــوان چکه می کرد. 
بشــکه های نفت را روی این حیوانات می گذاشتند به آبادان 
می آوردند تا انگلیســی ها آن را جابه جا کنند. آن موقع دلم 

خیلی به حال الاغ سوخت.
کارگــردان فیلم ســینمایی »خانــه پدری« خاطرنشــان 
کرد: خــر لنگ فیلم پرخرجی اســت چون بایــد آن زمان 
را به خوبی شــکل دهیم. هنوز با بازیگران صحبتی نشــده 
و همــه محلی باید باشــند. اگر هم قرار باشــد از بازیگران 
 چهره اســتفاده کنم باید بازیگرانی باشــند کــه بتوانند به 

زبان لری صحبت کنند.
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بحرانسرمایهگذاریقهوودیآلنراهمگرفتکیانوشعیاری»خرِلَنگ«رامقابلدوربینمیبرد
گزارش هــا حاکی اســت کــه تولید 
فیلم جدید وودی آلــن، کارگردان و 
به  آمریکایی  مشــهور  فیلم نامه نویس 
دلیل پیدانکردن سرمایه گذار و کمبود 

منابع مالی لغو شده است.
این کارگردان ۸۹ ســاله که چهار بار 
جایزه اسکار را تصاحب کرده است، در 
ابتدای سال جاری اعلام کرده بود که 
احتمالاً بــه زودی تصویربرداری پروژه 
جدیدش را در ایتالیا آغاز خواهد کرد. 
 آلن گفته بود که »یکی از بهترین ایده ها«

برای ســاخت فیلمی جدید را در ذهن دارد و منتظر تأمین بودجه مناســب برای شروع 
پروژه اســت.اما درحالی که به پایان ســال نزدیک می شــویم، شــنیده ها حاکی از تعلیق 
این پروژه به دلیل فقدان »بودجه کافی« اســت. این در حالی اســت که به نظر می رسد 
آلن دیگــر نمی تواند ســرمایه گذار داخلی پیدا کنــد و احتمالاً تأمین بودجه از ســوی 
شــرکای اروپایی نیز در حال کاهش اســت. او بارها تأکید کرده که تا زمانی که کســی 
 مایل به ســرمایه گذاری باشد، به فیلم ســازی ادامه خواهد داد. هنوز مشخص نیست که
 در آینــده، چــه چیزی برای آلن پیش خواهد آمد و آیا ســازنده »پــول را بردار و فرار 
 کــن«، »رز ارغوانــی قاهره« و »زلیگ« قــادر خواهد بود فیلمی دیگــر را به روی پرده 

سینماها بفرستد یا خیر.
ســال گذشته، فیلم »ضربه شانس« از آلن در جشــنواره فیلم ونیز نمایش داده شد. این 
فیلم که پنجاهمین اثر اوست، به زبان فرانسوی و در پاریس ساخته شده و به عنوان یکی 
از بهترین آثار او در دهه اخیر شناخته می شود.فیلم با استقبال مثبت منتقدان مواجه شد 
و در ســایت راتن تومیتوز امتیاز ۸۲ درصد را به خود اختصاص داده اســت؛ امتیازی که 
آن را به بهترین فیلم آلن پس از »جاسمین غمگین« در سال ۲۰۱۳ تبدیل کرده است. 
او به تازگی نمایش جدیدی به نام »داستان بروکلین« را در بوداپست روی صحنه برده که درباره 
یک گنگستر، همسرش و یک نقاشی دزدیده شده است.آلن در پیامی ویدئویی به مناسبت 
 این نمایش اعلام کرد که به زودی ۸۹ ساله می شود و گفت زندگی اش »نیمه تمام« است.

آلن یکی از تأثیرگذارترین فیلم ســازان ســینما است که از دهه ۱۹۶۰ به عنوان کمدین و 
نویســنده کار خود را آغاز کرد و سپس وارد دنیای فیلم سازی شد. او با ساخت فیلم هایی 
مانند »آنی هال« و »منهتن«، شهرتی جهانی یافت و با آثار درخشان خود، تأثیری ماندگار 
 بر سینما گذاشته است. از دیگر آثار برجسته این فیلم ساز می توان به »صحنه های داخلی«، 
»بــرادوی دنی رز«، »هانــا و خواهرانش«، »گلوله ها بر فراز برادوی«، »زن و شــوهرها«، 
»معمــای قتل منهتــن«، »گلوله ها بر فراز برادوی«، »نفرین عقرب یشــمی«، »ملیندا و 
ملیندا«، »امتیاز نهایی«، »نیمه شــب در پاریس«، »جادو در مهتاب«، »مرد بی منطق«، 
»کافه سوســایتی«، »واندر ویل«، »یک روز بارانی در نیویورک« و »جشــنواره ریفکین« 

اشاره کرد.

سینما

ورزش

در بیشــتر آثار سینمایی که به روی پرده رفته اند، محبت پدرانه در یک لفافه ای 
از این اقتدار قرار گرفته و آن را تحت الشــعاع خود قرار داده اســت. در حالی که 
پدر همواره قهرمان بوده و هست ولی به اندازه ای که به مادر پرداخته شده ابعاد 
احساســی و عاطفی پدر ایرانی در ســینما به نمایش درنیامده و اگر هم درآمده 
باشــد، بسیار اندک بوده است.در ســینمای این روزها فیلمی روی پرده است به 
نام »باغ کیانوش« نخستین تجربه کارگردانی رضا کشاورزحداد به تهیه کنندگی 
محمدجواد موحد، محصول باشگاه فیلم سوره و کانون پرورش فکری کودکان و 

نوجوانان، که ابعاد متفاوتی از پدر بودن را به نمایش گذاشته است. 
به همین بهانه مروری داریم بر فیلم هایی که در آن یا در حاشــیه آن به ارتباط 

پدر با نوجوان خود پرداخته است.
شرمگفتن-حسینباباییان۱۳۹۷

این فیلم، داستان مردی به نام رحیم را روایت می کند که پدر یک دختر نوجوان 
اســت. روزی در مدرســه از بچه ها می خواهند درباره شــغل پدرشان انشایی 
بنویسند و ســوال این دختر از پدرش درباره اینکه او چه کاره است، بی جواب 

می ماند. همین موضوع باعث می شود...
منطقهپروازممنوع-امیرداسارگر۱۳۹۸

داســتان ۳ نوجوان ایرانی را روایت می کند که در حال ساخت یک پهباد برای 
شــرکت در مسابقات هستند. در این حین آنها با یوزپلنگی روبه رو می شوند و 

این اتفاق باعث ایجاد داستان های هیجان انگیزی در فیلم خواهد شد.
حوضنقاشی-مازیارمیری۱۳۹۱

»مریم« و »رضا« با آدم های دیگر فرق دارند، آن هم نه یک فرق ســاده، بلکه 
بســیار بزرگ، آنها هر دو دچار معلولیت ذهنی هستند و باید تلاش کنند تا به 
دیگران ثابت کنند این تفاوت بزرگ را با معجزه عشــق حل کرده اند. ولی کنار 
پذیرفتن این تفاوت برای تنها پسرشــان که بر خلاف آنها کاملًا ســالم و مثل 

بقیه آدم هاست، به اندازه ای سخت است که از خانه می گریزد...
آوازگنجشکها-مجیدمجیدی۱۳۸۶

در دهه ۸۰ بار دیگر به سراغ سینمای کودک و نوجوان رفت و بار دیگر با دقت 
و وسواسی خاص به ارتباط میان پدر و فرزند پرداخت. این فیلم به داستان مرد 
ساده و میانسالی به نام »کریم« می پردازد که در یک مزرعه پرورش حیوانات 

کار می کند و شــیفته شترمرغ هاست و ارتباط روانی و عاطفی با آنها برقرار کرده 
اســت. برحســب اتفاق یکی از شــترمرغ ها از مزرعه فرار می کند. »کریم« چند 
روزی جست وجو می کند، اما موفق به یافتنش نمی شود و در نتیجه از کار اخراج 

می شود. این بهانه ای می شود که برای اولین بار به شهر برود.....

پدران قهرمان در قاب جادویی سینما

پخش»چارلزدیکنز،مردیکهسرودسالنورانوشت«ازتلویزیون
شــبکه نمایش همزمان با روز کتاب و کتاب خوانی، فیلم سینمایی »چارلز دیکنز، مردی که 

سرود سال نو را نوشت« را  در جدول پخش خود قرار داده است.
فیلم سینمایی »چارلز دیکنز، مردی که سرود سال نو را نوشت« به کارگردانی بهارات نالوری 

محصول ۲۰۱۷ از امروز ساعت ۱۹ از این شبکه پخش می شود.
در خلاصه داستان این فیلم با بازی کریستوفر پلامر و دن استیونس آمده است: چارلز دیکنز 
جوان بعد از نگارش و چاپ داستان الیور توئیست به شهرت رسیده اما برای کتاب جدیدش 

خالی از ایده است. 
او کــه خانواده ای پرجمعیت دارد برای تأمین معاش آنان دچار مشــکل شــده و باید ایده 
جدیدی را برای کتاب جدیدش خلق کند که همین موضوع باعث نوشــتن کتاب پرفروش 

سرود سال نو و خلق شخصیت معروف اسکروچ می شود که ... 
این فیلم  فردا در ساعات ۳ و ۱۵ باز پخش می شود.

سریال

 به گزارش باشگاه خبرنگاران- مازیار ناظمی، 
رئیس فدراسیون اتومبیل رانی و موتورسواری 
در مجمع انتخاباتی اســتان فــارس گفت: 

امسال ما در فدراســیون ۲۰ مجمع برگزار 
کرده ایم و مجمع فــارس، بهترین مجمعی 

بوده که در بین استان های کشور دیده ام.

مجمــع انتخاباتــی هئیت موتورســواری و 
اتومبیل رانی اســتان فارس با حضور مازیار 
ناظمی، رئیس فدراســیون موتورســواری و 
اتومبیل رانــی، عبدالرحیم خداجو، مدیرکل 
ورزش و جوانــان فــارس و اعضــای مجمع 
انتخاباتــی این هئیت در ســالن اجتماعات 
اداره کل ورزش و جوانان فارس برگزار شد.

رئیس فدراسیون اتومبیل رانی و موتورسواری 
در این مجمــع گفت: حضور تمامی ۲۶ عضو 
مجمع، نشان دهنده ارزش قائل بودن برای 
سرنوشــت هیئت اســت و امیدواریم رئیس 
 جدید، با قــدرت بتواند کار خــود را انجام
دهد.وی بر برگزاری مجامع ســالیانه هیئت 
تأکیــد کرد و گفت: خیلی از اســتان ها این 
کار را انجام نمی دهند ولی محاسن برگزاری 
 این مجمع بســیار زیاد اســت و باید به آن

بپردازید.

رئیس فدراسیون ادامه داد: به دلیل مسدود 
نتوانسته ایم  فدراســیون،  حساب های  بودن 
کمکی به هیئت ها بکنیم اما چیزهایی است 
که می تواند هیئت را در استان موفق کند که 
مهمترین آنها دارا بودن رئیس هیئت خوب و 

مربیان خوب است.
ناظمی  با بیان اینکه در ۲ ســال اخیر جای 
نماینده فارس در مجامع فدراســیون خالی 
 بوده، گفت: هیئت فارس به دلایلی طی 4 ماه 
گذشته حتی سرپرست هم نداشته است اما 
شأن این استان بســیار بالاست و امیدواریم 
بــا برنامه هایی کــه هیئت جدیــد طراحی 
می کند، آینده روشــنی برای اتومبیل رانی و 

موتورسواری فارس ترسیم شود.
مدیــرکل ورزش و جوانان فارس نیز در این 
مجمع با بیان اینکــه رأی اعتماد به رئیس 
منتخب هیئت، این توقــع را ایجاد می کند 

که او برنامه های ارائه شــده را به خوبی اجرا 
کند، گفت: خواهش من این است که هیئت 
ارتباط قوی با فدراســیون داشته باشد و در 
کنار این ارتبــاط، رابطه قوی تری با معاونت 

توسعه ورزش ایجاد کند.
عبدالرحیم خداجو افزود: ما به صورت تمام 
و کمال، حامی  هیئت های ورزشــی خواهیم 
بــود اما اینکه چرا حمایــت مالی ما ضعیف 
بوده، این اســت که در ارزیابی ها، فعالیت ها 
و برنامه هــا به دســت معاونت ما نرســیده 
بــوده و خواهش می کنیم بــا تعیین کردن 
یک مســئول روابط عمومی  قــوی و ایجاد 
کمیتــه فرهنگی قدرتمنــد در کنار اعضای 
ارتباطات تنگاتنگ در هیئت جدید  مجمع، 
بــا معاونت توســعه ورزش شــکل بگیرد تا 
خواسته ها و حمایت هایی که هیئت خواستار 

است، به خوبی انجام شود.

فارس-  اســتقلال خوزســتان در ۱۰ هفتــه ابتدایی لیگ برتر بیســت و 
چهارم توانســته انتظارات هوادارانش را برآورده کند، شکست دادن استقلال 
و پرســپولیس و قرار گرفتــن روی پله هفتم جدول لیگ بــا ۱۳ امتیاز کار 
بزرگ آبی پوشــان اهوازی بود. آنها حتی از تیم های مدعی مثل اســتقلال، 
ذوب آهن و گل گهرسیرجان بهتر نتیجه گرفته اند. کیوان بابادی مدیرعامل 
 باشــگاه اســتقلال خوزســتان قطعاً ســهم بزرگی در این موفقیت دارد آن 
هم در شــرایطی که خیلی ها تصور می کردند اســتقلال خوزســتان در این 
فصــل هم برای بقا در لیــگ بجنگد اما بابادی در همــان زمان هم صحبت 
 از کســب سهمیه آســیایی کرد و قرار گرفتن در جمع مدعیان و بالانشینان 

جدول لیگ.
با این مدیرعامل گپ و گفتی انجام دادیم که این مصاحبه را در زیر می خوانید:
*وضعیــت تیم در جدول لیگ به نســبت توانایی های اســتقلال 
خوزســتان مناسب اســت؟ من از همان ابتدای فصل هم به تیم ایمان 
داشــتم، به بازیکنان و کادرفنی باور داشتم و می دانســتم این تیم می تواند 
کارهای بزرگی انجام بدهد. هرچند هنوز هم برای قضاوت زود است زیرا فقط 
۱۰ هفته از لیگ را پشت سر گذاشته ایم. ما طبق برنامه ریزی و هدف گذاری 
که داشــتیم پیش رفتیم هرچند عقیده دارم که می توانستیم در نتیجه گیری 
بهتر هم عمل کنیم. همان ابتدای فصل هم مورد نقد قرار گرفتم و می گفتند 
تو توقعات از تیم را بالا می بری! اما من وظیفه ام ســت که بهترین شرایط را 

برای تیم بازیکنان و کادرفنی فراهم کنم. 
*صحبت از کسب سهمیه آسیایی برای استقلال خیلی هدف بزرگی 
به نظر می آمد؟اســتقلال خوزســتان ســابقه قهرمانی در لیگ برتر را دارد 
بنابراین می توانیم سهمیه آسیایی هم بگیریم صحبت های من در مورد کسب 

ســهمیه آســیایی دو بعد داشــت بخش اول آن اعتقادم به توانایی های تیم، 
کادرفنی و بازیکنان بود و بخش دیگرش انگیزشــی بود. می گویند مزد تلاش 
و تفکرات خود را می گیرید بنابراین خیلی جالب نیست که بخواهم به عنوان 
مدیرعامــل در ابتدای فصل بگویم ما برای بقا در لیگ حاضر شــده ایم این 
ادبیات جالبی در ورزش نیســت. اکنون هم تلاش می کنیم ســهمیه آسیایی 
بگیریم اگر شد بسیار هم عالی ولی اگر به این هدف هم نرسیدیم بازهم تلاش 

خود را انجام داده ایم و خدا را شکر خواهیم کرد.
*برخی می گفتند که استقلال خوزستان در این فصل با انتخاب مربی 
مثل بوژوویچ موفق نخواهد شــد.باید یاد بگیریــم در قضاوت ها و اظهار 
نظر ها عجول نباشــیم. ما بوژوویچ را براســاس رزومه و عملکردش برای تیم 
انتخــاب کردیم و قبل از عقد قــرارداد در موردش تحقیق کردیم. او به کار با 

بازیکنان جوان علاقمند است. می دانستیم با چالش هایی هم مواجه می شویم 
اما چالش ها موقتی بود. د ۱۰مســابقه ای که داشــتیم در سه بازی شکست 
خوردیم که در هیچ کدام تیم دســت وپا بســته ی نبودیم وحتی مســتحق 
 باخــت هم نبودیم هم مقابل ملوان و هم مقابل ســپاهان به هیچ عنوان مثل 

یک بازنده نبودیم.
*شکست دادن استقلال و پرسپولیس را می توان کار بزرگ استقلال 
خوزستان دانست؟اینکه بگوییــم بردن اســتقلال و پرسپولیس کار بزرگ 
اســتقلال خوزستان است در شأن باشگاه استقلال خوزستان نیست! شکست 
دادن ایــن دو باشــگاه بزرگ اگرچه شــیرینی وحلاوت دارد امــا در فوتبال 
خوزستان بردن این دو تیم جز خاطرات است نه آروزهای ما.فوتبال خوزستان 
آنقــدر توانایــی دارد و کار خارق العــاده می تواند انجام بدهد که شکســت 
 دادن تیم های بزرگ اســتقلال و پرســپولیس هم جزیی از این توانایی های 

فوتبال خوزستان است.
*شــما گلایه ای از کم بودن سقف بودجه باشگاه ها ندارید؟نه. باشگاه 
ما با یک بودجه معقول و منطقی در لیگ حاضر شــده و تلاش می کند نتایج 
خوبی بگیرد. بودجه باشگاه ما حدود ۲۰۰ میلیارد تومان است و با این بودجه 
مقابــل تیم هایی با بودجه هزار همت) هزار میلیــارد تومان( یا حتی ۱۲۰۰ 
همــت و ۱۳۰۰ همت قرار گرفت و عملکرد خوبی هم داشــتیم. در یکی از 
بازی های لیگ برتر این فصل مقابل تیمی بازی کردیم که دستمزد کل دروازه 

بان و 4 مدافع ما برابر با دستمزد یک بازیکن آن تیم متمول بود.
با ایــن حال من می گویم هرچقــدر بودجه و هزینه در فوتبال شــود خوب 
اســت و حلال فوتبالیست ها و مربیان واهالی فوتبال اما به شرطی که درست 

هزینه شود.

مجمعانتخاباتیاتومبیلرانیوموتورسواریفارس
بهترینمجمعدربیناستانهایکشور

پاسخ منفی عربستان به رئال مادرید:
لاپورتفروشینیست

 تسنیم- تیم فوتبال رئال مادرید همچنان به دنبال اجرای برنامه خرید آیمریک لاپورت، 
مدافــع النصــر ریاض در نقل وانتقالات زمســتانی اســت اما منابع اســپانیایی می گویند 
کهکشــانی ها باید قید او را بزنند.آنتون میانا، روزنامه نگار اســپانیایی می گوید تیم النصر 
عربســتان حاضر به از دســت دادن آیمریک لاپورت در نقل وانتقالات زمســتانی نیست و 
توجهی به اخبار روزهای اخیر مبنی بر تمایل رئال مادرید برای خرید این مدافع نمی کند.
بر اســاس این گزارش؛ النصر تاکنون هیچ پیشنهاد رسمی برای فروش آیمریک لاپورت از 
رئال مادرید دریافت نکرده و روی حفظ او تمرکز می کند. از ســویی سیاست کنونی لیگ 
حرفه ای فوتبال عربستان این اســت که هیچ بازیکنی خوبی را در نقل وانتقالات زمستانی 
را نفروشــد. تیم النصر در حال حاضر با ۲۲ امتیاز پس از تیم های الهلال و الاتحاد در رده 

سوم جدول لیگ حرفه ای فوتبال عربستان قرار دارد.

ادعای رسانه عراقی: 
پرسپولیسدرقطراز»الشرطه«میزبانیمیکند

تسنیم- صفحــه شبکه »قناة الرابعة الریاضیة« عراق در خبری مدعی شد که تیم فوتبال 
پرســپولیس ایران در چارچوب هفته ششم لیگ نخبگان آسیا، در شهر دوحه قطر پذیرای 

الشرطه عراق خواهد بود.
کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( پیش تر دیدارهای نمایندگان ایران در مسابقات آسیایی 
و نیز بازی های تیم ملی کشــورمان در دور انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ را به کشــور ثالث 
منتقل کرده بود. وضعیت محل برگزاری مســابقه اســتقلال ـ پاختاکور در لیگ نخبگان 
 آسیا و نیز دیدارهای تراکتور و سپاهان برابر الوکره و الوحدات در لیگ قهرمانان آسیای ۲ 

هنوز مشخص نیست.

واکنش نشریه ایتالیایی به عملکرد مهاجم ایرانی اینترمیلان:
چهبلاییسرطارمیآمده؟

ایرنا- عملکرد مهاجم تیم ملی ایران مورد انتقاد یکی از بزرگترین نشــریات کشور ایتالیا 
قرار گرفته است.

 مهدی طارمی مهاجم تیم ملی ایران در تابســتان ســال جاری با قراردادی ۳ ســاله و به 
عنوان بازیکن آزاد راهی اینترمیلان شد.

مهاجم تیــم ملی ایران در بازی های پیش فصل عملکرد جالب توجهی داشــت و همه را 
امیدوار به درخشش در خط حمله نراتزوری کرد. 

بــا توجه به حضور لائوتارو مارتینز کاپیتــان اینترمیلان و مارکوس تورام مهاجم تیم ملی 
فرانسه، طارمی در این فصل فرصت کمی برای بازی داشته 
است و همین موضوع ســبب شده تا این مهاجم تنها یک 

گل برای افعی ها به ثمر برساند.
همین موضوع باعث شده اســت روزنامه مشهور ایتالیایی، 

یعنــی گاتزتا دلو اســپورت در مطلبی به 
مهاجم تیم ملی ایران بپردازد. 

ایــن روزنامــه، با انتشــار مطلبی 
با عنوان »چه بلایی  اختصاصی 
ســر طارمــی آمده اســت؟« 
نوشــت: طارمــی در اینتر به 

یکن مشکل خورده است. او به عنوان  ز با
جایگزین لائوتــارو و تورام آمد اما تا اینجای کار در 

گلزنی ناکام بوده است.
همچنین جوزپــه برگومی، مدافع ســابق اینتر و 
تیــم ملی ایتالیا و کاپیتان آتزوری در جام جهانی 
۱۹۹۰، دربــاره عملکرد طارمــی گفت: همه ما از 

طارمی انتظارات بیشتری داریم. 
او در پیش فصل ستاره بود اما الان احساس می شود 

در سیستم نیست.

مدیرعامل باشگاه استقلال خوزستان:

 بردن استقلال و پرسپولیس جزو خاطرات ما است نه آرزویمان 

»مهران مدیری« با فیلم 
جدیدش به عربستان می رود

نخســتین نمایش بین المللی فیلم »ســاعت ۶ صبــح« به کارگردانی 
مهران مدیری در جشنواره فیلم دریای سرخ عربستان خواهد بود.

چهارمین جشــنواره بین المللی فیلم دریای ســرخ عربستان، فهرست 
 فیلم های بخش مسابقه اصلی خود را اعلام کرد و فیلم »ساعت ۶ صبح«
ساخته مهران مدیری به عنوان محصول مشترک ایران و عربستان در 
 نخستین نمایش بین المللی خود در این رویداد سینمایی به روی پرده می رود. 

در خلاصه داستان فیلم »ساعت ۶ صبح« آمده است: 
 »او قصد دارد کشــور را ترک کند تا به تحصیل در کانادا ادامه دهد. 
اعضای خانواده او نگران هســتند و طوری رفتار مــی کنند که انگار 
قبلًا دلشــان برای او تنگ شده بود. او قبل از رفتن به فرودگاه در یک 
مهمانی خداحافظی در خانه دوســتش شرکت می کند. وقتی پلیس 
وارد می شود... مهران مدیری، سمیرا حسن پور، مهرداد صدیقیان، تینو 
صالحی، سعید زارعی، منصور نصیری، خیام وقار کاشانی و... از جمله 
بازیگران این فیلم ســینمایی هستند و علی اوجی تهیه کنندگی فیلم 

را بر عهده داشته است. 
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گامی  مؤثر در جهت کاهش خاموشی های ناخواسته 
با تعمیرات اساسی ایستگاه شهروزشهر

به گزارش ســبحان- در راســتای بهبــود کیفیت و پایداری شــبکه 
برق، طرح تعویض 7 دســتگاه سکسیونر در ایســتگاه برق 66 کیلوولت 

شهروزشهر با موفقیت به پایان رسید.
ایــن اقدام مهم که با صرف اعتباری بالغ بر 12 میلیارد ریال انجام شــد، 
گامی  مؤثــر در جهت افزایــش قابلیت اطمینان شــبکه و جلوگیری از 
خاموشی های احتمالی ناشــی از فرسودگی تجهیزات بود. ضرورت انجام 
پروژه، افزایش سن تجهیزات، نتایج آزمایش های ترموویژن نشان از وجود 
نقاط گرم در اتصالات و جداســازهای ایستگاه داشــت که احتمال بروز 
حوادث و اختلال در شــبکه را افزایش می داد. با توجه به رشــد مصرف 
برق در منطقه و افزایش بارگذاری بر روی ایستگاه، نیاز به ارتقاء کیفیت 

تجهیزات و افزایش ظرفیت شبکه احساس می شد. 
مزایای اجرای پروژه، افزایش پایداری شبکه، با تعویض تجهیزات فرسوده 
و افزایش ظرفیت شبکه، پایداری و قابلیت اطمینان شبکه برق منطقه ای 
بهبود یافته اســت.  رفع نقاط ضعف و افزایش اســتحکام شبکه، احتمال 
وقوع خاموشــی های ناشی از مشکلات تجهیزات فرســوده را به حداقل 

رسانده است. 
بهبــود کیفیت برق، ارتقاء کیفیت تجهیزات و بهبود وضعیت شــبکه، به 
افزایش کیفیت برق تحویلی به مشــترکین کمک شــایانی کرده اســت. 
اجــرای این پــروژه با توجه بــه اهمیت تأمین برق پایدار مشــترکین و 
محدودیت هــای خاموشــی در فصــل اوج بــار، با دقــت و برنامه ریزی 
دقیــق انجام شــد. تیم های عملیاتی بــا رعایت کلیه نــکات ایمنی و با 
 بهره گیری از تجهیزات پیشــرفته، عملیات تعویض را با موفقیت به پایان

رساندند. 
فرشاد فرامرزی، معاون بهره برداری شرکت برق منطقه ای فارس نیز گفت: 
این پروژه در راستای اجرای طرح های بهینه سازی شبکه و بهبود وضعیت 
شــبکه برق انجام شده اســت. با اجرای این طرح ها، گامی مهم در جهت 

تأمین برق پایدار و با کیفیت برای مشترکین برداشته ایم.
غلامرضا صفاری، مجری طرح بهینه سازی شبکه گفت: با توجه به اهمیت 
ایســتگاه شهروزشهر و نیاز به افزایش قابلیت اطمینان شبکه، اجرای این 
پروژه ضروری بود. با انجام این عملیات، عمر مفید تجهیزات افزایش یافته 

و ریسک بروز حوادث کاهش یافته است.

مدیرکل آموزش و پرورش فارس تأکید کرد:
لزوم برنامه ریزی بهتر برای ارتقای سطح آموزش 

در مدارس شاهد استان فارس

به گزارش سبحان- فرشید قاسمی، مدیرکل  آموزش و پرورش فارس 
گفت: استفاده از روش تدریس های نوین در ارتقای کیفیت آموزشی مؤثر 
خواهد بود و این موضوع باید مدنظرمعلمان مدارس شاهد نیز قرار گیرد.
قاسمی  در چهارمین جلسه ستاد شاهداستان اظهار کرد: باید در کیفیت 
اموزش مدارس شــاهد تصمیماتی اتخاذ شــود که شــاهد ارتقای سطح 

آموزش و همچنین نمرات امتحانات نهایی در این مدارس باشیم.
وی افزود: در مدارس شاهد باید روی انگیزه  دانش آموزان کار شود و باید 

برنامه ریزی دقیق و مدونی در این حوزه داشته باشیم.
وی  تصریح کرد: اســتفاده از روش تدریس هــای نوین در ارتقای کیفیت 
آموزشی مؤثر خواهد بود و این موضوع باید مدنظرمعلمان مدارس شاهد 

نیز قرار گیرد.
وی ادامه داد: در ســال تحصیلی گذشــته شاهد رشــد خوبی در نمرات 
امتحانات نهایی در اســتان خصوصاً در مدارس شــاهد بودیم اما جایگاه 

واقعی فارس در زمره استان های برتر کشور است.
قاسمی گفت: باید برای رسیدن به این جایگاه برنامه ریزی دقیقی صورت 

گیرد و روند رشدی که آغاز شده را ادامه دهیم.
ابراهیم بیانی، مدیرکل  بنیاد شــهید و امور ایثارگران اســتان فارس هم 
گفت: در راســتای ارتقای کیفیت آموزشــی و افزایــش میانگین نمرات 

امتحانات نهایی باید برنامه ریزی شود.
بیانی افزود: ارزیابی مســتمر و مقایســه ای بین مدارس شــاهد به ویژه 

شهرستان ها می توان کیفیت آموزشی را ارتقا دهیم.
رئیس اداره شــاهد و امور ایثارگــران اداره کل آموزش و پرورش فارس 
نیز با تشــریح نمرات نهایی مدارس شــاهد، گفت: درخصوص میانگین 
رشــد نمرات امتحانات نهایی مدارس شاهد، رتبه دوم کشوری را در سال 

تحصیلی 1۴۰۴ـ1۴۰۳، کسب کردیم.
معصومعلــی صفی قلی افزود: دانش آموزان شــاهد از طیف های مختلف 

وارد این مدرسه می شوند لذا نیازمند کار آموزشی مضاعف هستند.

لو رفتن دپو تجهیزات پزشکی 50 میلیاردی قاچاق

به گزارش ســبحان-احمدرضا خرم، رئیس پلیــس امنیت اقتصادی 
استان از کشف دپو تجهیزات پزشکی خارجی قاچاق به ارزش 5۰ میلیارد 

ریال در شیراز خبر داد.
خــرم بیان کرد: مأموران پلیس امنیت اقتصادی اســتان با اقدامات فنی 
از دپــو مقدار زیادي تجهیزات پزشــکی خارجی در منزلــی در یکي از 
محله های شهرســتان شــیراز مطلع و بررســی موضوع را در دستور کار 

خود قرار دادند.
وي افزود: پــس از هماهنگي با مرجع قضایي، مأموران این فرماندهی به 
محل شناســایی شده اعزام و در بازرسي از آن منزل 2 هزار و ۴21 عدد 
انواع تجهیزات پزشــکی از قبیل ژل تزریقی، سر سرم و ... که خارجی و 

قاچاق بود را کشف کردند.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی اســتان با اشــاره به اینکه ارزش محموله 
مکشوفه بنا به نظر کارشناسان مربوطه5۰ میلیارد ریال برآورد شده است، 
تصریح کرد: در این زمینه یک نفر پس از تشــکیل پرونده مقدماتی برای 

سیر مراحل قانونی به تعزیرات حکومتی معرفی شد.
معده قاچاقچیان پر از هروئین بود 

عظیــم ا... کرمی، فرمانده انتظامی نی ریز از کشــف یــک کیلو و ۴۰ گرم 
هروئین از معده ۳ قاچاقچیخبر داد.

کرمی اظهار داشــت: مأموران پلیس شهرســتان نی ریز هنگام گشت زنی 
در ســطح حوزه استحفاظي، به یک سواري پژو پارس حامل ۴ سرنشین 

مشکوك و آن را براي بررسي بیشتر متوقف کردند.
وي افزود: ماموران انتظامی با اســتفاده از تجربه و شــیوه و شــگردهای 
پلیســی در خصوص انتقال مواد مخدر به صورت بلع، افراد دستگیر شده 

را به بیمارستان منتقل کردند.
فرمانــده انتظامی نی ریز ادامه داد: پس از تخلیه مواد مخدر از معده ۳ نفر 
از سرنشینان خودرو، در مجموع یک کیلو و ۴۰ گرم هروئین کشف شد.

حســینعلی امیری، اســتاندار فارس در جلسه 
کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط 
زیست مجلس شورای اسلامی که با حضور برخی 
از نمایندگان اســتان فــارس و معاونین وزارت 
جهادکشــاورزی برگزار شــد، با اشــاره براینکه 
موضوعات متنوع در ســطوح مختلفی در حوزه 
آب، کشــاورزی و باغداری فارس در این جلسه 
مطرح شده است، اظهار داشت: در ادوار مختلفی 
که در فارس حضور داشته ام یا در سطوح دیگری 
که مشغول به خدمت بوده ام تاریخ ادوار استان را 
مطالعه کرده ام. قبل از سال 1۳۴5 نیز مشکلات 
اشــتغال، بیکاری و مباحث اجتماعی در استان 
وجود داشــته اما وقتی که موضوع توسعه فارس 
در دستور کار قرار می گیرد، اقتصاد استان را به 
ســبب وجود آب و نوعِ زندگی مردم، مبتنی بر 

کشاورزی و دامداری قرار می دهند.
 وی با بیان اینکه در بازه سال های ۴5 تا 65 رونق 
 خوبی در فارس مشاهده می شود، افزود: شاخص ها 
نشــان می دهد کــه از ســال 1۳65 بــه بعد، 
تــوازن موجود به دلایل مختلــف بهم می خورد 
و شــاهد برخــی تفاوت هــا و حتــی در بعضی 
موارد شاهد تبعیض هستیم.اســتاندار فارس با 
تأکید براینکه مشــاهدات و اعداد و ارقام حاکی 
از آن اســت که در توســعه کشــاورزی استان 
دچار مشکل هستیم، برداشــت از منابع آبی را 
غیرعلمــی  توصیف و تصریح کــرد: با همه این 
تفاسیر، متاســفانه برنامه ها با توجه به شرایطی 

 که بوجــود آمده تغییر نکرده و با شــرایط قبل 
در حال اجرا است.

وی بــا بیــان اینکه فارس از جهــت اقلیمی  در 
منطقه خشــک و نیمه خشــک قرار می گیرد، 
آبیاری غرقابی در فارس را فاجعه آمیز دانست و 
در ادامه مصرف آب در استان را دو برابر میانگین 
کشــوری عنوان کرد و گفت: مصرف آب شرب 
که هزینه تمام شــده بســیار بالایی هم دارد در 
پتروشیمی، فولاد، آبیاری فضای سبز و مواردی 
از ایــن قبیــل، اقدامی غیرمنطقی و غیر عقلانی 
است و در دنیا هیچ مشابهی ندارد. امیری، ضمن 
اینکه خواستار بازتخصیص و بازمصرف آب شد، 
افزود: نســبت به موضوع آب نگاه مهندســی و 
علمی  خواهیم داشــت، توقع مــی رود اصحاب 

صنعت نیز در این زمینه همکاری کنند. 
وی در بخــش دیگر ســخنان خود با اشــاره به 
 بروکراسی های پیچیده اداری، گفت: بخشنامه ای
مستند به قوانین و مقررات آماده کرده ام مبتنی 
بر آنکه دستگاه های اجرایی می بایست علت عدم 
انجام درخواســت فرد را با ذکر مستند قانونی، 

بصورت مکتوب به وی اعلام کنند.
استاندار فارس با اشــاره به فواید این بخشنامه 
گفــت: اجرای ایــن تکلیف هم باعث می شــود 
کارشناســان دقــت بیشــتری در پاســخ بــه 
درخواســت های فــرد داشــته باشــند، هــم 
برداشــت های شــخصی از قانون حذف می شود 
و هم اینکه ذینفــع می تواند در مراجع ذیصلاح 

بالاتــر و نهادی هــای قانونی موضــوع خود را 
پیگیری کند.

نماینده عالی دولت در اســتان فارس در بخش 
دیگر مطالب خود موضــوع قطعی برق را مورد 
توجــه قرار داد و گفت: در فــارس ناترازی  برق 
نداریــم اما چون مدیریت مصــرف برق بصورت 
ملی انجام می شــود، برنامه هــای قطعی برق در 
فارس نیز اجرا خواهد شــد اما در استان تکلیف 
کرده ام کــه جــدول زمانبندی قطــع برق در 
بخش های مختلف را، شفاف به مردم اعلام کنند 
تا مشکلی بوجود نیاید.وی با اعلام اینکه مباحث 
مطرح شده در جلســه کمیسیون کشاورزی در 

حوزه های گوناگون قرار دارد، اظهار داشــت: آن 
قســمت از مباحث که در حــوزه اجرایی جای 
می گیرد، به عنوان مدیریت ارشد استان پیگیری 
و همــکاری می کنیم اما بخــش قابل توجهی از 
مسائل مطرح شــده در حوزه قوانین و مقررات 
اســت که می بایســت در ســطح ملی تصمیم 
گیری شود.امیری پیشــنهاد داد چند کارگروه 
بصــورت محلی با حضور فرمانداران و روســای 
ادارات مرتبط تشــکیل شود و مباحث مربوط به 
کشاورزی طبق شــرایط منطقه، ابتدا تحلیل و 
تجزیه شود و پس از آن بر اساس مطالعات انجام 
شده، پیشنهادات در ســطح ملی و استانی ارائه 

شود.وی یکی از اشــکالات استان فارس را عدم 
وجود جدول زمانبندی برای طرح ها عنوان کرد 
و در ادامه بر ضرورت پیوست زمانبندی طرح ها 
در همه بخش ها تأکید کرد و اظهار داشت: وجود 
جدول زمانبندی برای هر پروژه ای باعث می شود 
مدیر بتواند شرایط طرح را ارزیابی کند، مردم را 
از وضعیت طرح ها مطلع می ســازد و در اجرای 

طرح ها غفلت صورت نمی پذیرد.
اســتاندار فارس در ادامه با بیان اینکه فارس، با 
دارا بودن 7 درصد خاك کشور و جمعیتی قریب 
به 6میلیون نفر، سهم اعتبارات پایینی در بودجه 
کشــور دارد، افزود: اگرچه 12درصد محصولات 
کشــاورزی کشــور در ســطح 1و 2دهم هکتار 
مربوط به فارس اســت و بزرگترین انجیرستان 
دیم جهان به وسعت 2۴ هزارهکتار در استهبان 
و بزرگترین دشــت گل محمدی دیم جهان در 
داراب فارس است و همچنین کل ارزش افزوده 
بخش کشاورزی 21 و 6 دهم هزار میلیارد تومان 
اســت و درحالی که مقام دوم تولید محصولات 
باغی و زارعی و چهارم دامداری کشــور متعلق 
به این اســتان اســت، اما اعتبارات اســتان در 
این ســطح و میزان نیســت؛ بنابراین برای حل 
مشــکلات اساســی، نمایندگان مردم استان در 
پیشنهادات  اســلامی  می توانند  مجلس شورای 
لازم و کاربردی که در جهت توســعه استان قرار 
داشته باشد را در زمان بررسی لایحه بودجه در 

مجلس ارائه کنند.

استاندار فارس در کمیسیون کشاورزی مجلس با تأکید بر ضرورت مدیریت منابع:

مصرف آب در استان فارس دو برابر میانگین کشور است

به گزارش ســبحان- علیرضا حمیــدی، مدیرکل 
بنیاد مســکن انقلاب اسلامی اســتان فارس با حضور 
در شهرســتان نی ریز و دیدار با خســروانی، فرماندار 
شهرســتان نی ریز بر لزوم فعال شــدن ظرفیت های 
توســعه روستایی دراین شهرستان تأکید کرد و اظهار 
داشت: شهرها و روستاهای شرق فارس کانون خدمت 
و توسعه روستایی است. نی ریز ظرفیت های بی بدیل 
در توســعه و محرومیت زدایــی دارد و دروازه ورود به 
 کارگاه بزرگ ســازندگی در اســتان فارس از شــرق 

استان است. 
 حمیــدی در ایــن بازدید که به همراه صف شــکن،
معــاون عمــران روســتایی و جعفری کیــا، معاون 
پشــتیبانی بنیــاد انجام شــد، از فرمانــدار نی ریز 
خواســت تا با هماهنگــی مدیران محلــی ادارات و 
ارگان هــای ایــن شهرســتان زمینه رشــد مضاعف 
 طرح های نهضت ملی مســکن و توســعه روســتایی 

را فراهم نماید. 
مدیرکل بنیاد مســکن استان فارس در این بازدید که 
بارسالاری، رئیس اداره حراســت و کارشناسان بنیاد 
مســکن اســتان فارس و مبین، مدیر بنیاد مســکن 
انقلاب اســلامی  شهرستان نی ریز نیز حضور داشتند، 
افزود: مقاوم سازی مســکن روستایی و توسعه نهضت 
ملی مســکن از جمله رویکردهایی است که در شرق 

فارس با جدیت دنبال می شود. 
حمیدی با ارائه گزارشی از عمران روستایی در فارس 
اظهار داشــت: از شــاخص های توســعه روستایی در 

استان فارس اجرای آسفالت و بهسازی معابر است.
 در ســال های اخیــر یــک هــزار و 526 روســتا از 
 ایــن خدمات بهــره مند شــده اند، میزان ســطوح 
و  میلیــون   7 ســال ها  ایــن  در  شــده  بهســازی 
۳76 هــزار مترمربــع برآورد شــده که بــا اعتباری 
اجــرا  ریــال  میلیــارد   62۰ و  هــزار   ۸  معــادل 

شده است. 
حمیدی افزود: بنیاد مسکن در زمینه تملک و واگذاری 
زمیــن نیز در ســال های اخیر عملکــردی مضاعف و 
درخشــان داشــت. از ابتدا تا کنون 1۰۰ هزار و 22 
قطعه زمین به متقاضیان روســتایی واگذار شــده که 
 2۳/6۳ درصد خانوار روستایی از خدمات آن بهره مند 

شده اند. 
خســروانی، فرماندار شهرســتان نی ریز بــا تقدیر از 
خدمــات بنیاد مســکن خواســتار شتاب بخشــی به 

طرح های عمران روستایی دراین شهرستان شد.

بــدری، مدیرعامل  به گزارش سبحان-ســیاوش   
شــرکت آب منطقه ای و مدیرکل صدا وسیمای مرکز 

فارس با یکدیگر دیدار کردند.
در این دیدار دوستانه مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
فارس خلاصه ای از وضعیت منابع آب اســتان فارس 
ارائه داده و شــرح وظیفه شرکت آب منطقه ای مبنی 
بر تأمین آب در کلیه بخش های شــرب و بهداشــت، 
صنعــت و خدمات و کشــاورزی را تشــریح و بر نیاز 
ضروری فرهنگ ســازی و نهادینه کردن مصرف بهینه 

آب تأکید کرد. 
بدری گفت بهترین راه نهادینه کردن فرهنگ قناعت 
بــا محوریت مصرف آب که برآمده از آموزه های دینی 
ما می باشد، بهره بردن از پتانسیل رسانه به ویژه صدا و 

سیمای استان است. 
رئیــس هیئت مدیره شــرکت آب منطقــه ای فارس 
افزود: در حال حاضر تمامی  تلاش مجموعه شــرکت 
آب منطقه ای در حوزه منابع آب معطوف به مدیریت 
مصرف بوده و در صورت بهینه مصرف کردن می توان 
امیدوار بود آبخوان های آب زیرزمینی به تعادل برسند. 
بــدری اضافه کرد: انتظار ما از صدا و ســیمای مرکز 
فارس، تعامل هر چه بهتر در تولید و پخش محتواهای 

فرهنگی مصرف بهینه آب است. 

امیر رئوف، مدیرکل صدا و ســیمای مرکز فارس نیز 
طــی بیاناتی در خصــوص اهمیت مقولــه آب برای 
همــگان و بخصوص همــکاری تمامی دســتگاه های 
اجرایــی تأکید کــرده و آمادگی خود را در راســتای 
 تعامل و همکاری همه جانبه با شــرکت آب منطقه ای

اعلام کرد. 
در این دیدار فرزاد جمشیدی، معاون منابع مالی، انسانی 
 و پشتیبانی، محسن گشتاســبی، معاون برنامه ریزی، 
محمــد رحیمی ،سرپرســت معاونت طرح توســعه و 
محمد مهدی شریفی، مدیر روابط عمومی شرکت آب 
منطقــه ای و همچنین جمالدین حاتمی، معاون فنی و 
سایر کارشناسان صدا و ســیمای مرکز فارس حضور 

داشتند.

به گزارش سبحان-سعید حســام پور، رئیس مرکز مطالعات ادبیات 
کودك دانشگاه شیراز گفت: آئین پایانی جشنواره ملی ادبیات کودك 
و نوجوان شیراز با محوریت داستان نوجوان، بعدازظهرامروز در شیراز 

برگزار خواهد شد.
حســام پور با یادآوری اینکه این دور از جشنواره، پس از برگزاری موفق 
جشنواره  کتاب های تصویری داستانی در سال ۹6 ترتیب یافته است، 
گفت: گروه داوران رمان نوجــوان مرکز مطالعات ادبیات کودك، پس 
از بررســی رمان های نوجوان ایرانیدر جشنواره امسال، آثار برگزیده و 
شایســته تقدیر رمان نوجوان از انقلاب اســلامی تا سال 1۳۹۰معرفی 

خواهد کرد.
دبیر علمی  جشــنواره ملی ادبیات کودك و نوجوان با بیان اینکه این 
دوره از جشــنواره با همکاری ســازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری 

شــیراز ترتیب یافته است، گفت: در جشــنواره داستان نوجوان، یک 
مراسم ویژه، به پاس، یک عمر تلاش و پیشگامی استاد هوشنگ مرادی 

کرمانی در عرصه داستان نویسی برگزار خواهد شد.
همچنین، دو اثر از نویســندگان حوزه کودك و نوجوان، به عنوان آثار 
برگزیده و پنج  اثر، به عنوان شایسته تقدیر معرفی و تقدیر خواهند شد.
وی ضمــن دعوت از عموم علاقه مندان، برای شــرکت در آئین پایانی 
جشنواره ملی ادبیات کودك و نوجوان شیراز که در تالار حافظ شیراز 
برگزار خواهد شــد، خبر داد: در این رویداد، بــزرگان ادبیات کودك 
و نوجوان کشــور، ازجمله مصطفی رحماندوســت، فرهاد حسن زاده، 
جمشــید خانیــان، احمداکبرپور، عبــاس جهانگیریــان، حمیدرضا 
شــاه آبادی و جمعی دیگر از نویســندگان، تصویرگران و فعال حوزه 

ادبیات کودك و نوجوان کشور حضور خواهند داشت.

وی از برگزاری دو کارگاه »شــعر کودك« و »رمان تاریخی« با حضور 
دو مدرس برجســته؛ مصطفی رحمان دوســت و حمیدرضا شاه آبادی 
فردا، 2۴ آبان نیز خبر داد و گفت: نام نویســی و توزیع کارت ورود به 
این کارگاه ها، در حاشــیه آئین پایانی جشنواره ملی ادبیات کودك و 

نوجوان شیراز انجام می شود.

مدیرکل بنیاد مسکن فارس عنوان کرد: 

شهرها و روستاهای شرق فارس 
کانون خدمت و توسعه روستایی

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای تأکید کرد:

نیاز ضروری به فرهنگ سازی 
و نهادینه کردن مصرف بهینه آب 

دانشگاه شیراز میزبان جشنواره ملی ادبیات کودک و نوجوان می شود

به گزارش سبحان- در جلسه مدیرعامل شرکت شهرك هاي 
صنعتي فارس با مدیر مخابرات منطقه فارس بر توسعه شبکه 
مخابراتي مبتني بر فناوري هاي روز در ســطح شــهرك ها و 

نواحي صنعتي استان تأکید شد.
مسعود عظیمي، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس 
بر توســعه زیرساخت های مخابراتی مبتني بر فناوري هاي روز 
در شهرك های صنعتی تأکید کرد و گفت: اتصال شهرك های 
صنعتــی و واحد صنعتي مســتقر در آن به شــبکه ارتباطی 
گســترده و پایدار به عنوان یکی از زیرساخت های مهم حوزه 

تولید در اولویت قرار دارد.
عظیمی  با اشــاره به اهمیت پوشــش حداکثری ضریب نفوذ 
اتصال پهن باند ثابت و ســیار و کیفیت شبکه های ارتباطی در 
شهرك های صنعتی استان بیان کرد: شبکه ارتباطی پرسرعت  
وپایدار برای معرفی محصولات تولیدی و ارتباط با مشــتریان 
واحدهای تولیدی بســیار اهمیت دارد و از ملزومات اساســی 
حوزه  تولید و صنعتی محســوب می شــود.وی افزود: شرکت 
شهرك های صنعتی با همکاري دستگاه هاي متولي وظیفه تأمین 
زیرساخت لازم برای رونق کسب و کارهای تولیدی و صنعتی 

را برعهده دارد، بر همین اساس ایجاد شبکه ارتباطي به عنوان 
 یکی از زیرســاخت های به روز و مهم در دستور کار قرار دارد.

 عظیمــی  با بیان اینکه توســعه زیرســاخت های فیبر نوری 
پایه گذار آینده ای هوشــمند و دیجیتال برای کســب و کار ها 
و واحد هاي تولیدي و صنعتي مستقر در شهرك هاي صنعتي  
محسوب می شود، گفت: در این زمینه از برنامه هاي مخابرات 
منطقه فارس براي اصلاح شــبکه و نیز توسعه و تکمیل فیبر 
نــوري حمایت می کنیم.مدیر مخابــرات منطقه فارس نیز در 
این جلســه با بیان اینکه اتصــال واحد هاي صنعتي به دنیای 

ارتباطات از ملزومات مهم  برای فعالیت آنهاســت بر همکاري 
مخابرات منطقه فارس براي توســعه زیرساخت هاي مخابراتي 
تأکید کرد.هومان محمودي با اشاره به برنامه این شرکت براي  
اصلاح و به روز رساني شبکه مخابراتي در شهرك هاي صنعتي 
اســتان گفت: فرآیند تغیر تکنولوژي و مجهز کردن شــبکه 

ارتباطي به فناوري روز در برنامه قرار گرفته است.
وي افزود: در این خصوص شــبکه فیبر نوري ) FTTH (که از 
آخرین فناوري هاي روز درکشــور است در سطح شهرك هاي 

صنعتي فارس اجرا می شود.

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس خبر داد:

اجرای شبکه فیبر نوری در سطح شهرک های صنعتی فارس

به گزارش سبحان-عبدالصمد موسوی، مدیر آموزش پرورش ناحیه 
ســه شــیراز، معاونان و مربیان پرورشــی را رهبران تربیتی مدارس 

دانست که باید با کمک آموزش به پرورش دانش آموزان بپردازند.
موسوی ادامه داد: لازم است معاونان پرورشی بر رویدادهای هفتگی 
و سالانه اشراف داشته و برای مناســبت های برجسته تر برنامه ریزی 
مناســب صورت دهند. او گفت: مدرســه از نگاه ما، قله فعالیت های 
تربیتی اســت.  معاون و مربی پرورشــی نیز رهبر برنامه های تربیتی 
مدرسه است و باید بتواند کارهایی را انجام دهد که پرورش با آموزش 
تلفیق شــود؛ این همان وظیفه ای است که ســند تحول بر عهده ما 

گذاشته و رمز موفقیت هم همین است. 
به گفته  مدیر آموزش و پرورش ناحیه ســه شــیراز، مدرسه ای، قله  
تربیت می شود که خلاقیت ها را تکثیر و هم افزایی در آن دیده شود. 
موسوی ادامه داد: به همدیگر کمک کنیم، بیاموزیم و تجاربمان را با 

دیگران به اشتراك بگذاریم. 
همان طور که در هفته گذشــته و در قالب جشــن بزرگ ستارگان از 
دانش آموزان مقام آور ناحیه قدردانی شــد و شــاهد موفقیت آنان در 
بخش های فرهنگی و هنری، قــرآن، نماز و عترت و تربیت بدنی در 
عرصه های استانی، ملی و بین المللی بودیم و این همان دستاوردهایی 
اســت که شــما خالق آن بودید. در بخش آموزش هم به همین گونه 
از بیــش از ۴۰۰ دانش آموز قدردانی شــد و این همه رقم نمی خورد 

اگر حرکت هم زمان حوزه آموزشــی و پرورشــی و وحدت، تلفیق و 
هدف گذاری صورت نمی گرفت. 

مدیر آموزش و پرورش ناحیه ســه شیراز، معاونان و مربیان پرورشی 
را رهبــران تربیتی دانســت و گفت: رهبر بر هــدف تأکید می کند، 
ریســک پذیر، خلاق، ایده پرداز و نوآور اســت؛ رهبــری با مدیریت 
متفاوت اســت. رهبری دلی است؛ شــما بر دل دانش آموز حکومت 
می کنیــد و فعالیت هایتان بــر روح و روان دانش آموز نقش می بندد، 
ماندگار اســت و فعالیتی اســت کــه به عمل منتهــی و در رفتار و 
عملکرد دانش آ موز، بروز و نمود خواهد داشــت. موســوی مخاطبان 
تربیتــی را در قالب ۴ گــروه عنوان کرد: مدیران مــدارس، دبیران، 
 دانش آموزان و خانواده ها که ارتباط مؤثر با هر کدام به موفقیت منتج 

خواهد شد. 
او چند توصیه هم داشــت: هویت بخشی به دانش آموزان و شناساندن 
هویت ملی، معرفی مشاهیر شهر و استان و کشور، معرفی داشته های 
ملی مذهبی، ترویج فعالیت های گروهی، مخاطب شناســی، تشــویق 
به جا، قیاس نکردن، ایجاد رفاقت در بین دانش آموزان به جای رقابت، 
ترویج فرهنگ اقامه  نماز و شــکرگذاری، برقراری ارتباط دوســویه، 
اعتماد به دانش آموزان و اعطای مســئولیت به آنان توصیه های مدیر 
اداره آموزش و پرورش ناحیه ســه شــیراز به شرکت کنندگان دراین 

گردهمایی بود.

به گزارش سبحان- امروز حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع( میزبان 
هفتمین کنگره بین المللی اندیشــه های قرآنــی مقام معظم رهبری 
خواهد بود. فــرخ زاده، معاون هماهنگی امور گردشــگری و زیارت 
اســتانداری فارس با بیان اینکه هدف این کنگره آشنایی عموم مردم 
با آموزه ها و اندیشــه های قرآنی رهبر معظم انقلاب است، افزود: این 
کنگره بین المللی از ســال 1۴۰1 آغاز شده و پس از تهران، اصفهان، 
مشــهد و تبریز اکنون در شیراز و حرم مطهر شــاهچراغ)ع( برگزار 
خواهد شــد. وی ادامه داد: در این دوره از ۳ عنوان کتاب و همچنین 
نرم افزاری که دربرگیرنده تمام مقالات این همایش اســت، رونمایی 
خواهد شــد. به گفته معــاون هماهنگی امور گردشــگری و زیارت 
استانداری فارس کنگره مذکور در محورهای شخصیت و سیره قرآنی 
رهبر انقلاب، مرجعیت قرآن و اهل بیت)ع(، علوم و تفســیر و معارف 
قــرآن، ترجمه، تدبــر و انس با قرآن، قرائت و حفــظ و فعالیت های 
قرآنی، سبک زندگی و نظام سازی و تمدن آفرینی قرآنی، مبانی بیانیه 
گام دوم انقلاب، دولت و جامعه ســازی قرآنی، مبانی حکومت داری و 

رهبری با تأســی به مبانی قرآنی، هنر، رســانه و تبلیغ از منظر قرآن 
و علوم طبیعی و انســانی )سیاســت، مدیریت، تربیت، روانشناسی، 
اجتماعی، حقوق و...(؛ مبانی قرآنی اندیشــه های سیاسی، اقتصادی و 
اجتماعی فرماندهی کل قوا معظم، قرآن و مستشرقان و غرب، مبانی 
و شعارهای انقلابی، استکبارستیزی و نقش مقاومت در اندیشه نظام 

و رهبری؛ روش شناسی تفسیر و زن و خانواده برگزار خواهد شد.

معاونان و مربیان پرورشی، رهبران تربیتی مدارس هستند

معاون هماهنگی امور گردشگری و زیارت استانداری فارس:

ضلع سوم حماسه و هنر با میزبانی در هفتمین کنگره بین المللی 
اندیشه های قرآنی مقام رهبری تکمیل خواهد شد



دانستنی

چند غذای ممنوعه برای وعده  شام

اغلب متخصصان تغذیه یک صبحانه ســنگین و یک شام 
سبک را توصیه می کنند. اما تعداد کمی  از مردم اطلاعات 
دقیقــی در مورد اینکه چه چیزی بخورند، چه زمانی و در 
چه مقدار آن را بخورنــد، دارند. به دلیل اطلاعات ناقص، 
به ویژه در مــورد آنچه که باید در شــب بخوریم و از چه 
چیزهایی پرهیز کنیم، بیش از نیمی از مردم در وعده های 
غذایی، خوراکی های نامناســبی می خورند و در نتیجه از 
مشــکلات معده رنج می برند، در حالی کــه برخی دیگر 
با بی خوابی دســت و پنجه نــرم می کنند. خواب کافی و 
حفظ سلامت گوارشــی می تواند به پیشگیری از بسیاری 

از بیمار ها کمک کند، اما شام اغلب نقش مهمی  در ایجاد 
اختلال در هر دو ایفا می کند. آنچه برای شــام می خوریم 
بسیار مهم است، زیرا بر ریتم شبانه روزی و سلامت روده 
مــا تأثیر می گذارد. از همین رو در این مطلب به غذاهایی 

می پردازیم که باید در شب از مصرف آنها پرهیز کرد.
 کافئین

چــای یا قهوه کافئیــن دار چرخه شــبانه روزی را مختل 
می کند، باعث طولانی تر شــدن پنجره بیداری می شود و 
حالت هشــدار را فعال می کند. بنابراین، توصیه می شــود 
حداقل ۸ ساعت قبل از خواب از مصرف کافئین خودداری 

کنید.
 شکلات یا دسر

بســیاری از مردم هوس خود را برای یک چیز شــیرین با 
خوردن شــکلات یا دسر بعد از شام برطرف می کنند. این 
منجر به افزایش ســریع قند می شود و انرژی اضافی تولید 

می کند که در طول خواب مورد نیاز نیست. در نتیجه، این 
انرژی به صورت چربی ذخیره می شــود و به افزایش وزن 

کمک می کند.
 غذاهای غنی از نشاسته

خــوردن بیش از حــد نشاســته یــا کربوهیدرات ها نیز 
می تواند باعث افزایش ســطح قند خون و انسولین شود. 
کربوهیدرات ها به قند متابولیزه می شــوند که برای انرژی 
ســوزانده می شود اما در نهایت می توانند منجر به افزایش 

وزن به دلیل مصرف در شب شوند.
 غذاهای تند و سرخ شده

خــوردن بیش از حــد نشاســته یــا کربوهیدرات ها نیز 
می تواند باعث افزایش ســطح قند خون و انسولین شود. 
کربوهیدرات ها به قند متابولیزه می شــوند که برای انرژی 
ســوزانده می شود اما در نهایت می توانند منجر به افزایش 

وزن به دلیل مصرف در شب شوند.
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»این کتاب ممنوع است«  
اثری از ادبیات انگلیس برای نوجوانان

»این کتــاب ممنوع اســت«، اثری از 
ادبیات انگلیس به قلم الَن گرَتز اســت 
که برای نوجوانان منتشــر شده است. 
گرتز این کتاب را به کتابداران سراســر 

جهان تقدیم کرده است.
در معرفــی ایــن اثر از ســوی ناشــر 
آمده اســت: »ایمــی آن آلینگر، دختر 
حرف گوش کن و ساکت مدرسه عاشق 
کتــاب اســت و همیشــه از کتابخانه 
مدرسه کتاب می گیرد. روزی می خواهد 
کتاب محبوبش را بــرای بار چندم به 
امانــت بگیرد که می بیند توی قفســه 
نیست.کتابدار مدرسه به او می گوید که هیئت مدیره آن کتاب را ممنوع کرده. 
ایمی می خواهد از کتاب محبوبش دفاع کند، می خواهد که دیگران هم فرصت 
خواندن آن کتاب خوب را داشته باشند. رسیدن به این هدف اصلًا کار آسانی 

نیست، مخصوصاً اگر با اولیای مدرسه طرف باشی.«
در بخشی از متن کتاب می خوانیم:

بعد از مدرســه، قبل از اینکه بروم سر جای محبوبم در کتابخانه، دم پیشخان 
پذیرش ایســتادم. وقتی یک کلاس دومی دســته  کوچکی کتاب را برای امانت 
تحویل می گرفت تماشا کردم. خانم جونز، با ماسماسک لیزری اش، بارکدهای 
کوچک پشت کتاب ها را اسکن می کرد، و کامپیوتر ذخیره می کرد که بچه چه 
کتابی را می برد بیرون و تاریخ برگشــتش کی است. به هیچ دردم نمی خورد. 
من کامپیوتر و اســکنر نداشتم، یا برنامه ای که روی کامپیوترش داشت و آمار 
همه چیز را نگه می داشت. خانم جونز متوجه شد تماشایش می کنم و پرسید: 

»دوست داری کتابدار بشی ایمی آن؟«
پریدم. مردم همیشه فکر مرا می خوانند! »چی؟ آه، نه! همین طوری برام جالب بود 
 که چه شکلیه. مثلًا اینکه چطوری می فهمید کدوم کتاب ها رو امانت گرفته اند.«

 کتاب »آزارشان به مورچه هم نمی رسید« 
منتشر شد

کتــاب »آزارشــان بــه مورچــه هم 
نمی رسید؛ محاکمه جنایتکاران جنگی 
در دادگاه لاهه« اثری به قلم اسلاونکا 
دراکولیچ است که نخستین بار در سال 
2003 منتشر شد. این کتاب را سوسا 
زمانی به زبان فارسی ترجمه کرده واز 
سوی نشر خوب، روانه بازار کتاب ایران 

شده است.
دراکولیچ در این کتاب با مطرح کردن 
این سوالات که »آنها چه کسانی بودند، 
افرادی عــادی مانند من و تو یا هیولا 
بودند؟« سعی می کند هویت افرادی را 
 بشناسد که مســئول به وقوع پیوستن جرایم هولناک در جنگ 1990 بودند، 

جنگی که باعث از هم گسستگی کامل یوگوسلاوی شد.
دراکولیچ با استفاده از مشاهدات مستقیم خود از دادگاه ها و همچنین منابعی 
دیگر، افرادی را به تصویر می کشد که در طول یکی از بی رحمانه ترین نبردها 
در اروپا و قرن بیســتم، به اتهام قتل، تجاوز، شــکنجه، صــدور حکم اعدام و 
جنایاتی دیگر محاکمه شدند. در میان این افراد، چهره های سرشناسی همچون 
رادیســلاو کریستیچ، اولین کسی که به خاطر نسل کشی محکوم شد و بیلیانا 

پلاوشیچ، تنها زنی که به جنایت جنگی متهم شد، به چشم می خورند.
اسلاونکا دراکولیچ، )1949(، روزنامه نگار و نویسنده ای اهل کرواسی است.

او در دانشگاه زاگرب در رشته ادبیات تطبیقی و جامعه شناسی تحصیل کرد و 
از سال 19۸2 تا 1992 با دوهفته نامه استارت و باناس همکاری کرد.

او در اوایل دهه 1990 کرواسی را به دلیل مسائل سیاسی ترک کرد و رهسپار 
ســوئد شد. آثار و مقالات او در بسیاری از نشریات اروپایی و بین المللی مانند 

لااستامپا، فرانکفورتر آلگماینه زایتونگ، نیشن، یوروزین چاپ شده است.
در قمستی از متن این کتاب می خوانیم: »بیست و سه سال پیش، فجیع ترین 
کشــتار اروپا بعد از جنگ جهانی دوم، در ژوئیه سال 1995 در صربرنیتسای 
بوســنی صورت گرفت. تنها طی چند روز، بیش از هشت هزار نفر از مردان و 

پسران مسلمان به دست ارتش صرب اعدام شدند. 
به ســختی می توان تصور کرد که جنایتکاران جنگــی رادوان کاراژیچ و راتکو 

ملادیچ )عاملان کشتارجمعی( افرادی عادی بوده باشند و هیولا نباشند.

رباتی که با دیدن فیلم آموزشی، تبدیل به جراح متخصص شد

فن آوری

عکس خبر

 صف توزیع غذا - مرکز نوار غزه

  دانش آموزان اندونزیایی در حال نواختن موسیقی سنتی این کشور

 پيروزى از آن مقاومت است
منبع- باشگاه خبرنگاران

قاب امروز

عکس : صبا نیک  منش اجرای تئاتر کودکان

پزشکی 

اشتباه بزرگ حذف کربوهیدرات ها از غذای بیماران دیابتی
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت با بیان 
این که متاسفانه برخی از پزشکان چون قند بیماران دیابتی 
بالاست به بیمار توصیه می کنند نان و برنج را از برنامه های 
غذایی خود حذف کنند، تاکید کرد: حذف کربوهیدرات ها 
از برنامه غذایی بیماران دیابتی اشتباه بسیار بزرگی است.

احمد اســماعیل زاده گفت: حذف کربــو هیدرات ها باعث 
ایجاد هیپوگلیسمی شدید در بیمار می شود که از نظر علم 
تغذیه بسیار وضعیت خطرناک و نامطلوبی برای بیمار است.
استاد دانشگاه علوم پزشــکی تهران و متخصص تغذیه و 
رژیم درمانی با بیان این که در بحث رژیم درمانی اگر بیمار 
دارای وزن اضافه باشد گام اول باید کنترل کالری دریافتی 
توسط او باشد، تصریح کرد: مطالعات نشان می دهد که اگر 
بتوانیم 5 تــا 10 درصد وزن بیمار را از این طریق کاهش 
دهیــم به وضعیت خوبی برای کنتــرل دیابت در بیماران 

خواهیم رسید.
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، یادآور 
شــد: نکته دوم در مدیریت تغذیه بیمــاران دیابتی مقدار 
دریافت کربوهیدرات هاســت. هیچگاه نباید کربوهیدرات 
دریافتی این بیماران را از یک حد محدود، بیشــتر کاهش 

داد.
اســماعیل زاده خاطرنشان کرد: به ویژه در بیماران دیابتی 
کــه دارو می خورند یا انســولین تزریق می کنند، مســاله 

مصرف کربوهیدرات ها بسیار مهم است.
وی اضافــه کرد: معمولاً در بیماران دیابتی که انســولین 
تزریــق می کنند متناســب با تعداد واحد انســولینی که 
دریافت می کننــد، مقدار کربوهیدرات دریافتی توســط 
متخصصان تغذیه و رژیم درمانی محاسبه شده و به بیمار 

ارائه می شود.
استاد دانشگاه علوم پزشــکی تهران و متخصص تغذیه و 
رژیم درمانی گفت: مثلا برای بیمارانی که روزانه ۸0 تا 90 
دز انسولین دریافت می کنند به ازای هر واحد انسولین 4 تا 

12گرم کربوهیدرات برای او در نظر می گیریم.
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشــت بیان 

داشت: همچنین توزیع میزان کربوهیدرات مصرفی بیمار 
دیابتــی با توجه به میزان کالری کــه باید دریافت کند و 
میزان انســولین مصرفی او باید طوری تنظیم شــود که 

متناسب وضعیت بیمار باشد.
اســماعیل زاده افزود: علــت این که بیمــار دیابتی رژیم 
درمانــی را کنار می گذارد عدم دقت در این موارد و ایجاد 
هیپوگلیســمی  در اوســت که منجر به بدتر شــدن حال 
بیمار می شــود. در حالی که هدف مدیریت تغذیه و رژیم 
 درمانی در بیماران دیابتی در کنار دارو درمانی، کنترل قند 

خون است.
وی بــا بیان ایــن که در کنار مصــرف کربوهیدرات ها در 
بیماران دیابتی، مصرف میان وعده ها نیز بســیار اهمیت 
دارد، گفــت: این بیماران متناســب با دارو و انســولینی 
کــه دریافت می کننــد هر یک تا 1.5 ســاعت باید میان 
وعــده بخورند. این میان وعده هــا می تواند تأمین کننده 

کربوهیدرات یا کالری آنان باشد.
وی با اشــاره به نوع کربوهیدراتی که بیماران دیابتی باید 
مصرف کنند، اظهار کرد: در مدیریت تغذیه بیماران دیابتی 
تمرکــز بایــد روی کربوهیدرات های کمپلکس باشــد نه 
کربوهیدرات های پیچیده. البته کربوهیدرات های پیچیده 
هــم در برنامه غذایی این بیماران قرار داده می شــود ولی 

کربوهیدرات هایی همچون قند، نوشــابه، کیک، 
بستی  شکلات،  شیرینی، 

صــورت  به  بایــد 
مصــرف  محــدود 

شوند.
مدیرکل دفتر بهبود 
تغذیه جامعه وزارت 
بهداشت خاطرنشان 
این  حــذف  کــرد: 
ت هــا  ا ر هید بو کر
دچــار  را  بیمــار 
و  اســترس 

اضطــراب کــرده و کنترل بیمــاری را با مشــکل موجه 
می کنــد، بنابرایــن فقط باید مصــرف آنهــا را محدود 
 کرد. مصــرف میوه به جز میوه هایــی مانند صیفی جات

و هندوانــه، گرمک، خربزه، انگور، هلــو، موز، انبه که قند 
خون بیمــار را افزایش می دهند باید بــه صورت محدود 
مصرف شــوند. مصرف میوه های خشک همچون انجیر و 
خرمای خشــک به ویژه خرمای زرد زاهدی، برای بیماران 
دیابتی بســیار خوب اســت. خوردن چای با مویز نیز به 

سلامتی این بیماران کمک می کند.
این استاد دانشگاه علوم پزشکی تهران و متخصص تغذیه 
و رژیم درمانی با تاکید بر ضرورت مصرف میان وعده آخر 
شب در بیماران دیابتی به ویژه افرادی که انسولین تزریق 
می کنند، گفــت: با توجه به خواب ۷ تا ۸ ســاعته بیمار 
و احتمــال کاهش قند خون در آنهــا، مصرف میان وعده 
انتهای شــب قبل از خواب حائز اهمیت ویژه ای است. این 
میان وعده می تواند مصرف یک لیوان شــیر باشــد که به 
خواب راحت آنان هم کمک می کند یا در کنار آن مصرف 

یک میوه که قند کمتری دارد.
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، اســماعیل زاده اظهار داشت: 
انجــام فعالیت بدنی 20 دقیقه تا نیم ســاعت به صورت 
روزانه برای بیماران دیابتی که از حالت پیاده روی معمولی 
سریع تر بوده و ســربالایی و سرازیری نباشد نیز ضروری 

حساسیت انسولین و کنترل اســت، زیرا به کاهش 
بیمار  خــون  قند 

کمک می کند.

در گامی پیشــگامانه به ســمت خودمختاری رباتیک، 
محققان یک سیســتم هوش مصنوعی توسعه داده اند 
که می تواند جراحی های پیچیده را با همان دقتی که 
پزشکان انسانی کارکشته انجام می دهند، انجام دهد. 
و راز انجام آن چیســت؟ اینکه اجازه دهید ربات ها با 

تماشای حرفه ای ها، کار را یاد بگیرند.
به نقل از اس اف، به طور ســنتی، برنامه نویسی ربات ها 
برای انجام حتی ســاده ترین مانورهای جراحی نیاز به 
کدنویســی دســتی پرزحمتی برای هر حرکت دارد. 
اکنون گروهی از دانشگاه جانز هاپکینز به رهبری اکسل 

کریگر)Axel Krieger( با اســتفاده از روشی انقلابی 
به نام یادگیری تقلید راه  حل این چالش را یافته اند.

کریگر می گوید: داشتن این مدل واقعاً جادویی است و 
تمام کاری که ما انجام می دهیم این است که ورودی 
دوربیــن را به آن می دهیم و می تواند حرکات رباتیک 

مورد نیاز برای جراحی را پیش بینی کند. 
ما معتقدیم که این یک گام مهم رو به جلو به ســوی 

یک مرز جدید در حوزه رباتیک پزشکی است.
محققان مدل خود را با استفاده از مجموعه ای از فیلم ها 
آموزش دادند. این فیلم ها توسط دوربین هایی که روی 
ربات های معروف به سیســتم جراحی داوینچی نصب 

بودند، ضبط شده بودند. 
با نزدیک به ۷000 عدد از این ربات ها در سراسر جهان 
و بیــش از 50 هزار جراح آموزش دیــده بر روی این 
پلتفرم، محققان آرشــیو وسیعی از روش های جراحی 

برای استفاده داشتند.
این مدل توانســت بر ســه کار اساسی جراحی تسلط 
پیدا کند که شامل استفاده از سوزن، بلند کردن بافت 
و بخیه زدن بود. در هر مورد، عملکرد ربات با پزشکان 

انسانی برابر بود.

  برداشت طلای سرخ - خراسا ن شمالی

   برداشت انار - باغات قصردشت شیراز

گردشگری

 قیزقلعه ساوه، نیایشگاه آب و ناهید

ادبیات

  گذری در بازار مریوان

یکی از جاذبه های تاریخی و جاهای دیدنی ســاوه 
قیز قلعه سی یا قلعه دختر است که در روستایی به 
همین نام در نزدیکی این شهر واقع است. این قلعه 
نیایشگاهی برای عبادت و احترام به آب و ناهید در 
پیش از اسلام و قبل از خشکیدن دریاچه ساوه در 

دوره ساسانیان بوده است.
 قلعه دختر ساوه کجاست؟

قلعه دختر در روستای قیز قلعه و روی رشته کوه 
هندس، در 25 کیلومتری جنوب شــهر ســاوه و 

نرسیده به سد الغدیر قرار دارد.
قیز قلعه یا قلعه دختــر از بناهای تاریخی مهم و 
مکان های دیدنی اســتان مرکــزی و یکی از آثار 

دیدنی  شــهر ساوه است که در سال 13۸2 ثبت شد. 
این بنا بر فراز کوه هندس و مشرف به دشت ساوه واقع 
است. این قلعه زیبا در روستای متروکه و کوچک قیز 
قلعه و در میان کوه های ســرخ رنگ و زیبا قرار دارد. 
قلعه دختر که از لحاظ شــیوه معماری، نوع مصالح و 
ساختار شبیه قلعه الموت و قهســتان و به ویژه قلعه 
دختر بشرویه است، از شاه نشین، حصارها و دیوارهایی 
تشکیل شــده که با مصالحی چون سنگ، آجر و گچ 

نیم کوب ساخته شده اند.
یکی از ورودی های شاه نشــین از سمت جنوب شرقی 
کوه و دیواره ی شرقی اســت. در کنار همین ورودی 
شــواهدی از یک ورودی دیگر که مسدود شده است، 
مشاهده می شــود. طبقه  اول شاه نشین شامل: راهرو، 

هشــت فضا که آوار ســقف در آن مشاهده  می شود، 
دیوارهایــی در شــرق و غرب، پنج فضا با پوشــش 
گهواره ای و ســاخته شده از ســنگ و گچ است و در 
زیر برخی فضاها نیز زیر زمین وجود دارد. در برخی از 
بخش های بنا پایه ی تویزه های آجری، قاب بندی اجرا 
شده بین تویزه ها و پاتاق هایی روی دیوارها به  کار رفته 
است که شاید نشان دهنده ی آن باشد که در فضاهای 
طبقه ی فوقانی شاه نشین پوشش طاق و چشمه وجود 
داشــته اســت. در یکی از فضاهای زیرین ساختاری 
چهارگوش و شــبیه به حوض مشــاهده می شود که 
کاربری آن مشخص نیســت. در اطراف شاه نشین دو 
فضای کشــیده در گوشه  جنوبی و غربی قرار دارد که 
از یکــی از آنها تنها بقایای دیوار باقی مانده اســت و 
دیگری دو طبقه دارد. در طبقه  اول سه فضای کوچک 

مربع شــکل و پوشش کجاوه ای و در طبقه  دوم 
بخشی شبیه به محراب دیده می شود. روشنایی 
این بخش های قیز قلعه به وســیله ی روزنه هایی 
که در دیوار غربی شاه نشــین تعبیه شده است، 
تأمین می شود. فضایی سرتاسری نیز در جبهه ی 
شرقی تا شمال شــرقی قیز قلعه دیده می شود 
که دارای ورودی ای با پوشش آجری و تزئینات 

خفته  راسته است.
 تاریخچه قلعه دختر ساوه

قبل از انقلاب و در دهه 50 خورشیدی هوشنگ 
باستان شناختی  عظیم زاده در طی بررسی های 
قیــز قلعه را متعلق به دوران ساســانی معرفی 
کرد. هیئت باستان شناسی آلمانی به سرپرستی ولفرام 
کلایس در ســال 19۷2 میــلادی از این قلعه دیدن 
کردند و آن را به دوران اســماعیلیان نســبت دادند. 
ویلیام رابرتز نیز از جمله افرادی است که در مورد قلعه 
دختر مطالعاتی انجام داده است که متأسفانه اطلاعات 
چندانــی از این پژوهش در اختیار نیســت. رابرتز بر 
اساس چند قطعه ســفال و معماری به کار رفته قیز 
قلعه را بنایی ساســانی معرفی کرد. در دهه های اخیر 
باستان شناسان ایرانی پژوهش در این بنا را ادامه دادند 
که در نتیجه  این کاوش ها مشخص شد که شالوده ی 
اصلی قلعه دختر احتمالاً به قرون پنج تا هفت هجری 
قمری تعلق دارد که در دوره های تیموری و صفوی نیز 

از آن استفاده شده است.


